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دکتر رئیسی در جلسه هیئت دولت:

»هماهنگی میدان و دیپلماسی« و »دقت بالا در اجرا« از جلوه های 

افتخارآمیز عملیات مقتدرانه نیروهای مسلح کشورمان بود

وزیر کشور:  راه اندازی اتوبوس های 
برقی تحولی مهم در حمل ونقل شهری 

کشور است
 وزیــر کشــور بــا اشــاره بــه راه انــدازی خــط تولیــد اتوبــوس 
ــوس  ــدازی اتوب ــرد: راه ان ــام ک ــور اع ــی در کش ــای برق ه
هــای برقــی تحولــی مهــم در حمــل و نقــل شــهری کشــور 

2اســت کــه در دســت اجــرا قــرار گرفتــه اســت.

وزیر ارتباطات: اپراتورها متعهد 
به افزایش ۵۰ درصدی سرعت 

4اینترنت شدند

وزیر فرهنگ: از طرح های کاربردی 
در حوزه حکمرانی فرهنگی حمایت 

7می شود

فرماندار شهریار : نحوه تولید 
آرد در امنیت و سلامت غذایی 

مردم تاثیر گذار است

تدابیر دولت برای حمایت از 

معیشت مردم  در بودجه امسال

2

نوسانات ارزی هیچ نفعی برای 
دولت ها ندارد

3

هاشمی: واکنش قهرمانان به 
اجرایی شدن وعده صادق نشان از 

درک بالای جامعه ورزش دارد

6

استان ها 5

مخبر: رویکرد دولت سیزدهم حمایت همه جانبه از 

نخبگان و دانش بنیان ها است
ــتاوردهای  ــگاه دس ــد از نمایش ــن بازدی ــور ضم ــس جمه ــاون اول ریی  مع
ــاح  ــس و افتت ــاوری پردی ــارک فن ــان مســتقر در پ ــش بنی شــرکت های دان
ســاختمان دو شــرکت عضــو پــارک و بازدیــد از رونــد توســعه فــاز ۳ ایــن 

ــه  ...... ــت همه جانب ــیزدهم را حمای ــت س ــرد دول ــه، رویک مجموع 8 2

آگهی تجدید مزایده عمومی
شــهرداری اندیشــه در نظــر دارد بــه اســتناد مجــوز شــماره 5/696/د مــورخ 1402/10/16 موضــوع ابــاغ بنــد ۳ صورتجلســه 
ــه فــروش دارایــی هــای غیــر منقــول از طریــق  شــماره 14۸ مــورخ 1402/10/05 شــورای اســامی شــهر اندیشــه، نســبت ب

مزایــده عمومــی بــه اشــخاص حقیقــی یــا حقوقــی واجــد شــرایط اقــدام نمایــد.
1 – موضــوع مزایــده: عبــارت اســت از فــروش یــک قطعــه زمیــن بــا کاربــری فرهنگــی )دارای تراکــم 160 درصــد و ســطح اشــغال 

60 درصــد در ســه طبقــه( واقــع در بلــوار پرنیــان فــاز2 اندیشــه بــه مســاحت 1۸27/6۳ متــر مربــع.
2 – شــرایط فــروش: مبلــغ پایــه کارشناســی رســمی دادگســتری بــه شــماره 441-402/ک ه مــورخ 1402/09/05 بــه شــرح 

جــدول ذیــل مــی باشــد:

رفــاه  و  کار  تعــاون،  وزیــر   
اجتماعــی اســتقبال از کالابــرگ 
در  ویــژه  بــه  را  الکترونیکــی 
ــا  ــد اول ت دهک هــای کــم درآم
ــالای ۹۰ درصــد اعــام  ســوم ب
کــرد و گفــت: بــر اســاس پیــش 
بینــی در مرحلــه ســوم اجــرای 
بــه  متقاضیــان  طــرح،  ایــن 
حــدود ۹۵ درصــد می رســد.

در  مرتضــوی   ســید صولــت 
در  و  دولــت  هیــات  حاشــیه 
گفــت و گــو بــا خبرنــگاران 
ــرگ  ــژه کالاب ــرح وی ــداوم ط ت
الکترونیکــی را نیــاز بــه بررســی 
اظهــار  و  دانســت  مجــدد 
داشــت: امــروز ایــن موضــوع 
ــد  ــرار ش ــرح و ق ــت مط در دول

آقــای مخبــر پیگیــری کنــد و 
ــرح  ــن ط ــرای ای ــت اج ــد اس امی
ــا  ــد ام ــه یاب ــع ادام ــع موان ــا رف ب
ــرای  ــی ب ــم قطع ــون تصمی تاکن
ــت. ــده اس ــه نش ــداوم آن گرفت ت

ــرح  ــرای ط ــرد: اج ــه ک وی اضاف
ــژه  ــه وی ــی ب ــرگ الکترونیک کالاب
دهک هــای کــم در آمــد اول، دوم 
و ســوم بــا اســتقبال بیــش از ۹۰ 
ــه  درصــد همــراه شــد و در مرحل
ســوم نیــز اســتقبال از ایــن طــرح 
شــتاب بیشــتری گرفتــه و پیــش 
بینــی مــی شــود کــه بالــغ بــر ۹۵ 
ــتقبال  ــرح اس ــن ط ــد از ای درص

کننــد.
رفــاه  و  کار  تعــاون،  وزیــر 
اجتماعــی بیــان داشــت: موانــع و 
ــا  ــع و ب ــن طــرح رف مشــکات ای
ــرو  ــردم روب ــب م ــتقبال مناس اس
کســبه  البتــه  و  اســت  شــده 
ــن  ــد در کمتری ــاش کردن ــم ت ه
زمــان، نیازهــای عمومــی را پاســخ 

ــد. دهن
ــن  ــه تامی ــاره لایح ــوی درب مرتض
داد:  توضیــح  هــم  دســتمزدها 

ــه  ــون در مرحل ــه اکن ــن لایح ای
مراحــل  و  اســت  کارشناســی 
پایانــی را طــی مــی کنــد و پــس 
ــه  ــت، ب ــه و بررســی در دول از ارائ
مجلــس شــورای اســامی ارســال 

ــود. ــی ش م
معــادن،  اقتصــاد  توســعه 
اســتقال  تثبیــت  زمینه ســاز 

اســت اقتصــادی 
وزیــر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی 
ــادن،  ــاد مع ــعه اقتص ــت: توس گف
زمینــه تثبیــت اســتقال اقتصادی 

ــد. ــم می کن ــور را فراه کش
مرتضــوی«  صولــت  »ســید   
در آییــن امضــای تفاهــم نامــه 
وزارت  چهارجانبــه  همــکاری 
اجتماعــی،  رفــاه  و  کار  تعــاون، 
ــدوق  ــی، صن ــرژی اتم ــازمان ان س
شــرکت  و  فــولاد  بازنشســتگی 
ــتخراج  ــاف و اس ــی اکتش مهندس
کانی هــای نویــن پارس)اســکام( 
بــا اشــاره بــه تاکیــدات رهبــر 
معظــم انقــاب در زمینــه توســعه 
رونــق  افــزود:  کشــور  معــادن 
ــش  ــب افزای ــادن موج ــاد مع اقتص

اقتــدار ملــی و تولیــد ناخالــص 
می شــود. داخلــی 

وی بــا بیــان اینکــه ایــران در 
ــورهای  ــزء کش ــادن ج ــوزه مع ح
غنــی دنیاســت، گفــت: بــا توســعه 
ــن  ــی و تخصصــی در ای ــش فن دان
نعمــت  ایــن  می تــوان  حــوزه 
الهــی را بــه ثــروت ملــی و اشــتغال 
آفرینــی بــرای جوانــان کشــور 

ــرد. ــل ک تبدی
مرتضــوی در ادامــه اظهــار داشــت: 
از  صــادق«  »وعــده  عملیــات 
نظــر بعُــد نظامــی و سیاســت 
ــان  ــج جه ــوازن رای ــی، ت بین الملل
را برهــم ریخــت و نقطــه ای بســیار 
در جغرافیــای  ســاز  سرنوشــت 

ــورد. ــم خ ــان رق ــی جه دفاع
موفقیــت  اصلــی  ریشــه  وی، 
را  صــادق«  »وعــده  عملیــات 
ایــران  موشــکی  فنــی  دانــش 
گفــت:  و  دانســت  اســامی 
مهم تریــن موفقیــت ایــن عملیــات 
ــم  ــن رژی ــد آهنی ــن گنب فروریخت

بــود. صهیونیســتی  غاصــب 
حجــت  »ســید  ادامــه،  در 

کاظمــی« مدیرعامــل صنــدوق 
مهم تریــن  فــولاد  بازنشســتگی 
نامــه  تفاهــم  ایــن  اهــداف 
و  برنامه ریــزی  را  همــکاری 
شناســایی اکتشــافی اولیــه بــا 
ــی  ــک اطاعات ــدف تشــکیل بان ه
ــارت  ــاوره، نظ ــه مش ــادن، ارائ مع
فنــی در حــوزه ســرمایه گذاری، 
فرصت هــای  توســعه  و  ایجــاد 
شــغلی و تبــادل اطاعــات فنــی و 
ــای  ــوزه فناوری ه تخصصــی در ح
ــوان  ــادن عن ــش مع ــن در بخ نوی
کــرد. در مراســم امضــای ایــن 
ــه، »محمــد اســامی«  تفاهــم نام
معــاون رئیــس جمهــور و ســازمان 
اتمــی و »محمدحســن  انــرژی 
مهندســی  شــرکت  تولایــی« 
ــای  ــتخراج کانی ه ــاف و اس اکتش
نویــن پارس)اســکام( نیــز حضــور 

داشــتند
هــدف  بــا  تفاهم نامــه  ایــن   
فنــی  دانــش  از  بهره منــدی 
و  اکتشــاف  شناســایی، 
ــر  ــوزه ذخای ــرمایه گذاری در ح س

شــد. امضــا  معدنــی 

 تداوم طرح ویژه کالابرگ الکترونیکی
 نیاز به بررسی دارد

۳ - تضمین شرکت در مزایده: 
ســپرده شــرکت در مزایــده مبلــغ 6/799/76۸/4۳1 ریــال مــی باشــد کــه مــی بایســت تــا پایــان مهلــت تســلیم پیشــنهاد قیمــت 

بــه واحــد دبیرخانــه شــهرداری تســلیم و شــماره ثبــت پاکــت الــف دریافــت نمایــد.
الــف( رســید بانکــی واریــز وجــه مزبــور بــه شــماره حســاب ســپرده ضمانــت شــرکت در مزایــده 011۳994456001 نــزد بانــک 

ملــی شــعبه شــهر اندیشــه کــد 2417
ب( ضمانت نامه بانکی

ج( مطالبات پیمانکاران نزد دستگاه های اجرایی مربوطه
تذکــر1: ضمانــت نامــه هــای بانکــی مــی بایســت در زمــان بازگشــایی دارای اعتبــار بــوده و بــرای ســه مــاه دیگــر نیــز قابــل تمدیــد 

باشــد و همچنیــن مــی بایــد طبــق فرمهــای قابــل قبــول تنظیــم شــود.
تذکر2: به پیشنهادهایی که سپرده شرکت در مزایده آنها به غیر از موارد فوق باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

4 - مهلت و محل دریافت اسناد مزایده:
ــق  ــاً از طری ــت آن صرف ــل دریاف ــورخ 140۳/01/2۸ و مح ــنبه م ــه ش ــاعت اداری س ــان س ــت پای ــی لغای ــار آگه ــخ انتش از تاری

ســامانه تــدارکات الکترونیــک دولــت  www.setadiran.ir  میباشــد .
5 - مهلت و محل تسلیم پیشنهادات:

متقاضیــان مــی بایســت تــا پایــان ســاعت اداری روز شــنبه مــورخ 140۳/02/0۸ پیشــنهاد قیمــت خــود را در ســامانه تــدارکات 
الکترونیــک www.setadiran.ir  بارگــذاری نمــوده و اصــل ضمانــت نامــه را بــه واحــد دبیرخانــه شــهرداری تحویــل و شــماره ثبــت 

پاکــت الــف دریافــت نماینــد.
تذکــر: صرفــا اســناد پاکتهــای پیشــنهاد)ب( و )ج( دارای امضــای الکترونیکــی مــورد پذیــرش اســت. در جلســه بازگشــایی پاکــت 

هــای )ب( و )ج( اســناد فیزیکــی )کاغــذی( و اســناد فاقــد امضــای الکترونیکــی بــه هیــچ وجــه مــورد پذیــرش نیســت.
6- مدارک لازم جهت دریافت اسناد مزایده: 

متقاضیان جهت دریافت اسناد می بایست از طریق سامانه ستاد نسبت به خرید اسناد شرکت در مزایده اقدام نمایند.
7 - زمان بازگشایی پیشنهادها:

بازگشایی پیشنهادات روز یکشنبه مورخ 140۳/02/09 می باشد.
۸ -  شهرداری اندیشه در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار می باشد.

9 -  هزینه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مزایده می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 140۳/1/20
بهروز کاویانی شهردار شهر اندیشهتاریخ انتشار نوبت دوم : 140۳/1/27

مجموع نقد و اقساط )ریال قسط ماهیانه )ریال شرایط اقساط )ریال میزان پرداخت نقدی )ریال شرایط پرداخت

127/934/100/000 ---------  ---------- 127/934/100/000 بصورت نقدی

132/776/184/764 26/797/341/191 102/347/280/000 25/586/820/000 20% نقد الباقی اقساط 4ماهه

133/902/030/786 15/920/300/131 89/553/870/000 38/380/230/000 30% نقد الباقی اقساط 6 ماهه

135/995/368/608 6/002/359/884 63/967/050/000 63/967/050/000 50% نقد الباقی اقساط 12ماهه

(( ((

نوبت دوم



سیاسی
خبر

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور 
تدابیر دولت برای حمایت از معیشت 
تشریح  را   ۱۴۰۳ بودجه  در  مردم 
میلیارد دلار  اختصاص ۱۱  از  و  کرد 
برای  تومانی   ۵۰۰ و  هزار   ۲۸ ارز 
نهاده های  و  اساسی  کالاهای  واردات 

کشاورزی در سال جاری خبر داد.
خبری  نشست  در  منظور  داود 
مشترک با سخنگوی اقتصادی دولت، 
در  هفتم  برنامه  قانون  کرد:  اظهار 
سال گذشته در مجلس تصویب شد 
مجمع  مجلس،  بین  اختلاف نظرها  و 
شورای  نظام،  مصلحت  تشخیص 
نگهبان و هیات عالی نظارت در مورد 
آن وجود داشت که بخش عمده آن 
بخش  یک  و  شد  رفع  سال  پایان  تا 
به  آتی  روزهای  در  آن  از  کوچکی 
نتیجه خواهد رسید که برنامه هفتم 
قانون  و  کنیم  اجرا  سال  پایان  تا  را 
به  به  زودی  به  توسعه  هفتم  برنامه 

دولت ابلاغ خواهد شد.
در  محسوسی  تغییرات  افزود:  وی 
گرفته،  شکل  توسعه  هفتم  برنامه 
اما سعی شد تا محتوای برنامه هفتم 
البته  شود،  لحاظ   ۱۴۰۳ بودجه  در 
مرحله  دو  بودجه  تصویب  و  بررسی 
شده و دولت در زمان بندی لازم هر 
اجرایی  و  ارائه  مجلس  به  بخش  دو 

کرد.
معاون رئیس جمهور گفت: بخش اول 
بودجه ۱۴۰۳ را آبان ماه سال گذشته 
طولانی  به  توجه  با  اما  کردیم،  ارائه 
شدن در روزهای آخر سال شاهد این 
بودیم که قسمت اول قانون به دولت 

ابلاغ شد.
آیین نامه  طبق  داد:  ادامه  منظور 
داخلی مجلس دولت مکلف بود پس 
از ۱۰ روز بخش دوم لایحه بودجه را 
تقدیم مجلس کند و توانستیم بعد از 
تعطیلات نوروز آن را اصلاح کنیم و 

بخش دوم را تحویل دهیم.
بخش  به  رسیدگی  کرد:  بیان  وی 
شده  آغاز  مجلس  در  سرعت  با  دوم 
هفته  این  مجلس  کمیسیون های  و 
امروز  و  کردند  برگزار  را  جلسات 
بودجه تشکیل  تلفیق  هم کمیسیون 
این  در  فردا  و  امروز  و  شد  خواهد 
بودجه  لایحه  دوم  بخش  کمیسیون، 
بررسی  مجلس  صحن  در  و  نهایی 

خواهد شد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: 
به  بودجه  قانون  آنچه در  به  با توجه 
اساس  بر  و  بود  شده  تکلیف  دولت 
و  بودجه  قانون  محتوای  و  مفاد 
حقوق،  افزایش  و  حقوقی  ضرایب 
سال  ابتدای  از  بودجه  قانون  اجرای 
سال  جداول  اساس  بر  و  شده  آغاز 
گذشته پرداخت ها انجام خواهد شد و 
با ابلاغ جداول قانون بودجه در بخش 
قطعی  صورت  به  را  ارقام  این  دوم، 

ثبت خواهیم کرد.
که  تحولی  نگاه  کرد:  تاکید  منظور 
توزیع  در  بودجه  بخش  در  دولت 
اعتبارات در بودجه پیش بینی کرده 
است و این نگاه تحولی می تواند برای 
مردم که به عنوان سرمایه اجتماعی 

هستند، اجرا شود.
بخش  بودجه  برابری  دو  افزایش 

ورزش
منظور تصریح کرد: یکی از اصلی ترین 
مطالبات مردم توجه به بخش فرهنگ 
و ورزش و جوانان است که منابع این 
افزایش  درصد  از ۴۵  بیش  را  بخش 
بودجه  رشد  که  حالی  در  یافته 
است؛  بوده  درصد   ۲۳ صرفاً  دولت، 
هزار   ۸ از  ورزش  بخش  بودجه  فقط 
میلیارد  هزار   ۱۶ به  تومان  میلیارد 

تومان افزایش یافت.
وی گفت: در بخش سلامت هم شاهد 
تحول قابل توجهی هستیم به طوری 
که اعتبارات این بخش با ۳۰ درصد 
یافته  افزایش  همت   ۴۰۹ به  رشد 

است؛ همچنین ۲۵ هزار نیروی جدید 
کادر درمان امسال استخدام خواهند 
شد و ۱۸۰۰ عضو هیات علمی جدید 
جذب  پزشکی  علوم  دانشگاه های  در 

می شوند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: 
برای  اعتبار  تومان  میلیارد  هزار   ۴
دانشگاه ها  و  درمان  کادر  تکمیل 
اختصاص یافته و ۳۵۰۰ تومان اعتبار 
درمان  کادر  بخش  تغذیه  برای  نیز 

بودجه ۱۴۰۳ دیده شده است.
منظور بیان کرد: دستیاران تخصصی 
در حوزه پزشکی با تنگنا مواجه بودند 
منابع  همت   ۳ جاری  سال  برای  که 
اولین  این  که  است  یافته  اختصاص 
باری است که ما عملًا منابعی را پیش 
علوم  دانشگاه های  تا  کردیم  بینی 
کمک  دستیاران  به  بتوانند  پزشکی 
اختصاص  پژوهانه  منابع  و  هزینه 

دهند.
 ۱۵۰۰ همچنین  داد:  توضیح  وی 
محروم  مناطق  برای  تومان  میلیارد 
حق ماندگاری و مقیمی در نظر شده 
لازم  انگیزه  پزشکان  برای  تا  است 
ایجاد  این مناطق  برای ماندگاری در 

شود.
سال  در  معلم  هزار   ۷۰ استخدام 

جاری
اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس  معاون 
بخش  از  را  پژوهش  بخش  منابع 
درمان جدا کردیم، بیان کرد: ۴ همت 
و  بهداشت  راهبردی  خرید  برای  نیز 
اختصاص  خصوصی  بخش  از  درمان 
یافته است و امسال در بخش بهداشت 
در  جدیدی  رویکرد  شاهد  درمان  و 
خدمت رسانی بیشتر و جلب رضایت 

بیشتر در مردم باشیم.
اعتبارات  گفت:  ادامه  در  منظور 
در  عالی  آموزش  و  دانشگاه ها 
و  داشته  خوب  رشد   ۱۴۰۳ بودجه 
دانشگاه های برتر ۴۰ درصد و دانشگاه 
حوزه  در  رشد  درصد   ۳۰ متوسط 
به  فناوری  حوزه  در  دارند.  اعتبارات 
هوش  و  الکترونیک  میکرو  خصوص 
مصنوعی ۷۰۰۰ میلیارد تومان منابع 

در نظر گرفته شده است
و  آموزش  بخش  به  اشاره  با  وی 
پرورش، گفت: امسال ۷۰ هزار معلم 
جذب آموزش و پرورش خواهند شد؛ 
زیربنایی  حوزه های  در  اینکه  ضمن 
زیادی  های  طرح  افتتاح  شاهد  نیز 
بود که در سال های گذشته  خواهیم 
گذشته  سال  دو  در  و  شده  شروع 

اعتبارات آنها تقویت شده است.
تدابیر یارانه ای دولت برای حمایت از 

معیشت مردم در بودجه ۱۴۰۳
در  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
گفت:  نیز  یارانه ها  افزایش  خصوص 
دولت  که  مهمی  نقش های  از  یکی 
آسیب  اقشار  به  توجه  می کند،  ایفا 
قالب  در  مردم  معیشت  و  پذیر 
بازتوزیع درآمد یا یارانه هایی است که 
پرداخت می شود. طبیعی است که در 
این  به  بودجه  در  مختلفی  قالب های 
از  مهمی  بخش  و  پرداخته  موضوع 
منابع کشور، صرف بازتوزیع و یارانه ها 

می شود.
 ۸ تبصره  کل  اینکه  بیان  با  منظور 
هدفمندی  موضوع  امسال  بودجه 
کرد:  بیان  می کند،  دنبال  را  یارانه ها 
بنزین،  فروش  از  دولت  که  منابعی 
گازوییل، صادرات فرآورده های نفتی 
به  بازتوزیع  می آورد، صرف  به دست 
که  معنا  این  به  می شود؛  مردم  خود 
عملا منابع حاصل از بخش نفت و گاز 
انرژی  حامل های  انواع  فروش  در  که 
حاصل می شود، عینا در قالب تبصره 
۸ یا قانون هدفمندی یارانه ها به مردم 

بازپرداخت خواهد شد.
انواع  از  یکی  کرد:  تاکید  وی 
پرداخت ها، یارانه های نقدی است که 
بخش بزرگی از جامعه این یارانه های 

نقدی را دریافت می کنند. برخی ۳۰۰ 
هزار یا ۴۰۰ هزار تومان در ماه حسب 
می کنند  دریافت  خانوار  وسع  آزمون 
که کل منابع آن، ۳۳۰ هزار میلیارد 

تومان در سال است.
همچنین  کرد:  اضافه  رئیس  معاون 
برای کمک هزینه های معیشتی ویژه 
و  امداد  کمیته  پوشش  تحت  افراد 
سازمان بهزیستی نیز هر ماه بالغ بر ۵ 
همت پرداخت می شود، در حالی که 
سال گذشته میزان مستمری بگیران 
درصد   ۴۰ بهزیستی  و  امداد  کمیته 
 ۳۰ مجدد،  نیز  امسال  و  کرد  رشد 
درصد افزایش دارد تا این گروه خاص 

مورد توجه قرار گیرند.
خرید  برای  همت   ۲۰۰ اختصاص 

تضیمنی گندم
دیگر  اقدام  داشت:  اظهار  منظور 
عدم  آن  هدف  که  است  کالابرگ 
قلم   ۱۱ قیمت  افزایش  احساس 
است  مردم  سفره  در  اساسی  کالای 
 ۲۲۰ نفر  هر  ازای  به  دهک   ۷ به  و 
ضمن  می شود؛  پرداخت  تومان  هزار 
اینکه مجموعه یارانه هایی که در سایر 
مردم  سفره  به  و  شده  داده  قالب ها 
ختم می شود که یارانه خرید تضمینی 
گندم و آرد و نان است و برای امسال 
هزینه  گندم  خرید  برای  ۲۰۰ همت 

خواهد شد.
 ۸۵ امسال  بودجه  در  داد:  ادامه  وی 
همت برای یارانه دارو اختصاص یافته 
نهاده هایی  به  است که در عین حال 
یارانه داده می شود تا کالا ارزان تر به 
یارانه  شامل  که  برسد  مردم  دست 
است.  کشاورزی  و  دامی  های  نهاده 
از  همت   ۶ امسال  عملا  یارانه  این 

است.
ارز  دلار  میلیارد   ۱۱ اختصاص 
کالاهای  واردات  برای  ترجیحی 

اساسی و نهاده های کشاورزی
عین  در  گفت:  جمهور  رئیس  معاون 
مثل  دامی  نهاده های  یارانه  حال 
کنجاله ذرت با ارز ترجیحی ۲۸۵۰۰ 
حالی  در  شد،  خواهد  تامین  تومانی 
تومان  هزار   ۴۰ مبادله  ارز  نرخ  که 
است و امسال بنا است که ۱۱ میلیارد 
دلار ارز ترجیحی به واردات کالاهای 
اساسی و نهاده های کشاورزی وارداتی 
اختصاص یابد که اختلاف این عدد با 
نرخ بازار مبادله ای شامل ۱۵۰ همت 

می شود که دولت می پردازد.
نرخ  کاهش  گفت:  همچنین  منظور 
مالیات ارزش افزوده واردات کالاهای 
اساسی از ۹ درصد به یک درصد هم 
کمک  اینکه  ضمن  است،  یارانه  یک 
به طرح های آبخیزداری و کشاورزی 
برای  که  است  کارهایی  از جمله  نیز 
ارزان تر  کشاورزی  محصولات  تولید 
یارانه  همت   ۴ که  می یابد  اختصاص 
اختصاص  امسال  بخش  این  در 
می یابد؛ مجموع کل این موارد، بخش 
 ۷۵۰ یعنی  دولت  بودجه  از  بزرگی 

همت در تبصره ۸ است.
عمرانی  و  زیربنایی  افتتاح های  تقویم 

منتشر می شود
و  نقش ها  تعیین  کرد:  بیان  وی 
مسئولیت ها را برای تک تک دستگاه ها 
انجام شده و فرآیندهایی که مشارکت 
خواهد  بیشتر  اقتصاد  در  را  مردمی 
کرد، توسعه می دهیم تا اقتصاد مردم 
دستگاه ها  همه  و  یابد  گسترش  پایه 
تولید  جهش  در  خود  تکالیف  باید 

عمل کنند.
از  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
افتتاح های  تقویم  اعلام  و  تدوین 
کرد: سند  تاکید  و  داد  زیربنایی خبر 
صفحه   ۴۰ بر  بالغ  طرح ها  پیوست 
است  کمی  اهداف  و  جداول  و  احکام 
که فردا ابلاغ و منتشر می شود؛ ضمن 
خصوصی  بخش  که  طرح هایی  اینکه 
در بخش تولید امسال به بهره برداری 
می رساند و در حوزه صنعت، معدن و 

نیروگاهی متمرکز است که در پیوست 
دیگری اطلاع رسانی خواهند شد.

۶۷۰ همت سرمایه گذاری شرکت های 
کیلومتر   ۵۵۰ از  بهره برداری  دولتی/ 

راه آهن
امسال  اینکه  به  اشاره  با  منظور 
از  گذاری  سرمایه  همت   ۶۷۰
انجام  دولتی  شرکت های  سوی 
این  فهرست  داشت:  اظهار  می شود، 
پیوست  عنوان  به  سرمایه گذرای ها 
هفت  که  شد  خواهد  منتشر  دیگری 
متر  میلیارد  یک  ظرفیت  با  سد 
خانه  تصفیه   ۳۱ و  سال  در  مکحعب 
فاضلاب امسال افتتاح می شود؛ ضمن 
اینکه ۵۵۰ کیلومتر راه آهن نیز امسال 

به بهره برداری خواهد رسید.
۴۰۰ همت برای طرح های عمرانی

منابع  همت   ۴۰۰ اینکه  بیان  با  وی 
ویژه  به  دارایی  تملک  برای طرح های 
شده  پیش بینی  خاتمه  طرح های 
کرد:  تصریح  می یابد،  اختصاص  و 
به  که  سازندگی  کارگاه  امیدواریم 
وزارت  و  زیربنایی  دستگاهای  همت 
راه و شهرسازی، نفت و نیرو در کشور 
را  مردم  کام  بتواند  تا  شده  راه اندازی 
قبل  سال ها  که  طرح هایی  به  نسبت 
شروع شده و ناتمام مانده شیرین کند 
و شاهد بهره برداری از بخش بزرگی از 

این طرح ها باشیم.
اعلام  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
از  سیزدهم  دولت  سیاست  کرد: 
اقتصاد  الزامات  به  که  بوده  این  ابتدا 
در  را  بودجه  و  کند  عمل  مقاومتی 
کنیم  مقاوم  خارجی  تکانه های  مقابل 
عملیاتی  تراز  کاهش  آن  نشانه  که 
به  عمدتاً  بودجه  اتکای  است. 
در  و  شده  منتقل  پایدار  درآمدهای 
سال ۱۴۰۲ بیش از ۵۲ درصد از کل 
منابع دولت از محل درآمدهای پایدار 
تراز  داشت:  بیان  شد.منظور  تامین 
عملیاتی بودجه را از منفی ۴۵۰ هزار 
میلیارد تومان در سال ۱۴۰۲ به حدود 
منفی ۳۰۰ هزار میلیارد تومان کاهش 
دادیم؛ یعنی بیش از ۳۰ درصد کاهش 
سال  به  نسبت  بودجه  عملیاتی  تراز 
بنابراین  است؛  افتاده  اتفاق  گذشته 
بودجه  که  است  این  دولت  رویکرد 
پایدار متکی باشد که  دولت به منابع 
این مصداق همان اقتصاد مقاومتی در 

بودجه دولت است.
تحریم  از  پیش  به  نفت  تولید  میزان 

بازگشت
در  نفتی  درآمدهای  مورد  در  وی 
سهم  کاهش  دنبال  به  افزود:  بودجه 
نفت در بودجه دولت هستیم؛ در عین 
حال دولت سیزدهم تلاش کرد در ۲.۵ 
به ظرفیت های  را  سال گذشته کشور 
تولید و صادرات نفت بیش از تحریم ها 
نزدیک کند. امروز بالغ بر ۳.۵ میلیون 
میعانات  و  نفت  تولید  روز  در  بشکه 
با  کنید  مقایسه  را  این  داریم؛  گازی 
اول  نیمه  بشکه ای  میلیون   ۲.۲ رقم 
سال ۱۴۰۰. این نشان می دهد دولت 
به  را  نفتی  ظرفیت های  کرده  تلاش 

قبل از تحریم بازگرداند.
شاه  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
از  پیش  ایران  نفت  تولید  که  کرد 
برنامه  بود.  بشکه  میلیون   ۳.۸ تحریم 
تا   ۱۰۰ که  است  این  دولت  امسال 
ظرفیت  به  روز  در  بشکه  هزار   ۲۰۰
نظر  بنابراین  کند؛  اضافه  نفت  تولید 
از  که  است  این  مجموع  در  دولت 
ظرفیت نفت و گاز برای توسعه کشور 
اما در عین  ببرد.،  را  استفاده  حداکثر 
به  تبدیل  را  گاز  و  نفت  منابع  حال 
منابع تامین مالی هزینه های جاری و 

دستمزد دولت نمی کنیم.
منظور گفت: دشمنان سعی کردند که 
بازار جهانی نفت را برای ما تنگ کنند 
اما وزارت نفت توانسته عملًا تحریم ها 
را در بحث فروش و تولید نفت کم اثر 
روی کشتی ها  نفتی  دیگر  امروز  کند. 
نداریم که منتظر باشیم بتوانیم آن را 
بفروشیم. تمام آنچه تولید می کنیم از 

قبل بازار آن مهیا شده است.
در  گاز هم  مورد  در  داشت:  بیان  وی 
مقایسه با پیش از دولت سیزدهم، یک 
گاز  صادرات  در  توجهی  قابل  جهش 
داشتیم؛ به هر حال برنامه صادرات گاز 
به کشورهای همسایه را داریم و وزیر 
توضیح خواهند  هم  باره  این  در  نفت 
داد؛ بنابراین صادرات نفت و گاز جزو 
اولویت های دولت است و موانع آن را 
هم برطرف کردیم و شبکه توزیع قابل 
هم  اخیراً  است.  شده  ایجاد  اعتمادی 
کرده  پیدا  خوبی  افزایش  نفت  قیمت 
و  است  فرصتی  یک  ما  برای  این  و 
امیدواریم از فرصت قیمت بالای نفت 
بتوانیم برای تامین منابع توسعه کشور 

استفاده کنیم.

 تدابیر دولت برای حمایت از معیشت مردم
 در بودجه امسال
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وزیر کشور:  راه اندازی اتوبوس های 
برقی تحولی مهم در حمل ونقل شهری 

کشور است

 وزیر کشور با اشاره به راه اندازی خط تولید اتوبوس های برقی در 
کشور اعلام کرد: راه اندازی اتوبوس های برقی تحولی مهم در حمل 

و نقل شهری کشور است که در دست اجرا قرار گرفته است.
 احمد وحیدی در حاشیه آیین رونمایی از اتوبوس های برقی شهر 
کرج به خبرنگاران گفت: کلانشهر کرج اولین شهر کشور است که از 

مزایای اتوبوس های برقی بهره مند می شود.
وی اظهار کرد: تلاش ها بر این است تا با اختصاص یارانه و کمک 
شهرهای  در  برقی  های  اتوبوس  مزایای  از  بتوان  سازنده  شرکت 

پرجمعیت کشور استفاده کرد.
ها  اتوبوس  قطعات  درصد   ۶۰ تا   ۵۰ بین  اکنون   : گفت  وحیدی 
ساخت داخل کشور است و تلاش ها برای بومی سازی کامل این 

اتوبوس ها ادامه دارد.
وی با قدردانی از استاندار البرز و شورا و شهرداری کرج به خاطر 
سرعت بخشی به پروژه برقی سازی اتوبوس ها اظهار کرد: زیر ساخت 
های مورد نیاز این اتوبوس ها در کرج در حال تامین وتکمیل است.

وزیر کشور بیان کرد: در کنار برقی سازی اتوبوس ها ، پروژه برقی 
سازی تاکسی ها نیز در دست اقدام قرار گرفته است تا بتوانیم از 

آلودگی زیست محیطی شهرها بکاهیم.
برای تکمیل  به اهتمام دولت و مدیریت شهری کرج  با اشاره  وی 
پروژه های نیمه تمام عمرانی البرز از جمله آزاد راه شهید سلیمانی 
کرج گفت : عملیات تکمیل این پروژه با سرعت در حال انجام است.

از  زیادی  بخش  سلیمانی  راه شهید  آزاد  تکمیل  با  افزود:  وحیدی 
ترافیک کلانشهر کرج و استان البرز روان سازی خواهد شد.

وزیر کشور در سفر به استان البرز از آزاد راه شهید سلیمانی بازدید 
کرد.

وزیر کشور: توجه به راه ها برای توسعه سواحل مکران جدی گرفته 
شود

 وزیر کشور گفت: توجه به راه های استان به ویژه منطقه بلوچستان 
زیربنای  راه  چون  است  مفید  بسیار  مکران  سواحل  توسعه  برای 
سرعت  با  آنها  استانداردسازی  و  راه ها  ارتقای  باید  و  است  توسعه 
مسوولان  جدی  کار  دستور  در  مسئله  این  و  شود  انجام  بیشتری 

باشد.
فرماندهی  و  هماهنگی  پیشگیری،  ستاد  جلسه  در  وحیدی  احمد 
فرمانداری  در  بلوچستان  و  سیستان  بحران  به  پاسخ  عملیات 
از  سیلزدگان  مشکلات  و  مسائل  داشت:  اظهار  کنارک  شهرستان 
در  فرمانداران  و  استاندار  ویژه  به  مسوولان  توسط  اولیه  لحظات 
مرتفع  و  پیگیری  اولویت  براساس  مشکلات  و  است  پیگیری  حال 
خواهد شد و دولت در کنار مردم هست و از هیچ کوششی برای حل 

مشکلات مردم دریغ نخواهد کرد و این را مطمئن باشید.
وی افزود: در بحث برق اقدامات لازم در حال انجام است و ان شاالله 
باید آب  ابتدا  در  و  مردم سیلزده حل شود  تمام مشکلات  بزودی 
مردم به صورت سالم و بهداشتی تامین شود تا شاهد مشکلات دیگر 

در این مناطق نشوییم.
تا مشکلات  گیرد  انجام  ها  زیرساخت  برای  اساسی  کار  وی گفت: 
کمتر شود و مردم به راحتی بتوانند با آسوده خاطر زندگی کنند و 

ترس و هراسی در هنگام بارندگی نداشتی باشند.
وزیر کشور با اشاره به اینکه بیشتر جمعیت استان در روستاها هست 
لذا سرعت بیشتر در اجرای طرح های حوزه راه، برق، آب، تلفن و 
اینترنت و آبخیزداری در اولویت باشد، بیان کرد: مشکلات آبگرفتگی 
خانه ها در شهر کنارک نیز باید پیگیری شود و طرح های نیمه تمام 
فاضلاب شهری و هدایت آبهای سطحی به نتیجه برسد تا همیشه 
به  ابتدا  اما در  نشوند.  با مشکل مواجه  بارندگی مردم  در کمترین 

وسیله پمپ های قوی آب داخل خانه هر چه سریعتر تخلیه شود.
وحیدی ادامه داد: گرگروها )فرسایش خندقی خاک( برخی روستاها 
را با مشکل جدی تخریب مواجه کرده که امیدواریم با انجام طرح 
های آبخیزداری و مهار آب ها بتوانیم گرگروها را ساماندهی کنیم و 
این آبی که سدها ر پر کرده است برای اشتغال و تولید مفید است.

و  مردم  مختلف  قشرهای  و  اندرکاران  دست  همه  تلاش  از  وی 
مسولان برای رسیدگی به وضعیت سیلزدگان تشکر و قدردانی کرد.

وزیر کشور: رشد بسیار خوبی در حوزه فضای آموزشی سیستان و 
بلوچستان داشته ایم

وزیر کشور گفت: سال گذشته رشد بسیار خوبی در حوزه احداث 
فضاهای آموزشی این استان داشته ایم به طوری که ۱۵۰۰ کلاس 

درس افتتاح و به بهره برداری رسیده است.
در  کلاسه   ۱۸ مدرسه  از  برداری  بهره  مراسم  در  وحیدی  احمد   
محله سلمان فارسی حاشیه شهر زاهدان افزود: کارهای توسعه ای 
و زیربنایی خوبی در استان سیستان و بلوچستان در حال اجرا است 

که امروز از تعدادی از آنها بازدید داشتم.
وی با اشاره به اینکه تخصیص های بودجه ای که در بحث آموزش 
به سیستان و لاوچستان داده شده است،گفت: دولت اهتمام ویژه ای 

به امر آموزش این استان دارد.
وزیر کشور افزود: هم اینک ساخت ۱۶۰۰ کلاس درس در دستور 
کار قرار دارد تا بتوان سرانه فضاهای آموزشی استان را به میانگین 

کشور برساند.
وحیدی تاکید کرد: دولت اعتبارات خاصی را در اختیار استان های 
کم برخوردار مشابه سیستان و بلوچستان قرار داده است و خیرین 

نیز با همراهی خود حضور پررنگی در این حوزه داشته اند.

دکتر رئیسی در جلسه هیئت دولت:

»هماهنگی میدان و دیپلماسی« و »دقت بالا در 
اجرا« از جلوه های افتخارآمیز عملیات مقتدرانه 

نیروهای مسلح کشورمان بود

رئیس جمهور »هماهنگی میدان و دیپلماسی« و »دقت بسیار بالا در اجرا« 
را از جلوه های کم نظیر و افتخارآمیز عملیات مقتدرانه تاریخی و پیروزمندانه 
نیروهای مسلح کشورمان در پاسخ به اقدامات تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی 
دانست و با بیان اینکه دشمن پس از ناامیدی از ضربه زدن به امنیت مردم 
و نیز ضربه خوردن، به دنبال ایجاد اخلال در اقتصاد و معیشت مردم خواهد 
بود، بر ضرورت تلاش مضاعف و هماهنگی بین بخش های اداری و اجرایی 

برای خنثی سازی چنین توطئه هایی تأکید کرد.
دکتر سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت دولت، ضمن تجلیل از عملیات 
به  پاسخ  در  کشورمان  مسلح  نیروهای  پیروزمندانه  و  تاریخی  مقتدرانه، 
اقدامات تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی علیه کنسولگری جمهوری اسلامی 
ایران در سوریه، »هماهنگی میدان و دیپلماسی«، »هماهنگی بین بخش های 
صف و ستاد« و همچنین »دقت بسیار بالا در اجرای عملیات« را از جلوه های 
کم نظیر و افتخارآمیز این عملیات برشمرد و تصریح کرد: امروز به برکت خون 
مطهر شهدا، مجاهدت و جانفشانی نیروهای مسلح و هدایت های داهیانه و 
پیامبرگونه رهبری معظم انقلاب، جمهوری اسلامی ایران در اوج قدرت و 
عظمت قرار دارد و با این اقدام غرورانگیز، علاوه بر عملی شدن وعده تنبیه 
دشمن متجاوز، قلوب تأثر یافته مردم جهان، امت اسلامی و مردم مظلوم 

فلسطین از جنایات این رژیم متجاوز نیز آرام گرفت.
رئیس جمهور همچنین با بیان اینکه دشمن پس از ناامیدی از ضربه زدن به 
امنیت مردم و همچنین ضربه خوردن از نیروهای مسلح کشورمان به دنبال 
ایجاد اخلال در اقتصاد و معیشت مردم خواهد بود، هوشیاری، تلاش مضاعف 
و هماهنگی بین بخش های اداری و اجرایی کشور را برای خنثی سازی چنین 
توطئه هایی خواستار شد و بر اطلاع رسانی دقیق و به موقع اقدامات اقتصادی 
دولت به منظور حفظ ثبات بازار و اطمینان بخشی به فعالان اقتصادی تأکید 

کرد.
دکتر رئیسی ضمن یادآوری نقش و وظیفه همه دستگاه های اجرایی نسبت 
کرد:  تأکید  تولید،  جهش  در  مردم  مشارکت دهی  و  سال  شعار  تحقق  به 
سازمان ها و دستگاه های اجرایی موظفند با گفتمان سازی، مشارکت مردم 
در امر تولید، توانمندسازی بخش خصوصی، تعاونی ها و نهادهای مردمی و 
همچنین رفع موانع نقش آفرینی مردم در تولید و اقتصاد کشور شعار امسال 

را تحقق ببخشند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود در جلسه هیئت دولت با 
اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار کارگزاران که حضور حماسی 
و بی نظیر مردم در راهپیمایی روز قدس را مسئولیت آور عنوان کرده بودند، 
تصریح کرد: دولت و خدمتگزاران نظام، خود را موظف می دانند که با تمام 
وجود، مجدانه، مجاهدانه و زمان شناسانه نسبت به پیگیری و رفع مشکلات 

مردم اقدام کنند.

وزیر آموزش و پرورش:

دانشگاه فرهنگیان از میان حافظان قرآن 

دانشجو می پذیرد 

 وزیر آموزش و پرورش گفت: این وزارتخانه از میان حافظان و قاریان 
دانشجو   ۱۴۰۳ مهر  برای  آزمون  بدون  فرهنگیان  دانشگاه  در  قرآن 

می پذیرد. 
توسعه  تخصصی  کمیسیون  یکمین  و  در شصت  صحرایی  رضامراد   
آموزش عمومی قرآن کشور اظهار داشت: جذب نخبگان در دانشگاه 

فرهنگیان صورت می گیرد که این افراد استخدام رسمی هم هستند.
وی با تاکید بر اینکه باید از ظرفیت های موجود بهره مند شد، بر تعامل 

میان دستگاه ها برای شناسایی و استفاده از این ظرفیت ها تاکید کرد.
وزیر آموزش و پرورش عنوان کرد: در برنامه تربیت اوان کودکی که 
سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک آن را مصوب کرده است، موضوع 

تربیت قرآنی یکی از برنامه های جدی است.
وی یادآور شد: معاونت پرورشی و فرهنگی با مسئولیت معاونت حقوقی 
وزارت آموزش و پرورش، سازوکار بهره مندی مؤسسات قرآن از فضای 
این  اگر  را پیدا کنند،  برگزاری کلاس های قرآن  برای  مدارس کشور 
سازوکار وجود دارد، روش اجرای آن طی یک هفته اعلام شود و اگر 

وجود ندارد در مدت یک هفته ساز و کار آن مشخص شود.
صحرایی ادامه داد:  پول های قرآنی کشور باید در آموزش و پرورش 
هزینه شود،  همواره قربانی عدم توجه دستگاه هایی بودیم که نمی دانند 
تحول باید از آموزش و پرورش ایجاد شود، هم اکنون در کشور مشکل 
کمبود پول وجود ندارد، مسئله این است که نمی دانیم پول در کجا 

هزینه شود. 
وی تاکید کرد: طرح تاسیس مدارس غیردولتی قرآنی ظرف یک ماه 
مدارس  از  درصدی  با  حتی  جدید  تحصیلی  سال  برای  و  شود  ارائه 
موجود، این کار اجرا شود. هم اکنون برخی مدارس غیردولتی در حال 
بودن، خانواده ها هزینه  پایه  قرآن  به دلیل  و  این کار هستند  اجرای 

پرداخت می کنند تا فرزندشان اینگونه تربیت شود.
صحرای درباره طرح اتقان بیان کرد: این طرح ارتقای توانمندی قرآنی 
معلمان دوره ابتدایی است و باید آن را به رتبه بندی معلمان مرتبط 
کنید و معلمی که دوره اتقان را طی نکرده است، از رتبه بندی محروم 
شود. معلمان بدون سواد قرآنی وارد آموزش و پرورش نمی شوند اما 
ممکن است در گذر زمان به دلیل اینکه با آن مانوس نبودند،  فراموش 

کنند و باید در دوره های ضمن خدمت به آموزش قرآن توجه کرد.
دوم  متوسطه  دوره  به  اتقان  طرح  تسری  برای  داد:  ادامه  صحرایی 
بیاندیشید همچنین دوره های تأمین مدرسان قرآن برگزار شود؛ نیم 
میلیون نفر از معلمان باید در طرح مسطورا شرکت کنند که تا کنون 

حدود ۴۵۰ هزار نفر در این طرح شرکت کرده اند.
وی افزود: موسسات نباید در کنار مدارس قد علم کنند بلکه مدرسه را 
تقویت کنند، نباید به مدرسه آسیب بزنیم و نگذاریم آموزش و پرورش 

نحیف شود.

دوشنبه 27  فروردین  1403سال هفتم - شماره  232



اقتصاد
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وزیر جهاد کشاورزی: زیرساخت های 
تحقق کاشت یک میلیارد نهال مهیاست

 وزیر جهاد کشاورزی گفت: زیرساخت های لازم از جمله نهال متناسب با 
اقلیم و پهنه های مورد مطالعه برای کاشت در سراسر کشور فراهم است.

طبیعی  منابع  نهالستان  از  بازدید  حاشیه  در  نیکبخت  محمدعلی 
از  یکسال  از  بیش  افزود:  خبرنگاران  جمع  در  سمنان  آبخیزداری  و 
وزارت  که  نمی گذرد  درخت  میلیارد  یک  کاشت  مردمی  طرح  آغاز 
جهادکشاورزی به عنوان متولی و هماهنگ کننده، در نخستین سال 
اجرای این طرح بزرگ راهبردی، همه زیرساخت های لازم از جمله نهال 
متناسب با اقلیم و پهنه های مورد مطالعه برای کاشت در سراسر کشور 

را فراهم کرده است.
وی ادامه داد: استقبال بی نظیر مردم و سازمان های مردم نهاد، پایبندی 
نهادها  و  فعال  مشارکت  خصوصی،  بخش  اجتماعی  مسئولیت  به 
دستگاه های اجرایی و نظامی، تاکیدهای اثربخش رهبر معظم انقلاب 
و پیگیری مجدانه رییس جمهور در کنار بسترهای لازم در تولید انبوه 
نهال، افق روشنی از اجرای موفقیت آمیز این طرح در مدت چهار سال را 

پیش چشم فعالان و علاقمندان محیط زیست گشوده است.
وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: بازگشت به چرخه تولید نهالستان های 
راکد و به کارگیری ظرفیت کامل تولید نهال در واحدهای نیمه فعال، 
اجرای طرح هر مدرسه یک نهالستان و تبدیل خانه های روستایی به 
مزرعه کشت نهال، نهضت تولید نهال در کشور را با بیش از۲۵۰ میلیون 

اصله فراهم کرده است.
یک  کاشت  مردمی  طرح  به  توجه  با  سمنان  استان  تعهد  افزود:  وی 
میلیارد درخت در چهار سال ۱۰ میلیون و سالی ۲ و نیم میلیون است 
که در سال نخست بیش از سه میلیون نهال تولید و با مشارکت مردم و 

دستگاه های اجرایی در زمستان گذشته غرس شد.
نیکبخت اضافه کرد: وزارت جهادکشاورزی همه امکانات خود را برای 
توسعه فضای سبز کشور،  بر  تا علاوه  کار گرفته  به  این طرح  اجرای 
جنگل،  احیای  خاک،  فرسایش  از  جلوگیری  در  آن  مواهب  دیگر  از 
ترمیم سفره آب های زیرزمینی، پالایش هوا، زراعت چوب و دیگر آثار 
زیست محیطی و اجتماعی طرح در اقلیم خشک و نیمه خشک ایران 

بهره برداری کند.
وزیر جهاد: طرح های آبخیزداری و آبخوان داری پشتوانه  طرح کاشت یک 

میلیارد درخت است
 وزیر جهاد کشاورزی گفت: طرح های آبخیزداری و آبخوان داری از جمله 
طرح جامع آبخیزداری و طرح های کوچک تأمین آب و پشتوانه  طرح 

کاشت یک میلیارد درخت است.
 محمدعلی نیکبخت که رییس جمهور را در دور دوم سفر استانی به 
گلستان همراهی می کند در نهالستان شهید عموزاده سمنان اظهار کرد: 
مسیر اجرای این طرح راهی بی بازگشت است، چون مطالبه مردمی و 

حاکمیتی است.
وی با اشاره به اقلیم کشور افزود: متوسط بارندگی و طبیعت خشک و 
نیمه خشک ایران، لزوم اجرای چنین طرحی را دو چندان می کند به 
طوری که مجریان طرح با کشت گونه های سازگار با مناطق مختلف 
کشور و مقاوم به کم آبی، با ایجاد فضای سبز از منابع موجود به نفع 

طبیعت بیشترین بهره را به وجود می آورند.
نیکبخت با یادآوری وضعیت قبلی نهالستان های کشور گفت: پیش از 
ظرفیت  درصد  از ۳۰  و  بود  متروکه  و  تعطیل  نهالستان ها  اغلب  این 
موجود استفاده می شد که با اجرای طرح کاشت یک میلیارد درخت 
در حال حاضر ۱۰۰ درصد ظرفیت نهالستان ها مورد بهره برداری قرار 

گرفته است.
وی بیان کرد: در کنار نگاه بزرگ به طرح کاشت یک میلیارد درخت، به 
آبخیزداری و آبخوان داری به عنوان نگهدار و پشتیبان ایجاد فضای سبز 

هم باید نگاه جامع داشت.
وی اقتصادی بودن را یکی از عوامل جذب مشارکت مردمی در اجرای 
طرح برشمرد و گفت: در تولید نهال و کاشت و برداشت باید این طرح 

برای مردم سودآور باشد.
وزیر جهاد کشاورزی بر مشارکت فعال سازمان بسیج مردمی در ادامه 
اجرای طرح تاکید کرد و به کارگیری توان نهاده های دولتی، سازمان های 

مردم نهاد، شرکت ها و مؤسسات زیر مجموعه وزارت را خواستار شد.
 آیت الله رئیسی در اولین سفر استانی در سال ۱۴۰۳ و در چهاردهمین 

سفر از دور دوم سفرهای استانی دولت سیزدهم،  وارد سمنان شد.
حضور در نشست شورای اداری، نشست با نخبگان، بازدید و بهره برداری 
از چند طرح مصوب و تکمیل شده سفر اول دولت سیزدهم به استان، از 

برنامه های رییس جمهور در شهر سمنان بود.
با مردم سمنان و شاهرود، حضور در جشن احیای ۲۰۰ واحد  دیدار 
راکد استان در دولت سیزدهم، افتتاح نیروگاه سیکل ترکیبی، جشن 
واگذاری زمین در قالب طرح جوانی جمعیت و نشست »حل مساله« 
با محوریت تامین آب، فعالیت معادن و راه اندازی کارخانه های سهامی، 
در سفر یکروزه دولت سیزدهم برنامه ریزی شده است.در دور دوم سفر 
آیت الله رئیسی به سمنان طرح هایی با درصد پیشرفت بالا و با اعتبار 
۹۲ هزار و ۴۶۰ میلیارد ریال پیشنهاد شد که ۷۱ هزار و ۶۰۰ میلیارد 
رئیسی  آیت الله  اول سفر  دور  اولیه گنجانده شد.در  در مصوبات  ریال 
رییس جمهور به سمنان در آبان ۱۴۰۰ بیش از ۱۰۶ درصد اعتبارات 
طرح های عمرانی جذب شد که بیشترین جذب اعتبار در سفرهای دور 
اول رییس جمهور بوده است. دور اول سفر هیات دولت به سمنان ۱۴۵ 
مصوبه داشت که بالغ بر۳۲ هزار و ۸۰۰ میلیارد ریال اعتبار به طرح های 
عمرانی اختصاص یافت. از ۱۳۷ طرح دور اول سفر ۲۶ مصوبه کامل 
اجرا شد، ۸۶ مصوبه در حال اجرا و ۲۵ مصوبه در دست پیگیری است.

تاخیر  دلیل  گفت:  اقتصادی  سخنگوی 
اجرای   ۱۴۰۳ بودجه  قانون  شدن  نهایی 
برای  اسلامی  شورای  مجلس  نامه  آئین 
بررسی ۲ شوری بودجه است،اما این تاخیر 
ندارد.  بازارها  اخیر  نوسانات  با  ارتباطی 
دلیل  به  دولت  که  رویکرد  این  متاسفانه 
تامین بودجه خود تن به افزایش قیمت ارز 
می دهد یک رویکرد اشتباه است، نوسانات 

ارزی هیچ نفعی برای دولت ها ندارد.
سخنگوی  خاندوزی«  احسان  »سید 
اقتصادی دولت در نشست خبری مشترک 
گفت:  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  با 
مجلس در حال نهایی کردن بررسی بخش 
سال  به  نسبت  است،  بودجه  لایحه  دوم 
تصویب  در  تاخیر  اندکی  با  گذشته  های 
در  دولت  لایحه  این  در  مواجهیم  بودجه 
خود  پایدار  درآمدهای  افزایش  راستای 
اقداماتی کرده است، در این لایحه تدابیری 
افزایش شفافیت  و  انضباط  بازگشت  برای 
است.  شده  دیده  ها  رفت  هدر  حذف  و 
درآمدهای  سهم  افزایش  دولت  رویکرد 

پایدار در تأمین بودجه بود.
بودجه  های  کسری  دلایل  از  یکی  وی 
وابستگی  را  گذشته  های  سال  در  مزمن 
به نفت دانست و بیان کرد: در پی تحریم 
هزینه  یا  شدند  می  مجبور  ها  دولت  ها 
به  یا دست  را کاهش دهند  های عمرانی 
دامن استقراض از بانک مرکزی شوند که 
داشت.  پی  در  تورمی  نامبارک  پیامدهای 
این  با رفع  این بود  تلاش دولت سیزدهم 
دو ایراد، سهم درآمدهای پایدار را افزایش 
این  گذشته  سال  سه  طول  در  و  دهد 
های  امد  در  نسبت  و  یافته  افزایش  سهم 
شرکت  سهام  سود  گمرک،  شامل  پایدار 
 ... و  مالیات  و  نفتی  ها و درامد های غیر 
در  به ۵۲ درصد  در ۱۴۰۰  از ۴۵ درصد 
عدد  به  امسال  امیدواریم  و  رسید   ۱۴۰۲
می  نشان  که  شویم  نزدیک  درصد   ۶۰
دهد مشکلات ساختاری بودجه به تدریج 

برطرف می شود.
مالیات و عوارض  پرداخت  برای   ۳ روش 

تولید کنندگان
دوم  بخش  در  کرد:  تصریح  خاندوزی 
بودجه کاهش ۵ درصدی مالیات تولیدی 
ها به دستور رییس جمهور رخ داده است، 
معافیت مالیاتی سود شرکتها سال گذشته 
اعمال شد که مشوق خوبی بود و ۷۵ همت 
جاری  سال  در  شد  منتقل  ها  شرکت  به 
اوراق  از  توانند  می  تولیدی  های  شرکت 
گام یا ضمانتنامه های بانکی و اسناد خزانه 
استفاده  عوارض  و  مالیات  پرداخت  برای 

کنند.
تاکنون ۱۳۷ هزار مودی به سامانه متصل 

شده اند
وی درباره سامانه مودیان بیان کرد: تا دو 
سامانه  این  به  مودی  هزار   ۱۳۷ قبل  روز 
 ۱.۵ از  بیش  مجموعا  و  اند  شده  متصل 
صادر  الکترونیکی  حساب  صورت  میلیارد 
شده است که ۵۷ درصد از طریق شرکت 
سایر  درصد   ۴۰ و  هستند  معتمد  های 
شرکت های بوده است بنای سازمان مامور 
مالیاتی این است که با دقت کامل کار انجام 
شود. با توجه به اینکه در سال اول اجرا قرار 
استفاده  تشویقی  های  ابزار  از  فعلا  داریم 
کنیم و تاکنون از جریمه استفاده نکرده ایم.

نشان  خاطر  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
به  اعدادی   ۱۴۰۳ بودجه  قانون  در  کرد: 
و  سهام  فروش  برای  دولت  تکالیف  عنوان 
همت   ۶۰ که  است  شده  درج  مولدسازی 
واگذاری  برای  امسال  بودجه  تکلیف 
 ۶۰ به  نزدیک  است  دولتی  شرکت های 
واگذاری  و  مولدسازی  تکالیف  هم  همت 
دارایی های مازاد تکلیف شده ۱۳۰ همت 
دولتی  های  شرکت  سهام  انتقال  محل  از 
تامین  دیون  رد  برای  اجتماعی  تامین  به 
اتفاق برای  انجام شده است این  اجتماعی 
حال  در  شود  می  انجام  اجتماعی  تامین 

گذراندن مراحل اولیه است. 
وی در خصوص واگذری سهام شرکت های 
دولتی با توجه به اینکه بخش عمده سهام 
بخش  گفت:  شده،  واگذار  گذشته  در  ها 
کمی مانده است که آن هم به سرعت در 

دستور کار قرار می گیرد.
خاندوزی ادامه داد: در خصوص مولدسازی 
هم دو ردیف عملکردی داریم یکی گردش 
مانده  نقدی  واگذاری  یعنی  خزانه  حساب 
نیست  چشمگیری  رقم  که  دولت  اموال 
ردیف دوم تهاتر دارایی های مازاد دولتی ها 
با پیمانکاران طرح های عمرانی است یعنی 
شده  شناسایی  ها  استان  در  مازاد  ملک 
بابت  و  شده  گذاری  قیمت  و  ارزشگذاری 
تکمیل پروژه عمرانی به پیمانکار داده می 
شود تا پیمانکار دیگر منتظر بودجه نماند، 
این ۶۰ همت تکلیف قانون بودجه هم انجام 
می شود ضمن اینکه به طور شفاف اطلاع 

رسانی خواهد شد.
نگاه دولت صرفا فروش دارایی ها نیست

گرفته  شکل  ازنگاه  انتقاد  با  خاندوزی 
دارائی های  مولدسازی  درخصوص 
نقدی  واگذاری  برای  گفت:  راکددولت 
درحوزه مولدسازی دارایی های دولت بنظر 

۱۴۰۳تفاوتی  سال  نمی رسدکه 
داشته  قبل  سال های  به  نسبت 
مولدسازی  تحقق  عمده  باشد،اما 
عمرانی  پیمانکاران  با  تهاتر  درحوزه 
امسال  دولت  امیداریم  که  است 
پیش بینی  ازبودجه  مهمی  بخش 
متاسفانه  البته  کند.  رامحقق  شده 
درخصوص  اشتباهی  نگاه  یک 
تصور  که  گرفته  شکل  مولدسازی 
معاملات  بنگاه  یک  دولت  می کند 
عضوی  عنوان  به  است!بنده  ملکی 
بیشترین  که  دولت  اقتصادی  ازتیم 

پیگیری ها رادرحوزه مولدسازی دارائی های 
نگاه  که  می کنم  عرض  داشته  دولت 
بلکه  نیست  دارایی ها  فروش  صرفا  دولت 
این  از  استفاده  برای  شیوه  بایدبهترین 
دولت  شود.نگاه  وراکد کشف  مازاد  املاک 
رئیس جمهور  تاکیدات  اساس  بر  سیزدهم 
در  گذشته  اشتباهات  نباید  که  است  این 
تکرار  دولت  دارایی های  واگذاری  خصوص 
سخت گیری های  منظور  همین  به  شود 
ارزش گذاری  بخش  در  مهمی  نظارتی 
آفرینی  ارزش  برای  روش  بهترین  ویافتن 

دارایی های مازاد اتخاذ شده است.
نوسانات ارزی ابدا منفعتی برای دولت ایجاد 

نمی کند
ارتباط  درباره  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
بودجه  نشدن  نهایی  با  ارزی  نوسانات 
اظهار کرد: دلیل تاخیر ابلاغ بودجه امسال 
داخلی  نامه  آیین  اجرایی  سال  اولین  به 
مرحله  دو  بودجه  که  گردد  برمی  مجلس 
ای می شود لذا چون جداول کلان و سقف 
بودجه در بخش اول دیر به دولت ابلاغ شد   
نبود  مجلس  به  دوم  بخش  ارسال  امکان 
بنابراین ایرادی متوجه دولت نیست ارزی 
آن  اساس  بر  دولت  نفتی  درآمدهای  که 
بودجه  در  است که  رقمی  تسعیر می شود 
به صورت دقیق و بدون تغییر در بودجه می 
آید و ملاک عملکرد بخش های اقتصادی 
دولت است لذا نوسانات ارزی ابدا منفعتی 
برای دولت ایجاد نمی کند اتفاقا از منظر 
ارز  ثبات  از  دولتها  اجتماعی  ملاحظات 

منتفع می شوند تا نوسانات ارزی.
خاندوزی درباره محل تأمین منابع تکمیل 
اساس  بر  گفت:  مهر  مسکن  های  پروژه 
قانون جهش تولید مسکن ماده ۳ آن، تمام 
هزینه های تکمیل پروژه های مسکن مهر 
یا سایر پروژه ها صرفا از محل صندوق ملی 
همین  هم  قبل  سال  دولت  است  مسکن 
طی  مسیر  این  هم  امسال  رفت  را  مسیر 
می شود و هزینه ها از طریق صندوق ملی 

مسکن تأمین می شود.
قیمت گذاری بلیت هواپیما در اختیار ستاد 

تنظیم بازار است
داخلی  پروازهای  بیلت  نرخ  درباره  وی 
اداری  عدالت  دیوان  رأی  کنون  تا  گفت: 
اعلام نشده لذا قیمت گذاری بلیت هواپیما 
شورای  است  بازار  تنظیم  ستاد  اختیار  در 
و  دهد  می  را  خود  نظر  هواپیمایی  عالی 
ستاد تنظیم بازار آن را بررسی و نهایی می 
کند مگر اینکه رأی دیوان عدالت اداری این 

مسیر را تغییر دهد.
اجرا  زودی  به  مرکزی  بانک  جدید  قانون 

می شود
اصلاح  درباره  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
اشاره  که  هایی  فرصت  گفت:  ارز  بازار 
بازار  اصلاح  های  فرصت  عنوان  به  کردید 
ارز، جزو مواردی است که در اولویت های 
ستاد اقتصادی دولت است و بانک مرکزی 
قانون  تصویب  جهت  از  اول  جهت  دو  از 
که  ایران  اسلامی  جمهوری  مرکزی  بانک 
فرا  قانون  شدن  اجرایی  روز  هم  زودی  به 
خواهد رسید و به جهت اختیارات ویژه ای 
فرصت  است،  کرده  اخذ  قوا  سران  از  که 
خوب و امکان قانونی بسیار مناسبی را در 
اختیار دارد و قاعده هم این بوده است که 
دولت مسئولیت پذیر باشد و بانک مرکزی 
نیز مسئولیت ناشی از این اختیارات را به 

شکل جدی در دستور کار قرار داده است.
ابتدایی  روزهای  در  کرد:  بیان  خاندوزی 
سال تدابیر لازم برای طرف تقاضای ارز که 
ارز واردات کالاهای اساسی یا صنعتی بخش 
دارو  و  بهداشت  نیز حوزه  و  غیرکشاورزی 
را در دستور کار قرار داده است. در حوزه 
اطلاع رسانی نیز این تغییر را در روزهای 
ایم؛  کرده  مشاهده  مشهود  به شکل  اخیر 
اما از آنجا که مرکز مبادله طلا و ارز منشا 
کار قرار گرفته است؛ نماینده مرکز مبادله، 
اطلاعات روزانه دقیقی را از میزان ارزی که 
اقتصادی  فعالان  اختیار  در  مرکز  این  در 
قرار داده است که امیدواریم این مسیر در 
اصلاح سیاستها و اطلاع رسانی های بخش 
ارز توسط بانک و مرکز مبادله ادامه یابد که 
مجموع این دو سیاست بتواند ثبات را به 

بازار ارز برگرداند.
لایحه ساماندهی اجاره بها در دست شورای 

نگهبان
دو  در  دولت  دولت:  اقتصادی  سخنگوی 
سال گذشته تلاش کرد سیاست های ناظر 
و  مسکن  بازار  مدیریت  و  گری  تنظیم  بر 
اجاره بها را از طریق تصویب قوانین جدید و 

مقررات و مصوبات هیات دولت در این زمینه 
داشت کمک کند. مهم ترین اقدامی که در 
زمینه مسکن انجام شده است ارائه لایحه 
سامان دهی اجاره بها املاک مسکونی است 
است  ارسال شده  به مجلس  فوریت  با  که 
و  کرد  طی  خوبی  به  را  مجلس  مراحل  و 
ما منتظر شورای نگهبان هستیم که مصوبه 
نهایی لایحه ساماندهی را قبل از فصل نقل 

و انتقالات را به دولت ارسال کند.
وی درباره بازار سرمایه گفت: سال گذشته 
نهایی  اصلاحات  حوزه  در  که  اقداماتی 
برای تامین مالی از بازار سرمایه انجام شد 
اقدامات خوبی بود که امیدواریم امسال یا 
مردمی  خصوص  در  سال  شعار  به  توجه 
سازی اقتصاد از این تدابیر و ابزارهای ایجاد 
را  آنها  استفاده کرده و  شده در سال قبل 

فعال سازی کنیم. 
خاندوزی بیان کرد: یکی از نتایج تدابیری 
که پیش از این در بازار سرمایه اندیشیده 
شد، تاسیس صندوق های سرمایه گذاری 
اقداماتی  بود  انها  تاسیس  مجوز  صدور  و 
سهامداری  و  گذاری  سرمایه  ترغیب  برای 
انجام شد که درنتیجه سهم  غیر مستقیم 
معاملات خرد از ۲۴ درصد در ۱۴۰۱ به ۵۰ 
درصد در ۱۴۰۲ افزایش یافت که نیمی از 
آنها را سهامداری غیرمستقیم تشکیل می 
دهد و حمایت جدی از گروه های آسیب 
پذیر در نوسانات معاملاتی بود و معاملات 
حرفه ای تر انجام شد با بخش های مختلف 
و معدنی در حال مذاکره هستیم  صنعتی 
برای  پروژه  عام  سهامی  های  شرکت  تا 
تامین مالی از بورس را انجام دهند و شاهد 
حداکثر ثبات صنایع بورسی باشیم و مردم 
و صاحبان سرمایه های خرد نقش آفرینی 
سهام  زمینه  در  باشند.  داشته  بیشتری 
شرکت  استانی  مجامع  برگزاری  و  عدالت 
های سهامی عدالت با ورود واقعی کردن در 
۶ ماهه اول امسال انجام می شود   مجامع 
همه ۳۱ استان تشکیل می شود که شاهد 
ظرفیت  از  استفاده  برای  بزرگی  ظرفیت 
مردم در بخش های مدیریتی خواهیم بود.

پلتفرم  جدیدترین  از  رونمایی  با  همزمان 
صورت  بانکی  نظام  دیجیتال  بانکداری 

گرفت:
بانک صادرات  اهداف  تشریح دستاوردها و 

ایران در حضور وزیر اقتصاد
همزمان با همایش سالانه ارزیابی عملکرد 
 ۱۴۰۳ سال  اهداف  تبیین  و   ۱۴۰۲ سال 
سیداحسان  دکتر  حضور  با  که  بانک  این 
در  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر  خاندوزی 
برج سپهر بانک صادرات ایران برگزار شد، 
ضمن تشریح دستاوردهای سال گذشته و 
تبیین اهداف سال جاری، پلتفرم بانکداری 
»سپینو«  عنوان  با  بانک  این  دیجیتال 

رونمایی شد.
بانک  مدیرعامل  محسن سیفی کفشگری، 
با حضور  این مراسم که  ایران در  صادرات 
و  اقتصادی  امور  وزیر  مشاوران  و  مقامات 
هیئت مدیره،  اعضای  همچنین  و  دارایی 
هیئت عامل، معاونان، مدیران امور، مدیران 
سایر  و  تهران  مناطق  و  استان ها  شعب 
برگزار  ایران  صادرات  بانک  ارشد  مدیران 
وجود  با  ایران  صادرات  بانک  گفت:  شد، 
از  اقتصادی  تنگناهای  برخی  و  مشکلات 
بازار  بر  انقباضی حاکم  جمله سیاست های 
پول، توانست در سال ۱۴۰۲ عملکرد قابل 
به  را ثبت کند و موفقیت های  ملاحظه ای 
حمایت  بدون  جاری  سال  در  آمده  دست 
بانک  دارایی،  و  اقتصادی  امور  وزارت 
مشتریان  اعتماد  و  سهامداران  مرکزی، 

امکان پذیر نبوده است.
شاخص های  برخی  به  اشاره  با  سیفی 
گفت:   ،۱۴۰۲ سال  در  بانک  عملکردی 
به  رسیدن  ایران  صادرات  بانک  هدف 
محوریت  با  کشور  برتر  بانک  سه  جمع 
افزایش  بهره وری،  مشتریان،  تجربه  بهبود 
بهای  کاهش  عملیاتی،  سود  و  سودآوری 
تمام شده پول و افزایش سهم از بازار بوده 
و همچنان در همین مسیر به فعالیت خود 
ادامه خواهد داد.او افزود: در سال ۱۴۰۲ بر 
مبنای تکالیف قانونی، کاهش تعداد شعب 
و تغییر رویکرد بانک از بانکداری سنتی به 
قرار  کار  دستور  در  مدرن  بانکداری  سوی 
گذشته  سال  طی  اساس  این  بر  و  گرفته 
چابک سازی  راستای  در  بانک  شعبه   ۱۶۱
بانک  بهینه  اندازه  طرح  کردن  عملیاتی  و 
نیز کاهش  یافته و در سال جاری  کاهش 
۱۵۰ شعبه دیگر در دستور کار است. با این 
حال بانک صادرات ایران همچنان با حدود 

دو هزار شعبه و باجه در پوشش جغرافیایی 
حضور  کشور  مختلف  نقاط  در  گسترده 

داشته و خدمات متنوعی را ارائه می دهد.
بیان  در  ایران  صادرات  بانک  مدیرعامل 
بانک،  عملکردی  شاخص های  برخی 
از  عبور  و  بانک  منابع  درصدی   ۲۸ رشد 
از  یکی  را  ریالی  میلیارد  هزار   ۷۰۰۰ مرز 
عنوان  در سال گذشته  بانک  موفقیت های 
این موضوع در حالی محقق  کرد و گفت: 
بانکی  شبکه  در  منابع  رشد  نرخ  که  شده 

حدود ۲۴ درصد بوده است.
در  ایران  صادرات  بانک  منابع  افزود:  وی 
و  مهرماه  در  مرحله  دو  در  گذشته  سال 
 ۶۰۰۰ مرز  از  ترتیب  به  اسفندماه،  پایان 
میلیارد  هزار   ۷۰۰۰ و  ریال  میلیارد  هزار 
ریال عبور کرد و در حال حاضر به ۷۰۷۰ 

هزار میلیارد ریال رسیده است.
سیفی با بیان اینکه بانک صادرات ایران پس 
از ۲۲ سال با حمایت وزارت اقتصاد، سازمان 
سازمان  مرکزی،  بانک  خصوصی سازی، 
دستگاه های  سایر  و  سهامداران  بورس، 
قانونی ذی ربط، موفق به افزایش سرمایه از 
محل آورده نقدی به روش سلب حق تقدم 
نقدی  سرمایه  افزایش  افزود:  است،  شده 
نسبت  و  نظارتی  سرمایه  بهبود  منظور  به 
کفایت سرمایه از اهمیت ویژه ای برخوردار 
افزایش  از  بخشی  کردن  اضافه  با  و  است 
دارایی ها،  ارزیابی  تجدید  محل  از  سرمایه 
خواهد  بهبود  بانک  سرمایه  کفایت  نسبت 

یافت.
او افزود: افزایش سرمایه ۲۳ درصدی بانک 
در مرحله اول اتفاق بسیار مثبتی برای بانک 
صادرات ایران بود که هم سرمایه نظارتی و 
هم کفایت سرمایه بانک را مثبت کرد و این 
اجازه را داد که افزایش سرمایه از محل مازاد 
ارزیابی دارایی به طور مؤثرتری در  تجدید 

مسیر اجرا قرار گیرد.
بیان  با  ایران  صادرات  بانک  مدیرعامل 
را  بانک  مجمع  خردادماه  پایان  در  اینکه 
برگزار خواهیم کرد، گفت: سرمایه بانک به 
۱۲۰ هزار میلیارد تومان خواهد رسید که 
بورسی  بانک  بزرگترین  به  را  بانک  جایگاه 
کشور خواهد رساند و منجر به بهبود کفایت 
سرمایه تا حدود ۵ درصد خواهد شد. ضمن 
اینکه درتلاشیم تا سود انباشته بانک را نیز 
تا  ببخشیم  بهبود  توجهی  قابل  میزان  به 
افزایش  نیز  محل  این  از  آتی  سال های  در 
سرمایه داشته باشیم.وی با بیان اینکه بانک 
بزرگ  بانک های  میان  در  ایران  صادرات 
داشته  منابع  جذب  در  را  اول  رتبه  کشور 
حالی  در  بانک  موفقیت های  افزود:  است، 
با  که  است  شده  محقق  گذشته  سال  در 
خروج منابع دستگاه های دولتی از بانک های 
افزایش  و  انقباضی  سیاست های  خصوصی، 
میزان سپرده های قانونی ارزی بانک مرکزی 

مواجه بودیم.
ایران  صادرات  بانک  اینکه  بر  تاکید  با  او 
مقررات  و  رعایت ضوابط  به  نسبت  همواره 
و به ویژه رعایت نرخ سود پایبند بوده است، 
از  تومان  میلیارد  هزار   ۹۳ از  بیش  افزود: 
بانک صادرات  در  منابع جدید جذب شده 
برتر  محصول  و  طرح  پنج  قالب  در  ایران، 
بانک از جمله طرح سپاس برای سپرده های 
کار،  و  کسب  ویژه  سنای  قرض الحسنه، 
تیمچه، جاری طلایی ۲ و... در سال گذشته 
این  قالب  در  سالمی  منابع  و  شده  جذب 
تسهیلات  و  خدمات  ارائه  برای  طرح ها 
و  تولید  اقتصادی،  مختلف  بخش های  به 
نیازهای مردم مناطق کشور جذب شده و از 
اعمال نرخ های غیرقانونی اجتناب شده است 
پول  تمام شده  بهای  کاهش  که  نحوی  به 
نیز مورد توجه بوده  و نرخ مؤثر تسهیلات 
بانک  دستاوردهای  تشریح  در  است.سیفی 
بانک  گفت:  در سال ۱۴۰۲  ایران  صادرات 
صادرات ایران در سال گذشته موفق به رشد 
۳۰۰ درصدی وصول مطالبات شعب خارج 
از کشور به میزان ۲۶۶ میلیون درهم شد. 
همچنین این بانک در زمینه بهبود وضعیت 
موفق  قبل  سال  پایان  به  نسبت  ارزی  باز 
به افزایش ۴۸ هزار میلیارد تومانی در این 
بخش شد.توسعه بانکداری شرکتی و مذاکره 
 ۱۰۰ منابع  افزایش  و  حقوقی  اشخاص  با 
از ۸۷ شرکت مهم کشور و  درصدی بیش 
همچنین افزایش ۲۸ درصدی مبلغ واریزی 
حقوق بگیران بانک در سال ۱۴۰۲ و افزایش 
سال  در  روز   ۸ از  آنها  منابع  ماندگاری 
از دیگر  به ۱۳ روز در سال ۱۴۰۲   ۱۴۰۱
دستاوردهایی بود که در سخنان مدیرعامل 

بانک مورد اشاره قرار گرفت.

سخنگوی اقتصادی دولت: نوسانات ارزی 
هیچ نفعی برای دولت ها ندارد

گزارش

وزیر راه و شهرسازی: تامین زمین نهضت ملی 
مسکن تا تابستان امسال به ۱۲۰ هزار هکتار 

می رسد

 وزیر راه و شهرسازی گفت: زمین تامین شده در بخش شهری و 
روستایی برای طرح نهضت ملی مسکن تا تابستان امسال به ۱۲۰ 

هزار هکتار می رسد.
شانزدهم  جلسه  در  شهرسازی  و  راه  وزیر  بذرپاش«  »مهرداد   
تلاش  در  افزود:  رییس جمهور  ریاست  به  مسکن  شورای عالی 
هستیم تا در ۱۴۰۳ گام های بلندتری را در بخش مسکن نسبت 

به ۱۴۰۲ برداریم.
و  حمایت  میزان  امسال  اینکه  به  اشاره  با  و شهرسازی  راه  وزیر 
تقویت  مسکونی  واحدهای  بیشتر  تعداد  تحویل  برای  کمک ها 
افتتاح ۳۳ هزار و ۸۶۳ واحد مسکن  خواهد شد، گفت: عملیات 
مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره( آغاز شد که این کار با 
تلاش های بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و در حوزه تامین مالی از 
طریق شبکه بانکی و از طریق وزارت راه و شهرسازی، کمک های 

دهیاری ها و شهرداری ها در سراسر کشور انجام شده است.
وی همچنین در حاشیه این جلسه با اشاره به اینکه توافق شده 
است تا ماهانه جلسه شورای عالی مسکن با حضور رییس جمهور 
انجام  افتتاح  مورد  یک  جلسه  هر  در  و  برگزار  اصلی  اعضای  و 
مسکونی  واحدهای  از  بخشی  گذشته  سال  بیان داشت:  شود، 
نیروهای مسلح و مسکن اعضای هیات علمی دانشگاه تحویل شد 
و هم اکنون مددجویان کمیته امداد امامی خمینی)ره( واحدهای 
مسکونی خود را دریافت می کنند و مسیر افتتاح ها ادامه خواهد 

یافت.
رشد ۴۴ درصدی تامین مسکن محرومان در سال گذشته

در  مسکن  تامین  اینکه  به  اشاره  با  سیزدهم  دولت  کابینه  عضو 
بخش محرومان در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ به میزان 
۴۴ درصد رشد یافت، توضیح داد: امسال در حوزه مسکن محرومان 
میزان  تا  می کنیم  تلاش  و  است  شده  گرفته  خوبی  تصمیمات 

افتتاح ها در این بخش افزایش یابد.
۶۷۰ هزار قطعه زمین روستایی تامین شد

بذرپاش گفت: با توجه به تامین هزینه آماده سازی توسط مجموعه 
دولت، افزایش تسهیلات مسکن روستایی از ۲۰۰ به ۳۵۰ میلیون 
مسکن  درصد، ساخت  پنج  نرخ سود  و  واحد  هر  ازای  به  تومان 
بخش  در  اکنون  هم  است.  شهری  مسکن  از  سریعتر  روستایی 
تامین شده که  از ۶۷۰ هزار قطعه زمین  بیش  مسکن روستایی 

عملیات اجرایی آن آغاز شده است.
مسکن  هزار   ۵۰۰ به  نزدیک  ادامه داد:  شهرسازی  و  راه  وزیر 

روستایی در حال ساخت است و بخشی نیز تحویل شده است.
نرخ سود تسهیلات در مسکن  آنکه  به  توجه  با  داد:  توضیح  وی 
به  را  تمام شده  قیمت  تا  گرفته شد  تصمیم  است  بالاتر  شهری 
تامین  در  افراد  که  مواردی  در  مقرر شده  طریقی کاهش دهیم. 
آورده مشکلاتی دارند، ابتدا تسهیلات بانکی را به پروژه ها تزریق 

کنیم تا پروژه ها آغاز شود.
بذرپاش گفت: در حوزه آماده سازی زمین مقرر شد تا وزارتخانه 
کمک بیشتری بکند. همچنین در حوزه تضمین بانکی نیز تصیمات 
خوبی گرفته شد و مقرر شد تا به شکل زنجیره ای تضمین بانکی 
انجام شود که این کار کمک خوبی برای تسریع در اجرای نهضت 

ملی مسکن خواهد بود.
سهم مسکن محرومان از ۲۰۰ همت قانون بودجه تعیین می شود

این مقام مسوول با اشاره به اینکه تخصیص ۲۰۰ همت در تبصره 
وام  محرومان،  مسکن  به  تا  شده  مصوب  بودجه  قانون   ۱۳ ماده 
ازدواج و وام فرزند آوری تخصیص یابد، گفت: مقرر شد تا در مدت 
یک هفته بانک مرکزی سهم مسکن محرومان را از ۲۰۰ همتی که 
در قانون بودجه آمده است، تعیین کند تا هرچه سریعتر این سهم 
به پروژه مسکن محرومان تزریق شود. اینکه به هر پروژه نرخ ۴۰۰ 
میلیون تومان به شکل قرض الحسنه تزریق شود شتاب خوبی به 

ساخت مسکن به ویژه در بخش شهری می دهد.
بذرپاش درباره تامین زمین مسکن نهضت ملی مسکن و مقایسه 
اصلی  آورده های  از  یکی  گفت:  مهر،  مسکن  زمین  تامین  با  آن 
در  و  است  زمین  موضوع  مسکن،  ملی  نهضت  طرح  در  دولت 
بسیاری از مناطق شهری، به طور میانگین ۵۰ درصد قیمت واحد 
مسکونی را زمین به خود اختصاص می دهد. یکی از اصلی ترین 
تسهیلات در بخش مسکن تامین زمین است که بخش عمده ای 
از این اراضی به شکل رایگان و اجاره ۹۹ ساله در اختیار متقاضیان 

و سازندگان قرار می گیرد.
تامین زمین نهضت ملی مسکن تا تابستان امسال به ۱۲۰ هزار 

هکتار می رسد
زمین  امسال  تابستان  تا  اینکه  به  اشاره  با  و شهرسازی  راه  وزیر 
برای طرح نهضت ملی  تامین شده در بخش شهری و روستایی 
مسکن به ۱۲۰ هزار هکتار می رسد، گفت: تا تابستان امسال زمین 
و  شهری  بخش  در  مسکن  ملی  نهضت  طرح  برای  شده  تامین 
شهرک ها به ۷۰ هزار هکتار می رسد. همچنین در بخش روستایی 
هکتار  هزار   ۵۰ حدود  قطعه  هزار   ۶۷۰ برای  شده  تامین  زمین 

است.
عملیات  به  زمین  هزار هکتار  در مجموع ۱۲۰  کرد:  تصریح  وی 
ساخت نهضت ملی مسکن در محدوده شهری و روستایی افزوده 
به  در محدوده شهری  که  است  زمینی  از  غیر  این  و  است  شده 
شکل خودمالکی، در بافت فرسوده و یا اراضی خودمالکی روستایی 
از  یکی  که  مهر  مسکن  اجرای  در  شد:  یادآور  بذرپاش  است. 
پروژه های خوب دولت های قبل بود نزدیک به هشت هزار هکتار 

زمین تامین شد.
وی ابراز امیدواری کرد تا امسال نیز در حوزه اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن سال خوبی باشد و زمین های بیشتری تامین و تعداد 

واحدهای بیشتری نیز احداث شود.
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اجتماعی
خبر

شهردار تهران: مطالبات شهرداران 
کلانشهرها پیگیری می شود

شهرداران  مطالبات  گفت:  تهران  شهردار   
ثبت  مرتبط  از دولت در سامانه های  کلانشهرها 
شده تا این مطالبات بر اساس ظرفیت های کشور 

محقق شود.
شهرداران  ادواری  نشست  در  زاکانی  علیرضا   
مشهد  در  کشور  استان های  مراکز  و  کلانشهرها 
درحال  دولت  از  شهرداران  مطالبات  افزود: 
ثبت شدن است، اما تا زمانی که محاسبه و توافق 

انجام نشود، نمی توان در مورد آن صحبت کرد.
از  وی اضافه کرد: تشکیل اتحادیه شهرداران نیز 

مطالباتی است که در دستور قرار می گیرد.
نیز  کرامت  دهه  های  برنامه  خصوص  در  زاکانی 
اظهار کرد: در سالهای اخیر مدیریت های شهری 
در مسیر همکاری مشترک با آستان قدس رضوی 
که  کردند  آغاز  را  مشترک  جدی  برنامه ریزی 
داشته  خاص  برنامه های  کرامت  دهه  در  بتوانند 

باشند.
سازمان  همکاری  با  داد:  ادامه  تهران  شهردار 
برنامه ریزی های  رضوی،  قدس  آستان  و  تبلیغات 
دهه  جشن های  تا  می کنیم  دنبال  را  مشخصی 

کرامت امسال باشکوه تر از گذشته برگزار شود.
بر  گام  مردم  نیازهای  اساس  بر  شهری  مدیریت 

می دارد
عضو شورای شهر تهران نیز گفت: مدیریت شهری 
دنبال این است که فرصت های موثری را براساس 

نیازهای مردم ایجاد کند.
فرصت  )ع(  رضا  امام  وجود  افزود:  پرویز سروری 
باید  که  است  ایران  کل  مردم  برای  مناسبی 
استفاده حداکثری از این بابت در راستای خدمت 
داشته  شهری  مدیریت  توسط  مردم  به  مناسب 

باشیم.
جمهوری  موثر  ابتکارات  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
به یک  تبدیل موضوعات نشاط اسلامی  اسلامی، 
به  را  تهدیدها  توانسته  که  است  مفصل  برنامه 

فرصت تبدیل کند.
در حوزه  مدیریت شهری  هرچقدر  افزود:  سروری 
فرهنگی ورود کند، برای خود ظرفیت سازی کرده 
موثری  گام  مردم  نشاط  و  محرومیت  رفع  در  تا 

بردارد.
شهربانِ  نیروهای  لباس  بر  دوربین   نصب  زاکانی: 

تهران برای صیانت از افراد است
لباس  بر  دوربین   نصب  درباره  تهران  شهردار   
این  گفت:  تهران  حریم بان  و  شهربان  نیروهای 
موضوع در راستای ساماندهی است تا دستگاه های 
مسئول بتوانند در امور مختلف و صیانت از افراد، 

کنترل بهتری داشته باشند.
به  زاکانی  در حاشیه جلسه هیات دولت  علیرضا 
خبرنگاران اظهار داشت: از ظرفیت شهرداری برای 
حضور فعال در دوره اول انتخابات مجلس شورای 
دوره  برای  ظرفیت  این  از  و  شد  استفاده  اسلامی 
دوم انتخابات که ۲۱ اردیبهشت ماه برگزار خواهد 

شد، نیز بهره خواهیم گرفت.
لباس  بر  دوربین   نصب  درباره  تهران  شهردار 
داشت:  اظهار  تهران  و حریم بان  نیروهای شهربان 
کلی  امر  یک  ساماندهی  راستای  در  موضوع  این 
است تا دستگاه های مسئول بتوانند در امور مختلف 

و صیانت از افراد، کنترل بهتری داشته باشند.
هزار و ۷۱ دستگاه واگن وارد می شود

وی درباره واردات واگن های مترو و اختلافاتی که 
بین شهرداری و وزارت کشور وجود دارد، تصریح 
وزارت  مترو،  واگن های  واردات  کارفرمای  کرد: 
کشور است، هزار و ۷۱ دستگاه در دو قرارداد برای 
مورد  در  نظرها  اختلاف  ریزی شد.  برنامه  واردات 
نظر  اختلاف  لذا  بود  چین  از  ورودی  بسته   تایید 

خاصی در این باره وجود ندارد.
باید  قرارداد  این  به  کرد:  اضافه  تهران  شهرداری 
ظرف ۱۰ روز پاسخ داده می شد ولی پاسخ طولانی 
در  اما  شد.  چمران  آقای  اعتراض  موجب  که  شد 

زمان خودش این کار انجام می شود.
واردات واگن مترو امسال انجام می شود

زاکانی درباره زمان واردات این واگن ها توضیح داد: 
امسال واردات واگن ها آغاز خواهد شد و در مدت 

چهار سال واردات به اتمام می رسد.
چین  از  آسانسور  و  برقی  پله  واردات  درباره  وی 
موضوعی  چنین  عنوان  هیچ  به  کرد:  خاطرنشان 
مطرح نشده است و در ایران تولید آسانسور و پله 
برقی وجود دارد. البته سال گذشته ۶۰ دستگاه پله 
به  آن  نصب  ماه  سه  و ظرف  شد  خریداری  برقی 

اتمام خواهد رسید.

اشاره  با  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
زیرساخت های  گسترش  برای  دولت  تعهد  به 
از  گفت:  کشور  در  پرسرعت  اینترنت  تقویت 
اپراتورها تعهد گرفتیم که سرعت اینترنت را تا 

پایان امسال ۵۰ درصد بیشتر کنند.
 عیسی زارع پور در حاشیه سفر به شاهرود در 
استان  به  جمهور  رییس  سفر  دوم  دور  قالب 
کرد:  اظهار  با خبرنگاران  در گفت وگو  سمنان 
را  خود  تعرفه  پارسال  ماه  دی  در  اپراتورها 
این  گرفتیم  تعهد  آنان  از  که  دادند  افزایش 
افزایش قیمت را صرف افزایش سرعت اینترنت 

کنند.
ارتباطات  وزارت  اصلی  دغدغه  کرد:  بیان  وی 
و فناوری اطلاعات، افزایش سرعت، پایداری و 

کیفیت اینترنت است.
زارع پور ادامه داد: یکی از طرح های زیرساختی 
مرتبط با افزایش سرعت اینترنت، اجرای طرح 
فیبر نوری است که تاکنون یک سوم مساحت 
کشور را پوشش داده و تا پایان سال یک سوم 
قرار  طرح  این  پوشش  تحت  کشور  از  دیگر 

خواهد گرفت.
اطلاعات گفت: یکی  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
از نتایج اصلی اجرای طرح فیبر نوری، افزایش 

چند برابری سرعت اینترنت است.
برد  با  سنگین تر  ماهواره های  امسال  زارع  پور: 

بیشتر پرتاب می شود
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به 
دستاوردهای حوزه فضایی ایران گفت: در دولت 
سیزدهم، ۱۲ ماهواره و به اندازه سه دولت قبلی 
پرتاب شد و در آینده ماهواره های سنگین تر و با 

برد بیشتری پرتاب می شود.
اداری  شورای  جلسه  در  زارع پور  عیسی   
شهرستان میامی اظهار کرد: در مسیر توسعه 
کشور، مساله روایت درست و جهاد تبیین بسیار 

مهم است.
مشکلات  دولت حل  تلاش  اینکه  بیان  با  وی 
آحاد جامعه است، گفت: نهضت فیبر نوری در 

۲۰۰ شهر کشور انجام شد.
زارع پور بیان کرد: حجم کار با توجه به مشکلات 
از گذشته تاکنون بسیار زیاد است، اما اقدامات 
دولت سیزدهم در ۳۰ ماه گذشته با دولت های 

قبل قابل قیاس نیست.
وی خاطرنشان کرد: در پیش از دولت سیزدهم 
ملی  شبکه  به  سمنان  استان  روستای   ۱۳
اطلاعات و اینترنت پرسرعت متصل بودند، اما 

اکنون این تعداد به ۳۹ روستا رسیده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: زمانی 
که منابع مالی محدود است نباید انتظار داشت 

که همه مشکلات حل شود.
زارع پور ادامه داد: سفر دور دوم رئیس جمهور 
به منظور اتمام پروژه های نیمه تمام بود و در 

دور دوم پروژه های جدید کلنگ زنی می شود.
وی افزود خیلی طرح ها در گذشته تعطیل شده 
برجام گره خورده  و  به مذاکره خارجی  و  بود 
بود اما امروز کشور به ریل توسعه و پیشرفت 
از منفی  اقتصادی  برگشته به طوری که رشد 
یک درصد به مثبت پنج درصد رسیده و وارد 

دوران شکوفایی اقتصادی شده ایم.
درصد   ۳۰ بالای  اکنون  تورم  کرد  اضافه  وی 
است و باید به زیر ۲۰ درصد بیاید و تلاش کنیم 
طبق گفته رئیس جمهور تورم تک رقمی شود.

وزارتخانه  این  حوزه  در  گفت  ارتباطات  وزیر 
نحو  به  جهادی  نخبگان  با  شده  تلاش 
انجام دهیم به طوری که  را  شایسته ای کارها 
در تلاش هستیم تا کل کشور را به فیبر نوری 

متصل کنیم.
زارع پور ادامه داد: کار فیبر نوری در ۴۵۰ شهر 
اتمام رسیده و  انجام شده و در ۲۰۰ شهر به 
برخوردار  آن  نعمت  از  خانوار  میلیون  هفت 

هستند.
وی بیان کرد: تلاش داریم امسال این میزان را 
۲ برابر و تا پایان دولت کل کشور را به اتمام 

برسانیم.
به  خود  از صحبت های  دیگری  بخش  در  وی 
پیام رسان های داخلی اشاره کرد و گفت پیام 
ایتا در شهریور سال ۱۴۰۱ حدود ۲.۵  رسان 
میلیون نفر کاربر داشت اما الان این میزان به 

۳۰ میلیون نفر رسیده است.
زارع پور افزود: امروز دیگر مرز کشورها فیزیکی 
نیست بلکه پلتفرم ها و سکوها مرزها را شخص 

می کنند.
دیجیتال  دارایی  اگر  کشوری  کرد:  تاکید  وی 
نداشته باشد در واقع مستعمره کشورهای دیگر 
است و ما به داشتن این دارایی افتخار می کنیم.

وی آرزو کرد: روزی ایران به نقطه ای برسد که 
حتی با وجود پیام رسان های خارجی مردم از 

دارایی دیجیتال داخلی استفاده کنند.
دوره  سامانه  به  همچنین  ارتباطات  وزیر 
هوشمند اشاره کرد و گفت: این سامانه اکنون 
۴۵ میلیون کاربر دارد که ۷۰ درصد خدمات را 
این سامانه دریافت کرد که اکنون  از  می توان 
۱۰ درصد خدمات به صورت شبانه روزی رائه 

می شود.
تاکید کرد که  مدیران دولت سیزدهم  به  وی 
برای  ماه گذشته در کنار دولت  همچون سی 
از هیچ کوششی  خدمت به مردم کار کنند و 
برای  که  فرصتی  از  و  باشند  نداشته  دریغ 

خدمتگزاری فراهم شده شب و روز نشناسند.
وزیر ارتباطات یادآور شد: مهمترین پروژه دولت 

رهبر  فرامین  اساس  بر  سیزدهم 
امید  ایمان  انقلاب تقویت  معظم 
در جامعه است که این مهم با کار 

جهادی مقدور می شود.
فرماندار میامی هم در این نشست 
برای  سیزدهم  دولت  خدمات  به 
جبران کمبودهای این شهرستان 
اشاره کرد و گفت: تمرکز مدریت 
طرح  اجرای  برای  شهرستان 
طرح های  به  معطوف  میامی  در 
و  راه  پزشکی،  علوم  عمرانی، 

شهرسازی و انتظامی است.
راه اندازی  به  آشوری  علیرضا 
میامی  رضا)ع(  امام  بیمارستان 
دور  مصوبات  از  یکی  به عنوان 
به  جمهور  رییس  سفر  اول 
گفت:  کرد،  اشاره  استان سمنان 
بیمارستان ۳۲  این  برای ساخت 
بر ۱۵۰  بالغ  اعتباری  تختخوابی 
میلیارد ریال از محل سفر تامین 

شد.
میلیارد   ۲۵۰ اختصاص  از  وی 
عباس  راه  تکمیل  برای  ریال 
افزود:  و  داد  خبر  کاهک  آباد- 
۱۵۰ میلیارد ریال توسط سازمان 

توسط  ریال  میلیارد   ۱۰۰ و  بودجه  و  برنامه 
وزارت راه و شهرسازی برای تکمیل این طرح 

تامین گردید.
آشوری با بیان اینکه تکمیل راه اصلی میامی- 
جیلان- کلاته خیج سومین طرح مصوب بود، 
اظهار کرد: برای اجرای این طرح ۳۰۰ میلیارد 
 ۲۰۰ و  بودجه  و  برنامه  سازمان  توسط  ریال 
میلیارد ریال قیر توسط وزارت راه و شهرسازی 

تامین شد.
فرماندار میامی از تکمیل ساختمان فرماندهی 
انتظامی بخش رضوان میامی خبر داد و گفت: 
هزینه  ریال  میلیارد  مجموعه ۲۵  این  ساخت 

در برداشت.
وی پنجمین طرح مصوب دور اول سفر رییس 
جمهور برای میامی را تکمیل پاسگاه انتظامی 
نردین اعلام کرد و افزود: برای اجرای این طرح 
۳۰ میلیارد ریال از اعتبارات سازمان برنامه و 

بودجه هزینه شد.
وزیر ارتباطات: پوشش فیبرنوری کشور به هفت 

میلیون خانوار رسید
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: توسعه 
اینترنت مبتنی بر فیبرنوری از ابتدای آغاز به 
کار دولت سیزدهم در دستور کار قرار گرفت 
و در راستای آن تاکنون امکان دسترسی هفت 

میلیون خانوار به این خدمت فراهم شد.
 عیسی زارع پور در مراسم آغاز عملیات اجرایی 
کارهای  و  کسب  و  منازل  فیبرنوری  پروژه 
اظهار کرد: یک سوم کشور  میامی  شهرستان 
به زیرساخت های فیبرنوری مجهز شده و انجام 
خواهد  ادامه  آن  کامل  پوشش  تا  طرح  این 

داشت.
گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
میانگین سرعت اینترنت کشور بدون فیبرنوری 
این  اجرای  با  که  است  ثانیه  بر  مگابیت   ۱۰
بر  مگابیت  هزار  تا   ۴۰۰ به  آن  سرعت  پروژه 

ثانیه خواهد رسید.
پروژه  اجرای  استان سمنان  در  افزود:  زارع پور 
فیبر نوری قرار بود در ۲ فاز اجرا شود که پروژه 
فیبرنوری میامی در بخش دوم قرار داشت اما 
به درخواست فراوان مردم به خصوص جوانان و 
صاحبان کسب و کارهای شهرستان، انجام آن 

در مرحله اول قرار گرفت.
وی اظهار امیدواری کرد که پروژه فیبرنوری ۱۵ 
کیلومتری میامی تا ۲۷ اردیبهشت ماه امسال 

به اتمام برسد.
وزیر ارتباطات: هفت هزار و ۱۰۰ روستای بالای 

۲۰ خانوار کشور اینترنت پرسرعت دارند
با  گفت  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
گسترش  به  سیزدهم  دولت  توجه  یادآوری 
اینترنت پرسرعت گفت: در ۲ سال گذشته هفت 
کشور  خانوار   ۲۰ بالای  روستای   ۱۰۰ و  هزار 
اینترنت  از  ارتباطات  ملی  شبکه  به  اتصال  با 

پرسرعت برخوردار شدند.
عیسی زارع پور در مراسم افتتاح پروژه های برق 
میامی  شهرستان  در  سمنان  استان  منطقه ای 
اظهار کرد: از مجموع این روستاهای متصل به 
دولت  در  روستا  هزار  پرسرعت، چهار  اینترنت 

سیزدهم از این خدمت بهره مند شدند.
اتصال دیرهنگام  از دلایل  یکی  بیان کرد:  وی 
روستاها به شبکه ملی ارتباطات و برخورداری از 
اینترنت پرسرعت، نبود زیرساخت مناسب مانند 

برق است.
با  تولید  جهش  سال  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
زیرساخت های  توسعه  نیازمند  مردم  مشارکت 
انرژی و ارتباطی هستیم تا مردم بتوانند بدون 
داشته  مشارکت  تولید  جهش  در  محدودیت 

باشند.
برگزاری نشست با موضوع تبیین دستاوردهای 
حوزه  در  سیزدهم  دولت  اقدامات  و  نظام 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در استان سمنان 
فناوری  و  ارتباطات  وزیر  برنامه های  دیگر  از 

اطلاعات در شهرستان میامی است.
آماده  سنجشی  متعدد  ماهواره های  زارع پور: 

پرتاب است

گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
ماهواره های متعدد سنجشی در حال ساخت و 

آماده پرتاب است.
 عیسی زارع پور در حاشیه جلسه هیات دولت و 
در جمع خبرنگاران گفت: سیاست ما در وزارت 
ارتباطات این است که اولویت اپراتورها توسعه 
پولی  همراه  تلفن  اپراتورهای  اگر  باشد.  شبکه 
دارند باید نخست به این بخش )توسعه شبکه( 

اختصاص دهند.
که  فروشنده  نه  خریدارم  نه  من  افزود:  وی 
بخواهم خرید دیجی کالا از سوی همراه اول را 

تأیید یا تکذیب کنم.
با  اطلاعات همچنین  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
بیان اینکه سال گذشته در تعامل وزارت علوم با 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات پنجره واحد 
برای دانشگاه ها راه اندازی شد که تا کنون بیش 
کرد:  اظهار  آن شده اند،  عضو  دانشگاه  از ۲۶۰ 
این اقدام مشترک در ارزیابی اتحادیه بین المللی 
مخابرات به عنوان یکی از طرح های برتر انتخاب 

شد که مایه خوشحالی و افتخار است.
زارع پور تاکید کرد: انشاءلله امسال مانند سال 
دنبال  را  دولت  هوشمندسازی  مسیر  گذشته 
خواهیم کرد؛ در حال حاضر ۷۰ درصد خدمات 
دولت از طریق پنجره هوشمند دولت به مردم 

ارائه می شود.
در  متعددی  ماهواره های  اینکه  بیان  با  وی 
ساخت داریم و ماهواره هایی آماده پرتاب داریم، 
گفت:در طراحی و ساخت ماهواره های متعدد 
ماهواره  واسطه  این  به  تا  هستیم  سنجشی 
تصویربرداری در فضا داشته باشیم. یکی از این 
ماهواره ها پارس یک ـ نمونه دوم آن ـ در حال 

ساخت است که انشاءالله آماده خواهد شد. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه 
طول  در  مرتبه  چند   LEO لایه  ماهواره های 
کرد:  اظهار  می کنند،  عبور  کشور  روی  از  روز 
سرعت  برابر   ۸-۷ آنها  سرعت  که  آنجایی  از 
زمین است، بنابراین دائما این ماهواره ها را روی 
ماهواره ها  تعداد  اگر  نداریم.  کشورمان  آسمان 
بیشتر باشد دسترسی ما به داده های ماهواره ای 

و اطلاعات آنها بیشتر خواهد شد.
سمت  به  دنیا  اینکه  به  اشاره  با  زارع پور 
سمت  این  به  هم  با  و  می رود  منظومه سازی 
سازی  منظومه  کرد:  تاکید  می کنیم،  حرکت 
از ۶-۵  دانشی است که شاید در اختیار بیش 
پیدا  به آن دست  ما  نباشد، دانشمندان  کشور 

کرده اند.
وی اظهار کرد: امیدواریم امسال بتوانیم اولین 
و  مخابراتی  ماهواره های  حوزه  در  را  قدم ها 
سنجشی برداریم اکنون منظومه شهید سلیمانی 

توسط بخش خصوصی در حال ساخت است.
وزیر ارتباطات: ۱۴۰۳، سال طلایی برای پروژه 

فیبرنوری است
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: برای 
به سرانجام رساندن و نهایی کردن پروژه فیبر 
نوری منازل و کسب و کارها در سال جاری باید 
سال  امسال  و  کرد  حرکت  سرعت  حداکثر  با 

طلایی برای این پروژه است.
 نخستین جلسه بررسی پروژه فیبر نوری منازل 
ریاست  به   ۱۴۰۳ سال  در  کارها  و  کسب  و 
فناوری  و  ارتباطات  وزیر  پور«  زارع  »عیسی 
وزیر،  معاونان  از  جمعی  حضور  با  و  اطلاعات 
مدیران کل ارتباطات و فناوری اطلاعات کشور، 

مدیران اپراتورهای ارتباطی برگزار شد.
زارع پور در این جلسه با اشاره به پاسخ پهپادی 
اسلامی  جمهوری  مسلح  نیروهای  موشکی  و 
ایران به جنایت صهیونیست ها علیه کنسولگری 
مقتدرانه،  اقدام  گفت:  دمشق  در  کشورمان 
شده  حساب  و  دقیق  افتخارآفرین،  بازدارنده، 
به  پاسخ  در  کشورمان  مسلح  های  نیروی 
جنایت های رژیم صهیونیستی جای تبریک و 
کشورمان  مسلح  نیروهای  به  ویژه  دستمریزاد 
دارد؛  پاسداران  سپاه  هوافضای  نیروی  بویژه 

اقدامی که دل همه آزادگان جهان را شاد کرد.
در  صهیونیستی  کش  کودک  رژیم  افزود:  وی 
رقم  غزه  در  را  هایی  های گذشته جنایت  ماه 

زده بود که در تاریخ بشریت بی سابقه بود که 
البته ماهیت این رژیم را بیش از پیش برای همه 
آزادگان جهان نمایان کرد و مردم جهان دیدند 
پاسخی  کشورمان  مسلح  نیروهای  چگونه  که 
باید  که  دادند  رژیم  این  به  مقتدرانه  و  درخور 
ضمن شکرگزاری از این عزیزان تقدیر و تشکر 

کرد.
زارع پور با اشاره به پروژه فیبر نوری منازل و 
کسب و کارها گفت: کاری که با یکدیگر و در 
به دو سال شروع کردیم کار  نزدیک  کنار هم 
بسیار بزرگی بود که می تواند مسئله ارتباطات 
کشور را به شکلی اساسی و ریشه ای تا چند 

دهه آینده حل کند.
تعیین  اهداف  تحقق  برای  تاکنون  افزود:  وی 
را  نشیبی  و  پرفراز  مسیر  پروژه،  این  در  شده 
پشت سرگذاشته ایم که خوشبختانه با پیگیری 
و همراهی همه جانبه مسائل و مشکلات یکی 
که  طوری  به  است  شده  حل  دیگری  از  پس 
اکنون می توانیم بگوییم که این پروژه به نقطه 

مطلوبی رسیده است.
سرانجام  به  برای  اینکه  بیان  با  ارتباطات  وزیر 
رساندن و نهایی کردن این پروژه در سال جاری 
باید با حداکثر سرعت حرکت کرد و امسال سال 
طلایی برای این پروژه است، تصریح کرد: عمده 
سختی ها و ناهمواری ها پشت سر گذاشته شده 
است و مسیر پیش روی این پروژه اکنون هموار 
شده است که آخرین آن مصوبات خوبی است 
که در حمایت از پروژه فیبر نوری منازل و کسب 
و کارها در قانون بودجه کشور وضع شده است 
به صدور مجوز  قانونی  الزام  آنها  مهمترین  که 
شهرداری  توسط  تجهیزات  نصب  و  حفاری 
برای  روز  ظرف ۱۵  راهداری  کل  ادارات  و  ها 

اپراتورهای مورد تایید وزارت ارتباطات است.
جدی  دغدغه  اکنون  اینکه  بیان  با  پور  زارع 
است،  نمانده  باقی  حلی  غیرقابل  مشکل  و 
خاطرنشان کرد: انتظار داریم تمامی اپراتورها و 
کار  پای  تمام وقت  و  قد  تمام  استانی  مدیران 
بیایند تا پوشش کنونی در سال جاری حداقل 
به دو برابر یعنی ۱۴ میلیون برسد و هم بتوانیم 
به اهداف تعیین شده برای دستکم سه میلیون 
اتصال فیبرنوری برسیم که این یعنی شش برابر 
شدن مشترکین فیبرنوری که این امر نیازمند 

بازنگری در طراحی و مدل اجرایی پروژه است.
افزایش  برای  اینکه  بر  تاکید  با  ارتباطات  وزیر 
آمار اتصال کاربران به فیبر نوری نیز باید پوشش 
از ۳۰۰ متر به ۱۰۰ متر کاهش پیدا کند، گفت: 
اپراتورها نیز حتما توجه داشته باشند که باید 
ارائه سرویس اینترنت با سرعت تا هزار  امکان 
مگابیت برثانیه )یک گیگابیت برثانیه( را برای 

مشترکین فراهم کنند.
وی خطاب به اپراتورهای حاضر در جلسه افزود: 
توافقات  و  صادره  های  پروانه  در  که  همانطور 
سامانه  نقشه  در  ای  منطقه  اگر  است  آمده 
مربوطه  اپراتور  حتما  شد  سبز   iranfttx.ir
باید در کمترین زمان ممکن و حداکثر ظرف 
یک ماه، سرویس فیبرنوری را برای متقاضی راه 

اندازی کند.
در ابتدای این جلسه امیر لاجوردی قائم مقام 
ارتباطی و رئیس سازمان تنظیم  امور  وزیر در 
مقررات و ارتباطات رادیویی گزارشی از میزان 
ارایه  رو  پیش  مشکلات  و  پروژه  این  پیشرفت 
کرد. وی در بخشی از این گزارش افزود: تعداد 
و  منازل  فیبرنوری  پروژه  آن  در  که  شهرهایی 
کسب وکارها آغاز یا نهایی شده به ۴۳۰ شهر و 
میزان حفاری به بیش از ۷۰۰۰ کیلومتر رسیده 
میلیون   ۲ از  پوشش  میزان  همچنین  و  است 
از  بیش  به  ابتدای سال گذشته  در  هزار   ۴۰۰
 ۱۴۰۳ سال  ابتدای  در  پوشش  میلیون  هفت 

رسیده است.
در ادامه این جلسه، ابتدا مدیران کل ارتباطات 
و فناوری اطلاعات استان های کشور و سپس 
فیبرنوری  پروژه  مجری  اپراتورهای  مدیران 
نظرات،  نقطه  بیان  به  کارها  و  و کسب  منازل 
خود  های  درخواست  و  مشکلات  ها،  دغدغه 

پرداختند.

وزیر ارتباطات: اپراتورها متعهد به افزایش 
۵۰ درصدی سرعت اینترنت شدند

خبر

تاکید رییس قوه قضاییه بر تلاش برای 
حفظ آرامش و امنیت روان و مال مردم

رییس قوه قضاییه خطاب به همه مقامات و مسئولان 
تحکیم  برای  که  داد  دستور  کشور  سراسر  در  قضایی 
و  همه شوون  در  و شهروندان  مردم  امنیت   ، آرامش 
، همه  کنند  اتخاذ  را  مقتضی  تدابیر  و  اقدامات  ابعاد، 
تلاش خود را در جهت آرامش و امنیتِ روان ، جان، 

مال و عِرض مردم معطوف دارند.
حجت الاسلام  قضاییه،  قوه  رسانه  مرکز  از  گزارش  به 
نشست  در  اژه ای  محسنی  غلامحسین  والمسلمین 
کل  رؤسای  با  قضائیه  قوه  شورای عالی  اعضای  فصلی 
دادگستری و دادستان های مراکز استان ها با اشاره به 
در  صادق«  »وعده  ظفرمندانه  و  غرورآفرین  عملیات 
تنبیه جنایتکاران صهیونیستی، گفت: »وعده صادق« 
و  عَنود  دشمنان  همه  که  بود  غرورآفرینی  عملیات 
شرور ما، نسبت به بی نظیربودن آن اذعان کردند؛ این 
پایداری  و  مجاهدت  و  ایمان  قدرت  تجلی  عملیات، 
خود  سهم  به  لهذا  بود؛  دینی  متعالی  ارزش های  بر 
که  مسلح  نیروهای  کلیه  و  پاسداران  سپاه  از  مجددا 
این مجاهدت بزرگ را آفریدند و قلوب مؤمنین را شاد 

کردند، سپاسگزاریم.
حجت الاسلام  انتصاب  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
قوه  اول  معاون  سمت  به  خلیلی  حمزه  والمسلمین 
قوه  اول  معاون  پیش  مدتی  داشت:  اظهار  قضائیه، 
کرد  استعفا  مسوولیت  این  در  خود  سمت  از  قضائیه 
و پس از پذیرش این استعفا به دلیل همان استدلالی 
اختیارات،  سلسله  سبب  به  کرد  مطرح  وی  خود  که 
وظایف و مسئولیت هایی که برعهده معاون اول عدلیه 
نظر  از  از دستگاه قضا،  چه در داخل و چه در خارج 
عضویت و حضور در جلسات و تصمیم گیری ها است، 
که  جمع بندی هایی  و  بسیار  مشورت های  از  پس 
منطبق با شاخص های مربوطه داشتیم، حجت الاسلام 
منصوب  اولی  معاون  سمت  به  را  خلیلی  والمسلمین 

کردیم.
ارزنده   قضایی  سوابق  به  اشاره  با  قضا  دستگاه  رییس 
تازه  اول  معاون  خلیلی  والمسلمین  حجت الاسلام 
تهران،  استان های  در  قضاییه  قوه  منصوب شده ی 
گفت:  رضوی  خراسان  و  گیلان  قم،  گلستان، 
سوابق،  لحاظ  به  خلیلی  والمسلمین  حجت الاسلام  
مدیریت، خلاقیت و ابتکار، شخصیتی توانمند است و 

اهل کار میدانی و تعامل است.
استان  در  زیادی  سالیان  خلیلی  کرد:  تصریح  ای  اژه 
خدمت  مشغول  دادگستری،  ریاست  سمت  در  قم 
با مراجع عظام تقلید و مسئولان و مقامات در  بود و 
مرکز در ارتباط بود؛ در مدت کوتاهی هم که وی در 
بود،  اثر  منشاء  داشت،  حضور  رضوی  خراسان  استان 
به گونه ای که مسئولان استان خراسان رضوی اصرار 
داشتند که آقای خلیلی در سمت ریاست دادگستری 

استان باقی بماند.
رییس عدلیه در ادامه این نشست با اشاره به ابلاغ سندِ 
تعالی قضایی و تشریح فرآیند  روزآمدشده ی تحول و 
سند  تدوین  و  تنظیم  در  داشت:  اظهار  آن،  تدوین 
تحول قضایی جدید که اخیراً ابلاغ شده، از نقطه نظرات 
نخبگان و صاحبنظران در داخل و خارج از قوه قضاییه 
مبنای  باید  سند  این  امروز  و  است  شده  گرفته  بهره 
عدلیه  در  ما  اقدامات  و  تصمیمات  حرکت ها،  کلیه 
باشد؛ همه مسئولان و مدیران در دستگاه قضایی در 
سطوح مختلف باید ملتزم به اجرای مفاد سند تحول 
باشند. همچنین باید این نکته را نیز متذکر شوم که 
در سند مزبور، تمهیدات لازم برای اصلاح در صورت 

نیاز، پیش بینی شده است.
قاضی القضات در ادامه این نشست ، به همه مقامات و 
مسئولان قضایی در سراسر استان ها دستور موکد داد 
که در همکاری با مقامات و مسئولان سایر دستگاه ها 
با  تولید  بر »جهش  ناظر  تحقق شعار سال  منظور  به 
داشته  مضاعف  تلاش  و  تام  اهتمام  مردم«  مشارکت 
باشند و توجه کنند که در تحقق شعار سال، باید شاهد 

جهش باشیم، نه صرفاً پیشرفت معمولی.
اژه ای تصریح کرد: هر استانی مسئله و مشکل خاص 
این مسائل و مشکلات،  را دارد که ممکن است  خود 
با  استان ها  قضایی  مسئولان  بنابراین  باشند؛  ممزمن 
ضمن  استان،  در  دستگاه ها  سایر  مسئولان  همکاری 
احصاء این مسائل و مشکلات، برای رفع آنها با لحاظ 
اولویت، تمهیدات و تدابیر مقتضی و منسجم را اتخاذ 
کنند و چنانچه نیاز دارند تا ما از مرکز و ستاد، اختیاری 
را به آنها برای رفع آن مشکلاتِ مزمن، تفویض کنیم، 

مراتب را به سرعت به ما اعلام دارند.
در  قضایی  مسئولان  و  مقامات  همه  به  خطاب  وی 
آرامش  تحکیم  برای  که  داد  دستور  کشور  سراسر 
ابعاد،  و  شوؤن  همه  در  شهروندان  و  مردم  امنیت  و 
اقدامات و تدابیر مقتضی را اتخاذ کنند و همه تلاش 
خود را در جهت آرامش و امنیت روان و جان و مال 
در  قضاییه  قوه  رییس  دارند.  معطوف  مردم  عرض  و 
امروز  نشست  در  خود  سخنان  نخست  بخش  پایان 
آن  نظام  کارگزاران  و  ما مسئولان  گفت: وظیفه همه 
است با همدلی و انسجام و وحدت هر چه بیشتر، در 
کنیم.  مضاعف  تلاش  مردم  و  نظام  به  خدمت رسانی 
ایمان داریم و تجربه نیز ثابت کرده که هر گاه با وحدت 
و همدلی کاری را شروع کردیم، به موفقیت نائل شدیم 

و امسال نیز قطعاً همینطور خواهد بود.
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اخبار

نمایش توانمندی کالاهای تولیدی 
در "ایران اکسپو" با حضور ۲ هزار 

شرکت تجاری

 وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه بیش از 
۲ هزار شرکت تجاری در نمایشگاه ایران اکسپو شرکت 
برای  مناسبی  فرصت  نمایشگاه  این  گفت:  می کنند، 

نمایش توانمندی کالاهای تولیدی ایرانی است.
با  اندیشی  هم  جلسه  حاشیه  در  علی آبادی،  عباس   
شورای  مجلس  دوره  دوازدهمین  منتخب  نمایندگان 
تجاری  هزار شرکت   ۲ از  بیش  داشت:  اظهار  اسلامی، 
از هزاران کالای صادراتی در نمایشگاه  با معرفی بیش 
شرکت  اکسپو(  )ایران  ایران  صادراتی  توانمندی های 

می کنند.
وزیر صمت با بیان اینکه این نمایشگاه فرصت مناسبی 
است،  ایرانی  تولیدی  کالاهای  توانمندی  نمایش  برای 
تولید  برای  ظرفیت ها  همه  از  کشور  داخل  در  گفت: 
از  کنیم  تلاش  باید  می شود؛  استفاده  آن  در  جهش  و 

ظرفیت های خارجی نیز در این مسیر استفاده کنیم.
از طرف  اخیر  در سال های  که  موانعی  به  اشاره  با  وی 
است،  آمده  وجود  به  کشور  تجارت  مسیر  در  دشمنان 
گفت: برنامه ها و الگوهایی برای رفع مشکلات صادراتی 
تهیه شده است. نمایشگاه توانمندی های صادراتی یکی 
برای  مناسبی  فرصت  می تواند  که  برنامه هاست  این  از 
جهان  مردم  به  ایران  توانایی های  و  ظرفیت ها  نمایش 

باشد.
علی آبادی با بیان اینکه بیش از ۷۰ وزیر، نخست وزیر 
نمایشگاه  ششمین  در  حضور  برای  جمهور  رئیس  و 
ایران دعوت شده اند، گفت: در  توانمندی های صادراتی 
کنار برگزاری این نمایشگاه، اجلاس آفریقا و شانگهای 
نیز برگزار خواهد شد؛ همچنین به کمک اتاق بازرگانی 
برگزار  خارجی  و  داخلی  تجار  بین   B۲B نشست های 
عقد  به  منجر  نشست ها  این  نتیجه  قطعا  که  می شود 

قراردادهای تجاری خواهد شد.
جمهوری  صادراتی  توانمندی های  نمایشگاه  ششمین   
عنوان  به   ،)۲۰۲۴  IRAN EXPO( ایران  اسلامی 
بازدید  پیش بینی  با  کشور  صادراتی  رویداد  بزرگ ترین 
از ۱۱۹ کشور  بازرگان خارجی  و  تاجر  از ۲۰۰۰  بیش 
در  اردیبهشت ماه ۱۴۰۳  لغایت ۱۲   ۸ تاریخ  از  جهان، 
می شود  برگزار  تهران  بین المللی  نمایشگاه های  مرکز 
اکسپو،  ایران  نظیر  مهمی  رویدادهای  گفت  می توان  و 
در  کشورمان  صادراتی  توانمندی های  معرفی  از  جدای 
حوزه های مختلف، زمینه های قابل توجهی را برای ایجاد 
اقتصادی  فعالان  و  ایران  اقتصادی  فعالان  ارتباط میان 
خارجی که به توانمندی های کشورمان نیازمند هستند، 
ایجاد می کند و عملا به مثابه یک حلقه واسطه جهت 
آن  با  ایرانی  کارآفرینان  و  تولیدکنندگان  دادن  پیوند 
دسته از کشورها، شرکت ها و افرادی عمل می کند که به 

توانمندی های کشورمان به شدت نیاز دارند.
با  واحدهای صنعتی سمنان  تولید  افزایش  وزیر صمت: 

ارائه بسته های حمایتی در دستور کار است
تعداد  اینکه  به  اشاره  با  تجارت  و  معدن  وزیر صنعت،   
زیادی از واحدهای صنعتی استان سمنان تولیدی کمتر 
از ظرفیت اسمی و توان واقعی دارند، گفت: افزایش تولید 
واحدهای صنعتی استان سمنان منطبق با ظرفیت اسمی 

با درنظر گرفتن بسته های حمایتی در دستور کار است.
عباس علی آبادی در حاشیه افتتاح واحدهای صنعتی در 
گرمسار در گفت و گو با خبرنگاران افزود: تحقق منویات 
رهبر معظم انقلاب در شعار امسال مبنی بر »جهش تولید 
با مشارکت مردمی« با توسعه کمی و کیفی صنعت و با 

همراهی مردم پیگیری می شود.
وی ادامه داد: سمنان استانی صنعتی و دارای ظرفیت های 
سیزدهم  دولت  و  است  امسال  شعار  تحقق  در  زیادی 
حمایت ویژه از صنعت این استان به منظور جهش تولید 

با مشارکت مردمی را دنبال می کند.
علی آبادی با اشاره به سفر خود یک روز زودتر از سفر 
رییس جمهور به استان سمنان، بیان کرد: با نیت بررسی، 
جمع بندی وضعیت صنعت از امروز در قالب سومین سفر 

به این دیار آمده  ام.
رییس  سفر  برنامه  از  بخشی  کرد:  اضافه  مسوول  این 
از واحدهای صنعتی و  بازدید  به استان سمنان  جمهور 
برگزاری جشن احیای واحدهای تولیدی است و بر همین 
مبنا، تخصیص اعتبارات به بخش صنعت به منظور جهش 

تولید مدنظر است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت استان سمنان گفت: رفع 
سیزدهم  دولت  در  ویژه  اهتمام  با  صنعت  مشکلات 
پیگیری می شود و امید می رود در این مسیر گره گشایی 

در حدانتظار محقق شود.
برق صنعت  تامین  و تجارت گفت:  وزیر صنعت، معدن 
از اولویت های دولت سیزدهم در دست پیگیری است و 
تلاش می شود واحد بخار نیروگاه سیکل ترکیبی سمنان 
برای افزایش تولید برق صنایع پیگیری می شود.علی آبادی 
گفت: اقتصاد استان سمنان وابسته به بخش صنعت است 
و بخشی زیادی از تولید ناخالص داخلی این استان وابسته 
به صنعت است و بر همین اساس باید سهم آب صنعت 

استان سمنان ویژه دیده شود.
از صنعت  بخشی  نیاز  مورد  آب  کرد:  بیان  مسوول  این 
آب صنعت  تامین  و  تامین شد  دریای جنوب کشور  از 
در استان سمنان از راهکارهای مختلف از جمله تصفیه 
پیگیری  صنعت  برای  آب  بهره وری  افزایش  و  پساب 

می شود.
آرادان  و  گرمسار  مردم  منتخب  نماینده  عربی  یاسر 
این گفت وگو تقویت  نیز در  درمجلس شورای اسلامی 
را  گرمسار  شهرستان  تجارت  و  معدن  صنعت،  اداره 
خواستار شد و افزود: رفع کمبود نیروی انسانی و کمبود 
انرژی برق در شهرک های صنعتی ایوانکی و جنت آباد 

گرمسار در دستور کار دولت سیزدهم قرار دارد.

از  بازدید  ضمن  جمهور  رییس  اول  معاون   
دانش  شرکت های  دستاوردهای  نمایشگاه 
و  پردیس  فناوری  پارک  در  مستقر  بنیان 
و  پارک  عضو  شرکت  دو  ساختمان  افتتاح 
مجموعه،  این   ۳ فاز  توسعه  روند  از  بازدید 
همه جانبه  حمایت  را  سیزدهم  دولت  رویکرد 
از نخبگان و شرکت های دانش بنیان دانست و 
رشد و توسعه دانش بنیان ها برای جهش تولید 

را ضروری خواند.
نشست هیات امنای پارک فناوری پردیس به 
ریاست محمد مخبر معاون اول رییس جمهور 
اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون  حضور  با  و 
شنبه  سه  عصر  جمهور  رییس  دانش بنیان 
در  و  شد  برگزار  پردیس  فناوری  پارک  در 
حاشیه این نشست، معاون اول رئیس جمهور 
دانش  شرکت های  دستاوردهای  نمایشگاه  از 

بنیان این پارک بازدید کرد.
بنیان  دانش  محصولات  نمایشگاه  این  در 
پارک  عضو  شرکت های  تولیدی  فناورانه  و 
دارویی،  حوزه های  در  پردیس  فناوری 
نرم افزار  اطلاعات،  فناوری  پزشکی،  تجهیزات 

و ماشین آلات به نمایش در آمده است.
از  بازدید  در  جمهور  رییس  اول  معاون 
دانش  شرکت های  دستاوردهای  نمایشگاه 
بنیان پارک فناوری پردیس، این نمایشگاه را 

غرورآفرین خواند.
مخبر با تاکید بر اینکه رویکرد دولت سیزدهم 
شرکت های  و  نخبگان  از  همه جانبه  حمایت 
مسیر  این  در  البته  افزود:  است،  دانش بنیان 
که  دارد  وجود  نیز  مشکلاتی  و  مسائل 
برنامه ریزی برای رفع این مشکلات در دولت 

در جریان است.
وی با بیان اینکه، اقتصاد جهان امروز با تکیه 
در حال  دانش بنیان  و شرکت های  فناوری  بر 
توسعه است، گفت: با توجه به تاکیدات رهبری 
و رییس جمهور، رشد و توسعه دانش بنیان ها 

برای جهش تولید ضروری است.
نمایشگاه  از  خود  بازدید  به  اشاره  با  مخبر 
پارک  بنیان  دستاوردهای شرکت های دانش 
فناوری پردیس تصریح کرد: برخی محصولات 
چند  انحصار  در  نمایشگاه  این  در  شده  ارائه 
قرار داشت که در داخل کشور  کشور معدود 

بومی سازی شده است.
معاون اول رییس جمهور، اطلاع رسانی درباره 
و  کشور  بنیان  دانش  حوزه  دستاوردهای 
محصولات نوآورانه این حوزه را موجب افزایش 

امید و انگیزه در کشور دانست.
دائمی  نمایشگاه  از  ادامه  در  همچنین  وی 

تجهیزات پزشکی ساخت داخل بازدید کرد.
از جمله تجهیزاتی که در این نمایشگاه مورد 
بازدید قرار گرفت، اتاق عمل کاملًا ایرانی بود 
داخلی  دانش بنیان  شرکت های  همت  به  که 

ساخته شده است.
دهقانی  الله  روح  با حضور  که  بازدید  این  در 
اقتصاد  و  فناوری  علمی  معاون  فیروزآبادی 
فخاری  علیرضا  جمهور،  رییس  بنیان  دانش 
استاندار تهران، مهدی صفاری نیا رییس پارک 
فناوری پردیس و جمعی از مدیران شرکت های 
عضو پاک همراه بود، معاون اول رئیس جمهور 
نزدیک  از  پردیس  فناوری  پارک  سوم  فاز  از 

بازدید و در جریان روند توسعه آن قرار گرفت.
و  تحقیقات  مرکز  مخبر،  حضور  با  همچنین 
فعال  صادق،  فناور  رهپویان  شرکت  فناوری 
ساکاریدی  پلی  های  واکسن  تولید  حوزه  در 

افتتاح شد.
معاون اول رئیس جمهور: همه امکانات برای 
کمک و جبران خسارات به سیل زدگان بسیج 

شود
هیات  جلسه  در  رئیس جمهور  اول  معاون   
به همه دستگاه های مسئول  این هفته  دولت 
دستور داد که همه امکانات خود را برای کمک 
و جبران خسارات وارده به سیل زدگان بسیج 

کنند. 
به ریاست معاون  در جلسه  هیات دولت که 
برنامه عملیاتی  برگزار شد،  اول رئیس جمهور 
دولت برای تحقق شعار سال »جهش تولید با 
مشارکت مردم در سال ۱۴۰۳« مورد بررسی 

و تصویب قرار گرفت.
بر  تاکید  با  جلسه  این  در  مخبر«  »محمد 
سیل  به  سریعتر  چه  هر  رسیدگی  ضرورت 
تصریح  کشور  جنوبی  مناطق  در  زدگان 
جمله  از  مسئول  دستگاه های  همه  کرد: 
و شهرسازی  راه  و  نیرو  وزارتخانه های کشور،  
برای  را  خود  امکانات  همه  هستند  موظف 
کمک و جبران خسارات وارده به سیل زدگان 

بسیج کنند.
نمایشگاه  برگزاری  به  اشاره  با  همچنین  وی 
کرد:  تاکید  امسال  ماه  اردیبهشت  در  کتاب 
از مهمترین رویدادهای  نمایشگاه کتاب یکی 
فرهنگی است و ضروری است تمام بخش ها در 
نمایشگاه همکاری  این  بهتر  برگزاری هر چه 
کنند تا زمینه توسعه فرهنگ کتاب خوانی در 

کشور فراهم شود.
معاون اول رئیس جمهور همچنین به بازدید 
پردیس  فناوری  پارک  از  خود  گذشته  روز 
معاونت  تلاش های  با  کرد:  تاکید  و  اشاره 
و  اقدامات  ریاست جمهوری  فناوری  و  علمی 
دستاوردهای بزرگی در این پردیس انجام شده 
سرمایه  که  جوان  نخبگان  از  زیادی  تعداد  و 
همکاری  علمی  پارک های  با  هستند  کشور 

می کنند.
و  افتخارآمیز  عملیات  به  اشاره  با  مخبر 
مقتدرانه اخیر سپاه پاسداران و نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ، تاکید کرد: در دنیای امروز 
در اختیار داشتن علم منبع قدرت است و آنچه 
دشمنان ما را در عملیات اخیر از قدرت ایران 
دچار ترس و دلهره کرده، داشتن علم و دانش 
ساخت تکنولوژی های جدید است و نه صرف 

در اختیار داشتن این محصولات.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه جوانان سرمایه 
آینده کشورمان هستند، تصریح کرد: رشد  و 
اقتصادی باید با تکیه بر همت و تلاش جوانان 
رشد  و  سال  شعار  تحقق  برای  گیرد.  صورت 
پارک های  و  بنیان  دانش  شرکت های  تولید 
این  که  چرا  شوند  فعال  باید  فناوری  و  علم 
شرکت ها راه میانبر برای رشد تولید هستند و 
جهش اقتصادی مدنظر مقام معظم رهبری با 

دانش و تکنولوژی محقق می شود.
معاون اول رئیس جمهور در خصوص مطالبات 
عقب افتاده حق التدریس اعضای هیات علمی 

دستور  بودجه  و  برنامه  سازمان  به  دانشگاه ها 
و  تامین  آنان  مطالبات  سریعتر  هرچه  تا  داد 

پرداخت شود.
وی همچنین با قدردانی از سازمان صداوسیما 
و  اقدامات  رسانی  اطلاع  برای  رسانه ها  و 
دستاوردهای دولت سیزدهم، از سازمان صدا و 
سیما خواست تا زمینه انعکاس هر چه بیشتر 
فراهم  را  دولت  مختلف  بخش های  خدمات 

کند.
در این جلسه، همچنین معاون علمی، فناوری 
در  جمهوری  ریاست  بنیان  دانش  اقتصاد  و 
این  گفت:  شهری  قطار  ملی  پروژه  خصوص 
پروژه با کمک شهرداری تهران و وزارت کشور 
به ثمر رسیده است و به زودی متروی تهران 

شاهد استفاده از قطار ملی خواهد بود.
پیمان جبلی رئیس سازمان صداوسیما نیز با 
بر ضرورت حمایت سازمان صداوسیما  تأکید 
طرح  داد:  ادامه  دولت  اقدامات  و  تلاش ها  از 
برنامه های  از  علمی  معاونت  مالی  حمایت 
رسانه ای دانش بنیان ها اثر خوبی برای تقویت 
داشته  بنیان  دانش  تولید شرکت های  رشد  و 

است.
در  مشارکت  برای  را  مردم  تعاونی ها  مخبر: 

تولید مسکن بسیج کنند
اینکه  بیان  با  جمهور  رییس  اول  معاون   
تولید  چون  بخش هایی  در  همواره  تعاونی ها 
باید  تعاونی ها  گفت:  بوده اند،  پیشرو  مسکن 
مردم را برای مشارکت در اموری چون تولید 
و  تسهیلات  نیز  دولت  و  کنند  بسیج  مسکن 

حمایت های لازم را انجام خواهد داد.
هیات  اعضای  دیدار  جلسه  در  مخبر  محمد 
رئیسه اتاق تعاون ایران که برگزار شد، قانون 
اساسی جمهوری اسلامی را قانونی مترقی که 
با هوشمندی تدوین شده است توصیف کرد و 
گفت: در قانون اساسی ایران سه بخش اصلی 
دولتی، خصوصی و تعاونی برای اقتصاد تعریف 

شده است.
اینکه  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
باید بخش تعاون را به جایگاهی که در قانون 
کرد:  تصریح  برسانیم،  شده  تعریف  اساسی 
برخوردار  فراوانی  مزیت های  از  تعاون  بخش 
است چرا که جمع گسترده ای از مردم و آحاد 
جامعه را شامل می شود و بیشترین اعتماد و 

پایداری را ایجاد می کند.
مخبر با اشاره به نامگذاری سال جدید از سوی 
رهبر معظم انقلاب تحت عنوان »جهش تولید 
با مشارکت مردم« از اتاق تعاون ایران خواست 
برنامه ای عملیاتی و زمانبندی شده مبتنی بر 
مردم  مشارکت  جلب  برای  کشور  مزیت های 
تعاون در جهت تحقق  و نقش آفرینی بخش 
شعار سال تدوین کند به نحوی که نقش اتاق 
تعاون و دولت و همچنین جایگاه مردم در این 

برنامه به طور کامل مشخص باشد.
حجم  یادآوری  با  جمهور  رییس  اول  معاون 
قرار  مردم  اختیار  در  که  نقدینگی  گسترده 
از  یکی  تعاون  بخش  کرد:  نشان  خاطر  دارد، 
بهترین بخش ها برای جذب نقدینگی جامعه 
است چرا که خود مردم در تعاونی ها عضویت 
نیز  خوبی  شرایط  و  سازوکار  و  دارند  سهم  و 
برای همکاری دولت با تعاونی ها فراهم است.

عدالت  سهام  سود  تقسیم  به  اشاره  با  مخبر 
همت   ۷۰ با  تواند  می  تعاون  بخش  گفت: 
شد  توزیع  مردم  بین  در  که  سهام  سود 
کارهای بزرگی انجام دهد و با مشارکت دادن 
آنها  برای  اقتصادی،  کارهای  در  سهامداران 

تولید ثروت کند.
وی همچنین با تاکید بر لزوم فعال شدن بیش 
مختلف  های  زمینه  در  تعاون  بخش  پیش  از 
غذایی  امنیت  دارو،  نهاده ها،  تامین  معیشت، 
تعاون  اگر بخش  نشان کرد:  و سلامت خاطر 
بتواند ۱۰ تا ۱۵ درصد در هر یک از زمینه ها 
مشارکت کند، دولت با اتکا به نقش تعاونی ها 
مدیریت  تواند  می  مختلف،  بخش های  در 

بهتری داشته باشد.
در  همواره  تعاونی ها  اینکه  یادآوری  با  مخبر 
بخش هایی چون تولید مسکن پیشرو بوده اند، 
مشارکت  برای  را  مردم  باید  تعاونی ها  افزود: 
و  کنند  بسیج  مسکن  تولید  چون  اموری  در 
را  لازم  های  حمایت  و  تسهیلات  نیز  دولت 

انجام خواهد داد.
معاون اول رییس جمهور همچنین بر اهمیت 
فعال شدن تعاونی های مرزنشینان نیز تاکید 
با  تعاونی مرزنشینان  اگر  نشان کرد:  و خاطر 
مشارکت مردم آنگونه که باید فعال شود،   تا 
خواهد  بین  از  کالا  قاچاق  بستر  زیادی  حد 

رفت.
با  نیز  ایران  تعاون  اتاق  رییس  این جلسه  در 
تعاون  بخش  گسترده  های  ظرفیت  به  اشاره 
اتحادیه   ۴۳ استانی،  تعاون  اتاق   ۳۱ وجود  و 
ملی و ۲۰ میلیون نفر عضو مستقیم و سهامدار 
راه  بهترین  تعاون  بخش  گفت:  تعاون  بخش 
برای مشارکت مردم در اقتصاد کشور است و 
اتاق تعاون ایران آمادگی دارد همکاری لازم را 
با دولت داشته باشد و در جهت تحقق شعار 

جهش تولید با مشارکت مردم گام بردارد.
وی با بیان اینکه بخش تعاون در سطح جهان 
سابقه ای ۱۲۰ ساله دارد و اهمیت این بخش 
 ۲۰۲۵ سال  ملل  سازمان  که  است  حدی  تا 
افزود:  است  کرده  نامگذاری  تعاون  سال  را 
عمران  توسعه  شرکت   ۲۵۱ حاضر  حال  در 
با  که  دارد  وجود  کشور  سطح  در  شهرستان 
مشارکت مردم، می تواند ظرفیت خوبی برای 

فعالیت های اقتصادی باشد.
همکاری  چارچوب  همچنین  جلسه  این  در 
ایران  تعاون  اتاق  میان  نامه(  )تفاهم  مشترک 
نگری  آینده  و  توسعه  های  پژوهش  مرکز  و 
امضا  به  رییس جمهور  اول  معاون  در حضور 
توسعه  های  شرکت  نقش  افزایش  که  رسید 
تعاونی بخش  عمران شهرستان، شرکت های 
کشاورزی، شرکت های سهام عدالت، شرکت 
تعاونی  های  شرکت  و  ملی  فراگیر  های 
مرزنشینان در جهش تولید از جمله محورهای 

این تفاهم نامه است.
شما  موضع  هنیه:  به  مخبر  تسلیت  پیام 

ستودنی است
 معاون اول رئیس جمهور با تسلیت شهادت ۶ 
تن از فرزندان و نوه های رئیس دفتر سیاسی 
حماس، به هنیه نوشت: موضع شما در جایگاه 
یک مقام ارشد سیاسی و یک پدر در این واقعه 

سراسر تلخ، ستودنی است.
رحمانه  بی  جنایت  پی  در  مخبر  محمد   
صهیونیست ها در به شهادت رساندن فرزندان 
نوشت:  پیامی  در  هنیه  اسماعیل  های  نوه  و 
شهادت ۶ تن از فرزندان و نوه های جنابعالی 
در اثر حمله کینه توزانه و جنایتکارانه غاصبان 
عرض  تسلیت  و  تبریک  را  صهیونیستی 

می کنم.
شهادت  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
ترین  شقی  توسط  جنابعالی  برومند  فرزندان 
سعید  عید  روز  در  زمین،  روی  جنایتکاران 
غزه،  افتخارآمیز  اما  خونین  باریکه  در  فطر 
و  سعادت  موجب  والامقام  شهیدان  آن  برای 
محترم  خانواده  و  جنابعالی  برای  ابدی،  عزت 
ملت  برای  سرافرازی،  و  فخر  موجب  تان 
فلسطین زمینه ساز یاری و نصرت الهی و برای 
جنایتکاران صهیونیست و حامیان آنها موجب 
سرافکندگی، شکست، ذلت و ننگ ابدی است.

تاکید کرد: موضع شما در جایگاه یک  مخبر 
واقعه  این  در  پدر  یک  و  سیاسی  ارشد  مقام 

سراسر تلخ، ستودنی است.

مخبر: رویکرد دولت سیزدهم حمایت همه جانبه 
از نخبگان و دانش بنیان ها است

اخبار

راه های افزایش مشارکت مردم در 
سرمایه گذاری در بورس و اوراق بهادار

 رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به نقش بازار سرمایه در 
به  با مشارکت مردم« اعلام کرد: بورس  تولید  تحقق شعار »جهش 
خاطر ماهیتی که دارد، می تواند شعار سال را محقق کند. این موضوع 
سابقه تاریخی دارد و نزدیک به ۱۲ میلیون نفر به صورت مستقیم 

و ۵۰ میلیون نفر از طریق سهام عدالت در بورس ذی نفع هستند.
سال  را  سال ۱۴۰۲  اول،  تلویزیونی صف  برنامه  در  عشقی  مجید   
سختی برای بازار سرمایه دانست و گفت: به واسطه اتفاقات رخ داده 
و سیاست هایی که جهت کنترل تورم و مشکلاتی که در زمینه انرژی 

داشتیم، محدودیت هایی برای تولید شرکت ها ایجاد شد.
کردیم  سعی  گذشته  نیم  و  سال  دو  طول  در  داشت:  اظهار  وی 
بسترسازی های لازم برای بحث جذب سرمایه به بخش مولد اقتصاد و 

ارائه خدمات به سهامداران و سرمایه گذاران داشته باشیم.
صف  در  که  افرادی  تمام  کردیم  سعی  همچنین  داد:  ادامه  عشقی 
مجوزهای ارائه خدمات مالی بودند را مورد بررسی قرار دهیم، اکنون 
این صفوف از بین رفته و ارایه مجوزها به صورت به روز ارائه می شود.

با  سهامداران   ،۱۳۹۹ سال  در  کرد:  تاکید  بورس  سازمان  رییس 
مشکلات جدی برای گرفتن خدمات در کارگزاری ها مواجه بودند.

وی با بیان اینکه ۲ نمونه از شرکت های سهامی عام پروژه برای تامین 
کردند،  پیدا  آنها حضور  در  خرد  به صورت  مردم  که  داشتیم  مالی 
خاطرنشان کرد: ۱۰۰ هزار نفر در یک پروژه شرکت کردند که ماه 

آینده این شرکت به بهره برداری خواهد رسید.
نقش بازار سرمایه در تحقق شعار »جهش تولید با مشارکت مردم«

عشقی با اشاره به نقش بازار سرمایه در تحقق شعار »جهش تولید با 
مشارکت مردم« اعلام کرد: بورس به خاطر ماهیتی که دارد، می تواند 
شعار سال را محقق کند. این موضوع سابقه تاریخی دارد و نزدیک به 
۱۲ میلیون نفر به صورت مستقیم و ۵۰ میلیون نفر از طریق سهام 

عدالت در بورس ذی نفع هستند.
رییس سازمان بورس اظها داشت: این مشارکت نیازمند اعتمادسازی 
است که این اعتمادها در سال ۹۹ و برخی اتفاقات در سال گذشته 

مخدوش شد.
وی با بیان اینکه این اتفاق به دلیل تصمیماتی بود که جمع کثیری 
شدند،  دعوت  بازار  به  موجود  فضای  گرفتن  نظر  در  بدون  مردم  از 
گفت: توسعه سرمایه گذاری غیرمستقیم یکی از مواردی بود که در 
دستور کار قرار گرفت و اکنون بیش از ۵۰ درصد معاملات مربوط به 

صندوق ها است.
مدیریت صندوق های سرمایه گذاری توسط نهادهای حرفه ای

دچار  کمتر  غیرمستقیم  سرمایه گذاری های  اینکه  بیان  با  عشقی 
نوسانات می شوند، افزود: کارمزد این صندوق ها بسیار پایین  است و 

مدیریت آنها توسط نهادهای حرفه ای انجام می  شود.
رییس سازمان بورس خاطرنشان کرد: اگر از طریق این صندوق ها و 
سبدگردان ها، منابع را به سمت سرمایه گذاری هدایت کنیم و منافع 

بین دارندگان صندوق ها تقسیم شود، اتفاقات خوبی رخ می دهد.
غافلگیری سرمایه گذاران با ابلاغ بخشنامه های یکباره

وی تاکید کرد: تصمیمات اتخاذ شده در دستگاه های مختلف اقتصادی 
بدون در نظر گرفتن اثرات آن بر سایر بخش ها است، اثر سود بانکی 
۳۰ درصد شدید است که سال گذشته آن را در بورس تجربه کردیم.

را  سرمایه گذاران  بخش نامه ها  یکباره  ابلاغ  اینکه  اعلام  با  عشقی 
غافلگیر می کند، تاکید کرد: مشارکت با غافلگیری محقق نمی شود. 
باید مفروضاتی داشته باشیم که تا انتهای سرمایه گذاری به آن پایبند 
باشیم. اگر این اتفاق نیفتد، مردم به سمت سهام نمی آیند. وقتی سود 
بانکی روی ۳۰ و ۳۵ درصد باشد، سایر سرمایه گذاری ها کمتر خواهند 

بود.
اینکه تصدی گری و دخالت دولت در  بیان  با  رییس سازمان بورس 
مدیریت شرکت ها زمینه ساز مشکلات زیادی خواهد بود، گفت: تغییر 
مدیران در بنگاه های اقتصادی ضربات جدی به شرکت می زند، این 

تغییرات به ضرر شرکت است.
افزود:  و  کرد  اشاره  شرکت ها  در  شرکتی  حاکمیت  رعایت  به  وی 
باید منافع تمام ذی نفعان را رعایت کنیم، باید بحث رعایت مقررات 
حاکمیت شرکتی را جدی بگیریم تا اطمینان سهامدار جلب و منافع 

سرمایه گذار رعایت شود.
لحاظ  از  ها  شرکت  بندی  رتبه  برای  بورس  سازمان  جدی  برنامه 

حاکمیت شرکتی
بندی  رتبه  برای  سازمان  جدی  برنامه  به  بورس  سازمان  رییس 
شرکت ها از لحاظ حاکمیت شرکتی اشاره کرد و گفت: سهامداران باید 
از این طریق بدانند که شرکت در این زمینه در چه رتبه ای قرار دارد، 
همچنین در صورت تخلف اعضای هیئت مدیره شرکت ها پیگیری و 

برخورد لازم صورت می گیرد.
به گفته عشقی، معرفی ابزارهای تامین مالی نیز برعهده سازمان بورس 
سطوح  با  سرمایه گذاران  برای  ابزارهایی  دارای  بازار  این  در  و  است 

ریسک مختلف هستیم.
کوچک  و  متوسط  های  شرکت  مالی  تامین  بورس  سازمان  رییس 
موضوعی را به عنوان موضوعی مغفول مانده معرفی کرد و گفت: برای 

این کار، فرایند بسیار کوتاه تری را طراحی می کنیم.
امیدواری برای جبران عقب افتادگی بورس در آینده نزدیک

وی با بیان اینکه سیاست گذاری و قانون گذاری در حیطه اختیارات 
مجلس و دولت است، افزود: به صورت دائم در حال رایزنی هستیم 
تا تصمیمات اتخاذ شده باعث خدشه به اعتماد سرمایه گذاران نشود، 
دستورالعملی که باید ابتدای سال انجام می شد با ۱۱ ماه تاخیر انجام 

شد که این مسایل باعث ضربه به اعتماد سهامداران می شود.
عشقی تاکید کرد: از سال ۹۹ تا الان، نرخ تورم تجمعی بالای ۳۰۰ 
درصد بود اما قیمت سهام به صورت متوسط ۲۵ درصد زیر قیمت اوج 

سال ۹۹ است، اکنون برخی سهم ها نصف آن قیمت ها هم نیست.
اینکه در سه  با توجه به  رییس سازمان بورس بیان کرد: امیدواریم 
سال و نیم گذشته بازار سرمایه کاهش داشته، در آینده نزدیک شاهد 

جبران عقب افتادگی بورس باشیم.
کاهش سودآوری شرکت ها

و  کرد  اشاره  زمانی  بازه  این  در  سودآوری شرکت ها  کاهش  به  وی 
گفت: بهای تمام شده شرکت ها با تورم کاهش یافته، اما درآمد آنها 
به آن سرعت افزایش نداشته. سود خالص شرکت ها در آخرین فصل، 
به ۱۳ درصد کاهش پیدا کرده و باعث شده جلوی رشد سهام آنها 

گرفته شود.
با  عشقی اعلام کرد که میزان سرمایه گذاری در شرکت ها متناسب 
در شرکت ها  این شیوه، سرمایه گذاری جدید  با  نیست،  آنها  فروش 

رخ نخواهد داد.
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 ورزشی
خبر

پاکدل: کیومرث هاشمی کارشناس 
خبره ورزش است

 رئیس فدراسیون هندبال گفت: وزیر ورزش و جوانان با توجه به 
اینکه کارشناس خبره و مجرب این حوزه است، همواره پاسخگوی 

فدراسیون ها و پیگیر مشکلات آنها بوده و هست.
علیرضا پاکدل درباره کسب میزبانی مسابقات هندبال قهرمانی 
نوجوانان آسیا اظهار کرد: در چند سال گذشته در تلاش بودیم تا 
بتوانیم میزبانی های آسیایی را برای کشورمان بگیریم و سرانجام 
موفق شدیم تا میزبانی مسابقات ساحلی نوجوانان و بزرگسالان 
اصفهان  در  را  آسیا  باشگاه های  همچنین  و  تهران  در  را  آسیا 

بگیریم و این رقابت ها هم به خوبی برگزار شد.
وی افزود: اما بعد از رایزنی ها و با حمایت وزیر ورزش و جوانان 
قهرمانی  مسابقات  میزبانی  اکنون  سال   ۱۸ از  بعد  توانستیم 
نوجوانان آسیا را بگیریم که شهریور در شیراز برگزار می شود. باز 
هم تلاش می کنیم تا در سال جاری شرایطی را مهیا کنیم تا در 
آینده نزدیک میزبان رویدادهای مهم تری در سطح جهانی باشیم.

رئیس فدراسیون هندبال عنوان کرد: قبل از هر چیز باید از وزیر 
ورزش و جوانان تشکر کنم. کیومرث هاشمی با توجه به اینکه 
یک کارشناس خبره و باتجربه و دانش در ورزش است، همواره 
پاسخگوی فدراسیون ها و پیگیر مشکلات آنها بوده است. در مدت 
زمانی که هاشمی در وزارت ورزش و جوانان حور دارد، شبانه روز 
کار کرده است. وقتی موضوع میزبانی را مطرح کردیم، او حمایت 
مادی و معنوی کرد. امروز بخشی از دغدغه های ما برطرف شده 

است و باید بابت این مساله از او قدردانی کنم.
وی یادآور شد: هاشمی چند کار خوب انجام داد و اول از همه 
آنکه رابطه نزدیک و خوبی با اهالی ورزش برقرار کرد. او با احترام 
روسای  با  تنگاتنگی  رابطه  بزرگان  از  عیادت  و  پیشکسوتان  به 
ایجاد  و کارشناسان خبره ورزش کشور  فدراسیون های ورزشی 
طرح  چند  کشور،  ورزش  به  اشراف  دلیل  به  ورزش  وزیر  کرد. 
بسیار خوب را مطرح کرد. یکی از این طرح ها آمایش سرزمینی 
است که هاشمی با جدیت آن را دنبال می کند و قطعا به ورزش 

کشور کمک خواهد کرد.
پاکدل ادامه داد: طرح دیگر اساسنامه تخصصی فدراسیون هاست 
و وزیر ورزش اعتقاد ویژه به انجام این کار دارد. با اجرای این طرح 
مشکلات بسیاری از فدراسیون ها برطرف می شود. چرا که ماهیت 
هر رشته ورزشی با رشته های دیگر متفاوت است. نوع اساسنامه ها 
باید متفاوت باشد و این موضوع در دوران قبل دیده نشده بود 
و هاشمی به درستی آن را آسیب شناسی کرد و پیشنهاد داد تا 
عملیاتی شود. وزیر ورزش همچنین پیشنهاد وارد شدن ساخت 
نشست های  کرد.  مطرح  نیز  را  عملیاتی  فاز  به  ورزشگاه جدید 
نیز  ملی  تیم های  کاپیتان های  و  باشگاه ها  با  هاشمی  تخصصی 

باعث می شود تا اشراف او به ورزش کشور کامل تر شود.
وی در پایان درباره مشکلات و نیازهای مهم هندبال کشور گفت: 
وزیر ورزش  و  تیم های ملی است  ما کمپ  از دغدغه های  یکی 
در این زمینه در جمع ملی پوشان قول مساعدت داد و خیلی 
امیدواریم بتوانیم با دستور وزیر و با همکاری و مساعدت شرکت 
توسعه و نگهداری اماکن ورزشی و همچنین رفع موانع، عملیات 
ساخت این پروژه مهم را به زودی آغاز کنیم. جا دارد از هاشمی 
وزیر ورزش تشکر ویژه  کنم هم به خاطر حمایت های خوبی که از 
هندبال داشت و هم به این دلیل که با تدبیر او امسال صددرصد 
اعتبارات را از وزارت دریافت کردیم و تفاهم نامه منعقدشده برای 

بودجه نیز عملیاتی شد.

اولیایی: با تلاش وزیر ورزش و هماهنگی 
دولت از بن بست فوتبالی خارج شدیم

 عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای گفت: با اقدام لازم و 
به موقع دولت و وزارت ورزش موضوع واگذاری سرخابی ها به 

سرانجام رسید و از یک بن بست خارج شدیم.
 سیدکاظم اولیایی با اشاره به دوران واگذاری دو باشگاه بزرگ 
پایتخت تاکید کرد: خوشبختانه وزارت ورزش و جوانان با درک 
درست و به موقعی داشت حساسیت های موجود را درک کرد و 
با تاکید وزیر ورزش چند جلسه کارشناسی بسیار خوب در زمان 
لازم برگزار شد. یکی از مشکلات ما در گذشته این بود که وزاری 
قبلی در اتاق های دربسته به دنبال حل کردن این مشکل بودند 
اما کیومرث هاشمی با حضور نخبگان و افراد کارشناس و آنهایی 
که دخیل بودند وارد میدان شد که تلاش این گروه در نهایت 
منجر به یک دستورالعمل شد که بعد از آن هم در دولت پیگیری 

و تا این مرحله پیش رفت.
که  است  این  بود  مطرح  که  دیگری  موضوع  داد:  ادامه  وی 
واگذاری از اختیارات وزارت ورزش نبود اما وزیر ورزش کار را 
جمع کرد. هاشمی وقت گذاشت و در دولت هم هماهنگی های 
لازم صورت گرفت. در کل باید گفت قدم مثبتی برداشته شد 
و از یک بن بست خارج شدیم و حالا باید در مسیر درست گام 

برداریم.
عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای یادآور شد: این یک 
واقعیت است که در شرایط خوبی قرار نداشتیم و به یک بن بست 
رسیده بودیم که نیازمند تغییرات بود. در بحث واگذاری باید دو 
موضوع را مد نظر داشت یکی آنکه باید قوانین داخلی را رعایت 
کنیم و از سویی دیگر قوانین بین المللی را هم مد نظر داشته 
واگذاری  باید ۸۵ درصد  که  باشیم. صحبت هایی شنیده شد 
بخش  این  در  است.  درصد  آن ۵۱  اما صحیح  بگیرد  صورت 
می توان تا سقف ۸۵ درصد واگذاری صورت بگیرد که اما بحث 
کنونی بر روی ۵۱ درصد بوده که بخشی از آن قبلا صورت گرفته 

و روند کار در حال انجام است.
اولیایی گفت: تا زمان باقی مانده این موضوع مدیریت و حل 
خواهد شد و بعد از آن باید تا دهم خردادماه نیز مستندات را ارائه 
کنیم، البته به دلیل آنکه زمان نداریم اظهارنامه و مدارک لازم 
را بارگزاری خواهیم کرد و بعد آن در فرصتی که خواهیم داشت 

در خصوص برنامه ریزی میان و بلندمدت هم اقدام خواهد شد.
وی تاکید کرد: با توجه به حضور بنگاه های اقتصادی ممکن 
است حباب مالی ایجاد شود که جا دارد مسائل مالی به دقت 
مورد بررسی قرار بگیرد. از این به بعد باید هزینه و درآمد با هم 
دیده شده و بر اساس یک ساختار صحیح در خصوص آن اعمال 
نظر کرد. این طور نیست که این مبالغ را هر جا خواستیم هزینه 
باید بر اساس آن  کنیم. این ها یک شرایط و فرمول دارد که 
اعمال نظر کرد به عنوان مثال باید ۲۰ درصد برای آکادمی یا 

مبلغی هم برای زیرساخت ها هزینه کرد.

 وزیر ورزش و جوانان در دیدار با ملی پوشان 
که  زمانی  گفت:  ملی  تیم  کاپیتان های  و 
بین المللی  رویداد  یک  در  کشور  قهرمانان 
می شود  پخش  کشور  سرود  و  دارند  حضور 
اثرگذاری  این  و  می شود  ملی  غرور  باعث 

ورزش را نشان می دهد.
در  وزارتخانه  محل  در  هاشمی  کیومرث   
و  ملی پوشان  با  چهره  به  چهره  دیداری 
کاپیتان های تیم های ملی گفت وگو کرد. وزیر 
ورزش و جوانان در این نشست اظهار داشت: 
کاپیتان ها  خدمت  در  که  خوشحالم  بسیار 
هستیم.  مختلف  تیم های  ملی پوشان  و 
جمهوری  رزمندگان  اخیر  موفقیت های 
اجرایی  و  اخیر  عملیات  درخصوص  اسلامی 
شدن وعده صادق را تبریک می گویم و تشکر 
مدت  این  در  که  ورزش  جامعه  از  می کنم 
کوتاه واکنش های بسیار خوبی به این عملیات 
که  می دهد  نشان  این  و  داشتند  پرشکوه 
ورزشکاران درک بالایی از شرایط کشور دارند.

روایت گری  موضوع  کرد:  خاطرنشان  هاشمی 
جمهور  رییس  و  رهبری  معظم  مقام  برای 
اینقدر پراهمیت است که ستاد روایت پیشرفت 
رییس  حکم  با  تقدیری  آقای  و  شد  تشکیل 
برعهده  را  ستاد  این  ریاست  محترم  جمهور 
گرفت. فعلا در شروع کار هستیم و لازم است 
که اهمیت بیشتری به موضوع روایتگری داده 
به  خیلی  اردوها  و  نشست ها  اینگونه  و  شود 

مسئله روایت گری کمک می کند.
وی بیان کرد: در حوزه ورزش هر مدالی که 
کمک  پیشرفت  روایت  به  می آید  دست  به 
یک  در  کشور  قهرمانان  که  زمانی  می کند. 
رویداد بین المللی حضور دارند و سرود کشور 
پخش می شود باعث غرور ملی می شود و این 

اثرگذاری ورزش را نشان می دهد.
اهمیت  بر  تاکید  با  جوانان  و  ورزش  وزیر 
اظهار داشت: موضوع حجاب  موضوع حجاب 
یکی از موضوعات اصلی و دغدغه نظام است 
وقتی  بود.  فرهنگی  انقلاب  ما  انقلاب  چراکه 
بین المللی  رویداد  در  باحجاب  ما  بانوی  یک 
فرهنگ  اقتدار  دهنده  نشان  می شود  حاضر 

کشورمان است.
هاشمی افزود: زمانی روایت پیشرفت به خوبی 
از زبان خود قهرمانان  منتشر خواهد شد که 

هشت  افتخارات  وقتی  که  همانطور  باشد. 
مطرح  رزمندگان  از سوی  مقدس  دفاع  سال 
می شود قطعا خیلی تفاوت دارد و حس و حال 

بهتری برای مخاطبان خواهد داشت.
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: البته باید این 
نباید  فقط  قهرمانان  که  کنیم  توجه  را  نکته 
با  می توانند  و  باشند  ورزشی  مسائل  راوی 
حوزه های  مسائل  راوی  علاقه مندی  به  توجه 
در  می توانند  ورزشکاران  باشند.  نیز  دیگر 
همه حوزه های کشور که پیشرفت های خوبی 
برای  راوی  عنوان  به  و  کنند  ورود  داشته ایم 

مخاطبان اثرگذاری داشته باشند.
ان شاءالله  کرد:  خاطرنشان  هاشمی  کیومرث 
در مجموعه وزارت ورزش بخشی برای روایت 
پیشرفت مهیا خواهیم کرد که اتفاقات مثبت 

بازگو شود.
لازم به ذکر است اولین دوره اخلاق حرفه ای 
و  کاپیتان ها  ویژه  پیشرفت  روایت  اردوی  و 
مختلف  رشته های  تیم های  ورزشی  نخبگان 
ورزشی کشور توسط اداره کل فرهنگی وزارت 
ورزش و جوانان در استان هرمزگان و جزیره 

قشم برگزار خواهد شد.
کیومرث هاشمی: تمامی حمایت های لازم را 

از میزبانی هندبال نوجوانان آسیا خواهیم کرد
رئیس  با  دیدار  در  جوانان  و  ورزش  وزیر   
تمامی حمایت های  هندبال گفت:  فدراسیون 
آسیا  نوجوانان  هندبال  میزبانی  از  را  لازم 

خواهیم کرد.
در  هندبال  فدراسیون  رییس  پاکدل  علیرضا 
جوانان  و  ورزش  وزیر  با  صمیمانه  نشستی 

دیدار و گفتگو کرد.
اسبقیان  شروین  که  دیدار  این  در  پاکدل 
ورزش  وزارت  قهرمانی  ورزش  توسعه  معاون 
شبانه روزی  تلاش های   از  داشت،  حضور  نیز 
اعتلای  راستای  در  جوانان  و  ورزش  وزیر 
به  اشاره  با  و  نموده  قدردانی  کشور  ورزش 
رابطه صمیمانه وی با روسای فدراسیون های 
کشور،  ورزش  خبره  کارشناسان  و  ورزشی 
کارشناس  شما  اینکه  به  توجه  با  گفت: 
کشور  ورزش  در  دانش  با  و  باتجربه  خبره، 
و  فدراسیون ها  پاسخگوی  همواره  هستید، 
پیگیر مشکلات آنها بوده اید که این امر جای 

قدردانی دارد.
اشاره  با  ادامه  در  هندبال  فدراسیون  رییس 
قهرمانی  هندبال  مسابقات  میزبانی  اخذ  به 
نوجوانان پسر آسیا که شهریور ماه سال جاری 

خصوص  در  شد،  خواهد  برگزار  شیراز  در 
تلاش برای اخذ میزبانی رویدادهای آتی دیگر 

گزارش مبسوطی به وزیر ورزش ارائه داد.
فعالیت های  اهم  از  گزارشی  ارائه  با  پاکدل 
فدراسیون هندبال در سال ۱۴۰۳، ادامه داد: 
از  برخورداری  از معضلات هندبال عدم  یکی 
کمپ تیم های ملی است که این امر می تواند 
تیم های ملی هندبال  آماده سازی  در راستای 
برای حضور در رویدادهای جهانی و بین المللی 

خلل جدی وارد کند.
از  تشکر  ضمن  نیز  جوانان  و  ورزش  وزیر 
هندبال،  فدراسیون  در  پاکدل  فعالیت های 
با  و  کرد  توصیف  درخشان  را  هندبال  آینده 
تمجید از اخذ میزبانی دهمین دوره مسابقات 
هندبال قهرمانی نوجوانان آسیا، این رویداد را 
امری مفید برای ورزش کشور دانست و اعلام 
این میزبانی صورت  از  کرد حمایت های لازم 

خواهد پذیرفت.
عدم  به  اشاره  با  همچنین  هاشمی  کیومرث 
برخورداری هندبال از کمپ تیم های ملی قول 
مساعد داد این مشکل مرتفع شود و دستورات 
و  توسعه  به شرکت  را  این خصوص  در  لازم 

نگهدای اماکن ورزشی صادر کرد.

هاشمی: واکنش قهرمانان به اجرایی شدن وعده 
صادق نشان از درک بالای جامعه ورزش دارد

خبر

سهرابیان: از اینکه در هانگژو مدال های 
بیشتری نگرفتیم، ناراحتم

6

ناراحت  این  از  قایقرانی گفت:   رئیس فدراسیون 
در  بیشتری  مدال های  نتوانستیم  چرا  که  هستم 

بازی های آسیایی هانگژو به دست آوریم.
به  اعزامی  کاروان  کرد:  اظهار  سهرابیان  علیرضا 
المپیک نماد هر کشوری است و امیدوارم ۱۴۰۳ 
تا  و  باشد  ایران  کاروان  برای  خوبی  بسیار  سال 
شاهد  را  شادی  و  موفقیت  با  توام  سال  انتهای 

باشیم.
سال  قایقرانی  خانواده  خوشبختانه  افزود:  وی 
رقابت های  در  بسیار  موفقیت های  با  را  گذشته 
مختلف آغاز کرد. خوشحالم که ملی پوشان تمام 
تلاش خود را کردند تا پرچم ایران را در میادین 
مختلف به اهتزاز دربیاورند. در مسابقات آب های 
آرام، روئینگ، اسلالوم، رفتینگ، کانوپولو و دراگون 
تلاش های  توانستند  ما  دختران  و  پسران  بوت 
ناراحت  این  از  اما  باشند  داشته  آمیزی  موفقیت 
در  بیشتری  مدال های  نتوانستیم  چرا  که  هستم 

بازی های آسیایی به دست آوریم.
رئیس فدراسیون دوومیدانی عنوان کرد: امیدوارم 
در ادامه مسیر، فرزندان این فدراسیون در مسابقات 
کسب سهمیه المپیک روئینگ و اسپرینت ژاپن و 
پاراکانو  رقابت های  و  ماه  فروردین  در  کره جنوبی 
المپیک  مجارستان در اردیبهشت ماه به سهمیه 
برسند تا با کسب افتخارات مجدد رویکردی جدید 

را برای ایران رقم بزنند.
بیشترین اعزام  را فدراسیون قایقرانی داشت

یکسال  در  قایقرانی  فدراسیون  داد:  ادامه  وی 
اتفاقی  بهترین  داشت.  را  اعزام  بیشترین  گذشته 
داد،  رخ  یکسال  این  در  ایران  قایقرانی  برای  که 
کسب مدال برنز هدیه خیرآبادی در مسابقات زیر 
این رویداد  ما  برای  بود.  )ایتالیا(  ۲۰ سال جهان 
خوشایند بود زیرا در سایت فدراسیون جهانی برای 
اولین بار این اتفاق ثبت شد و به خانواده ورزش 

ایران تبریک گفتند.
در سال گذشته قایق های ما به گل نشست

اتفاق هم کم  بدترین  کرد:  سهرابیان خاطرنشان 
شدن آب دریاچه آزادی بود. به شکلی که قایق ها 
به گل نشستند و این موضوع باعث آزار و اذیت 
هانگژو  آسیایی  بازی های  به  اعزامی  ورزشکاران 
ادامه  برای  را  روئینگ  تیم  تا  شدیم  مجبور  شد. 
تمرینات به روسیه اعزام کنیم. تیم آب های آرام 
هم در مسیر هزار متر نتوانستند تمرین کنند و 
مجبور شدن به خاطر کاهش آب دریاچه مسافت 
با شرایط سختی تمرین کنند.  کمتری را طی و 
موفق  هانگژو  بازی های  جز  به  را  ایران  قایقرانی 

ارزیابی می کنم.
وی اضافه کرد: وزیر ورزش و جوانان نیز به کمک 
وزیر نیرو و هیات دولت توانست راهکار مناسبی 
از  نشود.  خارج  بی رویه  دریاچه  آب  تا  کند  پیدا 
اضافه  و  یافت  افزایش  دریاچه  آب  تانکر،  طریق 
ملموس  کاملا  بازی ها  از  پس  آب  سطح  شدن 
 ۱۲ هاشمی  کیومرث  که  دارد  تشکر  جای  بود. 
ساعت پس از اولین حضور در وزارت ورزش برای 
و  شد  عمل  وارد  آزادی  دریاچه  آب  مشکل  حل 
می توانست  وزیر  یک  که  بود  اقدامی  سریع ترین 

پس از انتصاب انجام دهد.
مربی برزیلی مدیر خوبی نبود

سنا  پدرو  شد:  یادآور  قایقرانی  فدراسیون  رئیس 
مربی بسیار خوبی بود اما مدیری نبود تا چالش های 
تیم ملی را هدایت و اداره کند. زمانی که او هدایت 
تیم ملی را برعهده گرفت قهرمانان گذشته ایرانی 
را تحت هدایت او قرار دادیم تا آموزش ببینند. باید 
به مربیان جدید خود دانش روز تزریق کنیم تا در 

سالیان نه چندان دور غنی شویم.
وی گفت: از تمامی خانواده قایقرانی، کمیته ملی 
وزارت ورزش و جوانان تشکر می کنم  و  المپیک 
که به ورزشکاران روحیه می دهند و از آنها حمایت 
می کنند و باعث می شوند که موفقیت های جدیدی 
داشته باشیم. امیدوارم همه رشته های ورزشی در 
اسلامی  جهموری  پرچم  و  شوند  موفق  المپیک 

ایران را در میادین بین المللی به اهتزاز درآورند.
آسیایی  بازی های  در  ایران  قایقرانی  ملی  تیم 
هانگژو تنها به دو نقره و سه برنز بسنده کرد. در 
واقع آنگونه که انتظار می رفت قایقرانان نتوانستند 
به مدال های بیشتری برسند و یا حداقل یک مدال 
برنز  نقره و یک  رقابت ها دو  این  بگیرند. در  طلا 
سهم بانوان و دو برنز سهم مردان شد. همچنین 
دیگر نمایندگان کشورمان ۵ مقام چهارم، سه مقام 

پنجم و یک مقام ششم کسب کردند.
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آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140260301022005394 مورخ 1402/09/13 هیات رسیدگی به 
اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه متقاضی حوریه وارسته فرزند 
علی به شماره شناسنامه 276 صادره از کن بصورت مشاعی یک قطعه باغ  به مساحت 1071/20 مترمربع مشاع 
از ششدانگ مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 118 اصلی واقع در حوزه ثبتی 
شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی حسین بهارلو محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید 
اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند 

مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 27 /01 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/02/11

بابک احمدی- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

اگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی 120 آ.ق. ثبت(
نظر باینکه آقای هوشنگ شجاعی بموجب تفویض وکالت شماره 47928 تاریخ 1388/04/07 دفتر خانه 12 رباط 
کریم از آقای محمود فلاح دارانداش بموجب وارده شماره 24479 تاریخ 1402/11/29 درخواست سند مالکیت 
المثنی را نموده است با توجه به اینکه پلاک ثبتی 2690 فرعی از 160 اصلی عبارتست از :) سند مالکیت ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن بمساحت 377/5 متر مربع بشماره پلاک 2690 فرعی از  160 اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک 106 اصلی مذکور ذیل ثبت 41086 در صفحه 77 دفتر جلد 178 املاک ، واقع در حوزه ثبتی 
رباط کریم ، بشماره سریال چاپی 506178 سری ت 75 بنام محموفلاح دارانداش فرزند حسینعلی شماره شناسنامه 
5 تاریخ تولد 1328/03/09 صادره از مرند دارای شماره ملی 1582865108 ثبت صادر و تسلیم گردید در 
ادامه به علت جابجایی مفقود گردید ، لذا بموجب تقاضای وارده فوق درخواست صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
است در همین راستا وفق ماده 120 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت مصوب 08/11/1380 مراتب در یک نوبت 
اگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی حقی برای خود بوده یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف 
مدت ده 10 روز به این اداره مراجعه و ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله اعتراض خود را تسلیم نماید 
بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله 

المثنی سند مالکیت پلاک مذکور طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد.
بابک احمدی - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم

اگهی افراز قسمتی از پلاک 571 فرعی از 161 اصلی قطعه 64 تفکیکی
اسناد مالکیت مقدار 666 هزارم دانگ مشاع و 667 هزارم دانگ مشاع از 28896 ششدانگ یک قطعه زمین 
فاقد کاربری ذیل ثبت الکترونیکی به شماره 139720301022015620 و 140120301022011749 بنام 
خانم معصومه رضائی کلو ثبت ، صادر و تسلیم گردیده است. در ادامه نامبرده برابر وارده شماره 2000742 – 
1403/01/21 تقاضای افراز سهام خویش را تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نموده و با عنایت به اینکه 
متقاضی افراز طی وارده شماره 745 – 1403/01/21 اعلام نموده اطلاعی از محل اقامت مالکین مشاعی پلاک 
571 فرعی از 161 اصلی دسترسی ندارم، لذا بموجب این آگهی اعلام میگردد افراز مورد تقاضا ) سهمی خانم 
معصومه رضائی کلو ( راس ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ 1403/02/03 )سوم اردیبهشت ماه سال یکهزار و 
چهارصد و سه شمسی ( انجام خواهد شد. لذا بدینوسیله به کلیه مالکین مشاعی پلاک مرقوم ابلاغ میگردد. چنانچه 
مدعی حق / حقوقی برای خویش در پلاک ثبتی مرقوم میباشند و یا نسبت به حدود تصرفی اعلامی از سوی متقاضی 
اعتراضی دارند در روز و ساعت مقرر در محل وقوع پلاک حاضر و مراتب اعتراض را به نماینده اداره ثبت اسناد و 
املاک رباط کریم اعلام نمایند، بدیهی است عدم حضور مالکین مشاعی مانع ادامه عملیات افراز نخواهد بود. ضمن 

آنکه هرگونه اقدام ثبتی اعم از افراز یا عدم افراز از طریق انتشار آگهی به اطلاع مالکین مشاعی خواهد رسید.
بابک احمدی - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260301206004121 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای فتح اله علی پناه فرزند خانویردی بشماره شناسنامه 411 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
با بنای احداثی به مساحت 117/90 متر مربع پلاک 2228 فرعی از 143 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
143 اصلی واقع در خیرآباد خریداری از مالک رسمی آقای نعمت اله رضایی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/27      تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/11

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 139760301206004071 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای جواد شجاعی فرزند محمدعلی بشماره شناسنامه 981 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با 
بنای احداثی به مساحت 121/69 متر مربع پلاک 5335 فرعی از 141 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
45 فرعی پلاک 141 اصلی واقع در صالحیه خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه دهقانی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/27      تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/11 

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260301206002170 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای بهنام محمودی صومعه فرزند فامیل بشماره شناسنامه 1753 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی به مساحت 149/25 متر مربع پلاک 5032 فرعی از 141 اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک 46 فرعی از 141 اصلی واقع در صالحیه خریداری از مالک رسمی آقای غلامعلی دهقانی محمدآبادی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/27        تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/11

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان



هنری
گزارش

جبلی: عصر تلویزیون به سر نیامده 
است

 رئیس رسانه ملی با اشاره به اینکه عصر تلویزیون به سر نیامده است، 
گفت: اگر ما پرچم هویت و عدالت را با توجه به محتوا و قالب جذاب 

برافراشته نگه داریم، می توانیم جلوتر از همه رقیبان دیگر بایستیم.
به  گزارش از روابط عمومی رسانه ملی، پیمان جبلی در آیین تجلیل 
همایش های  مرکز  در  که  رمضان  مبارک  ماه  و  نوروز  برنامه سازان  از 
از  بین المللی صداوسیما برگزار شد، رضایت و استقبال گسترده مردم 
برنامه های رمضانی و نوروزی صدا و سیما و تقدیر رهبر معظم انقلاب را 

مایه افتخار رسانه ملی توصیف کرد.
وی با اشاره به اینکه که رسانه ملی در مدتی کوتاه دو مرتبه مورد تفقد 
و تحسین رهبری قرار گرفت، افزود: رسانه ملی دو رویداد را با سربلندی 
رقم زد، نخست اقدام بی سابقه در راه اندازی ۲۰۰ کانال انتخاباتی و دوم 
ویژه برنامه های ایام نوروز و رمضان بود که تلاش کردیم در تراز رسانه 
محبوب مردم، ایفای نقش کنیم و در نتیجه آن ، رسانه ملی هم مورد 

توجه مردم و هم مورد عنایت رهبر معظم انقلاب قرار گرفت.
جبلی بیان کرد: بررسی میزان مخاطبان ما در دو مناسبت ویژه امسال 
امیدبخش بود و به مثابه تلنگری برای مدیران، برنامه سازان، هنرمندان 
منحصربه فرد  موقعیت  و  نقش  جایگاه،  که  است  منتقدان  حتی  و 
صداوسیما را جدی تر بگیرند. اینکه تک قسمت هایی از برخی برنامه های 
ما می توانند ده ها میلیون بار در فضای مجازی دیده شوند، گواهی بر 

همین گفته است.
قدر چهره ها، ستاره ها و عناصر درخشان رسانه ملی بدانیم

رئیس رسانه ملی اظهارداشت: باید چهره ها، ستاره ها و عناصر درخشان 
رسانه ملی را قدر دانست. جایگاه هنرمندان برای تبیین مسئولیت های 

اجتماعی و نقش هدایتگری آنها برجسته است.
وی از مشارکت نهادها و مؤسساتی همچون سازمان تبلیغات اسلامی، 
شهرداری و ... در ساخت برنامه ها به  ویژه در این ایام قدردانی کرد و 
با اشاره به ویژگی های متفاوت برنامه سازی برای عید نوروز که با ایام 
ماه مبارک رمضان مقارن شده بود، افزود: با افتخار و با عزم و جدیت 
برنامه سازان و همکاران، میزان مخاطبان ما نسبت به سال گذشته ۱۶ 
زیست بوم،  این  در  سنگین  رقابت  که  البته  بود.  یافته  افزایش  درصد 
تغییر مصرف رسانه ای و ذائقه های مختلف، کار را سخت تر کرده است 
و تولید برنامه های کیفی باید در بالاترین سطح اتفاق بیفتد تا مخاطب 

ماندگار باشد.
از تحول رسانه ملی یک قدم کوتاه نمی آییم

جبلی تاکید کرد: بر تحول در رسانه ملی پافشاری می کنیم، نه یک قدم 
کوتاه آمدیم و نه یک قدم کوتاه خواهیم آمد. سند تحول، میثاق نامه 

دوره مدیریتی جدید است و با قاطعیت دنبال خواهد شد.
»عدالت«  و  رنگ؛ »هویت«  دو  ما  تحول  پرچم  اینکه  به  اشاره  با  وی 
و  ادبیات  و  فرهنگ  اسلامی،  ایرانی  زندگی  سبک  اظهارداشت:  دارد، 
شعر، باورها و اعتقادات عمیق و راسخ دینی، اقوام متنوع ایرانی، پاره 
لهجه ها  مناطق مختلف کشورمان،  و رسوم شیرین  آداب  و  فرهنگ ها 
تاثیرگذاری  امتی و  ائمه)ع(، احساس تعلق  باور به قرآن و  و سنت ها، 
ما  هویتی  عناصر  و...  انقلاب  هنر  و  شهدا  و  اسلامی  انقلاب  جهانی، 
هستند و از همین رهگذر، مصمم بودیم در برنامه های مختلف به  خوبی 

به این عناصر توجه کنیم.
سرلوحه  ایرانی  هویت  عناصر  به  تام وتمام  پرداختن  گفت:  جبلی 
اقدامات ما در حوزه هویت محوری است و به  عنوان نمونه، اگر به شعر 
می پردازیم برای آن است که از هویت قومی و ملی مان غفلت نکنیم. 
همچنین بر خودمان فرض می دانیم که اگر به گوشه ای از خاک ایران 
قرآن  به  توجه  همچنین  نشویم.  غافل  دیگر  گوشه  از  می کنیم،  توجه 
در  که  است  ایرانیان  هویت  از  مهم  جزئی  اسلامی  معارف  و  عترت  و 

برنامه های موفق قرآنی و آئینی به آن توجه شد.
وی با اشاره به اینکه افتخار ما این است که رسانه ملی در این دوره با 
برنامه های قرآنی و اعتقادی موفق و فاخر شناخته می شود، اظهارداشت: 
برنامه ریزی مناسب و توجه  با  بر ما تمام کرد چرا که  قرآن حجت را 
همزمان به محتوا و رویکرد و سازوکار رسانه ملی موفق شد برنامه ای 

قرآنی را در شمار پرمخاطب ترین و محبوب ترین برنامه ها قرار دهد.
رئیس رسانه ملی با اشاره به بازدیدهای چند صد میلیونی محتواهای 
عصر  کنیم  گمان  اینکه  افزود:  مجازی  فضای  در  ملی  رسانه  تولیدی 
تلویزیون به سر آمده است درست نیست و اگر ما پرچم هویت و عدالت 
را برافراشته نگه داریم و همزمان به محتوا و قالب جذاب توجه کنیم، 

می توانیم جلوتر از همه رقبای دیگر بایستیم.

بهروز افخمی: فیلم  سازی به بخش 
خصوصی واگذار شود

شعار  چارچوب  در  خصوصی  بخش  فعالیت  درباره  سینما  کارگردان 
کار  کلی  طور  به  اما  نیست،  ممنوع  ارگانی  فیلم سازی  گفت:  امسال 

فیلم سازی باید به بخش خصوصی واگذار شود.
بسازند،  فیلم  می خواهند  دستگاه ها  اگر  داشت:  اظهار  افخمی   بهروز 
بسازند، فیلم سازی ارگانی ممنوع نیست؛ مانند فیلم سازی بنیاد فارابی 
تحت  بخش خصوصی  و  فیلم  تولید  که  این  اما  دیگر.  سازمان های  یا 

کنترل و نظارت کامل قرار بگیرد درست نیست.
برنده سیمرغ بلورین بهترین کارگردان برای فیلم صبح اعدام در چهل و 
دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر درباره شعار امسال )جهش تولید 
با مشارکت مردم( افزود: شعار امسال، شعار خیلی خوبی است و فکر 
می کنم باید به فیلم سازان امکان داد که کار خود را با قبول مسئولیت 

و خطر که خودشان بپذیرند، انجام دهند.
افخمی تصریح کرد: امیدوارم موضوع تصویب فیلم نامه و پروانه ساخت 
نیست که لازم  پروانه ساخت چیزی  اصلا کنار گذاشته شود، چون 
باشد و دولت، بی خودی مسئولیت را از دوش فیلمسازان برمی دارد و 

آنها را تنبل می کند.

برنده سیمرغ بلورین بهترین فیلم و بهترین فیلمنامه جشنواره فیلم 
فجر برای فیلم آذر، شهدخت، پرویز و دیگران )۱۳۹۲( تاکید کرد: باید 
یاد بدهند که فیلم ساز بخش خصوصی مسئولیت کار را خودش قبول 
کنند و احتمالا در مقابل شکایت هایی که ممکن است از آنها بشود 
بروند با قوه قضائیه روبه رو شوند. این، شکل استقلال واقعی بخش 

خصوصی است.

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه 
حکمرانی  حوزه  در  کاربردی  طرح های  از 
فرهنگی حمایت می شود، از راه اندازی ستاد 
این  در  توسعه  هفتم  برنامه  احکام  تدوین 

وزارتخانه خبر داد.
هشتصد و هجدهمین جلسه شورای فرهنگ 
محمدمهدی  ریاست  با  کشور   عمومی 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  اسماعیلی 

برگزار شد.
وزیر فرهنگ در این جلسه با تبریک پاسخ 
انقلاب  پاسداران  سپاه  پهپادی  و  موشکی 
و  صهیونیستی  رژیم  گستاخی  به  اسلامی 
در حمله  بین المللی  قوانین  گذاشتن  زیرپا 
ایران  سفارت  کنسولگری  ساختمان  به 
صهیونسیتی  رژیم  هیمنه  شکستن  گفت: 
و نصرت جبهه اسلام را تبریک عرض می 
کنم و از خداوند متعال می خواهیم به زودی 
مسلمانان  و  باشیم  شاهد  را  آن  اضمحلال 
عزیز  المقدس  بیت  در  را  قدس  روز  نماز 

برپا کنند.
بین المللی  نمایشگاه  برگزاری  با  همزمان 

قرآن، پویش های قرآنی خوبی برگزار شد
وی با بیان اینکه در آغاز سال جدید موفق 
همه  در  را  قرآنی  نمایشگاه های  شدیم 
نمایشگاه  افزود:  کنیم،  برگزار  کشور  نقاط 
و  شور  با  تهران  در  کریم  قرآن  بین المللی 
قرآنی  پویش های  مجموعه  و  اجرا  شکوه 

بسیار خوبی برگزار شد.
چند  پویشی  آیه ها  با  زندگی  مجموعه 

میلیونی راه انداخت
امام  اجتماع  اینکه  بر  تاکید  با  اسماعیلی 
شد  اجرا  آزادی  ورزشگاه  در  که  حسنی ها 
کرد: مجموعه  تاکید  بود،  اهمیتی  با  اتفاق 
تلاش  واسطه  به  که  آیه ها  با  زندگی 
رخ  قرآنی  توسعه  شورای  در  دوستانمان 
میلیونی  چند  پویشی  شد  موجب  نیز  داد 

راه افتد.
حافظ شو از دیگر برنامه های پر فروغ در ماه 

مبارک رمضان
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به 
دیگر برنامه های قرآنی برگزار شده در ایام ماه 
مبارک رمضان تصریح کرد: برنامه تلویزیونی 
نام  از آن  باید  بود که  اقدامی  محفل دیگر 
برد، پویش »حافظ شو« که توسط همکارانم 
فرهنگ  وزارت  عترت  و  قرآن  معاونت  در 
برگزار شد از دیگر برنامه های پر فروغ در 
ماه مبارک رمضان بود که موجب می شود به 
واسطه سامانه ای که هشت میلیون نفر در 
آن قابلیت  حضور دارند انشاالله نهضت بزرگ 

حفط  قرآن کریم آغاز شود.
اقدامات قرآنی در استان ها

رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور ادامه 
در  نیز  را  دیگری  طرح های  اجرای  داد: 
چندین استان آغاز کردیم به عنوان مثال در 
استان یزد با همکاری استانداری کار حفظ 
که  شد  آغاز  کریم  قرآن  نفری  هزار  چهار 

اتفاق بسیار مبارکی است.
در جامعه  معنوی  نشاط  و  وی گفت: شور 
برای  نیکو  سالی  نویدبخش  که  بود  حاکم 

همه ماست.
سخنانش  از  دیگری  بخش  در  اسماعیلی 
در  گفت:  توسعه  هفتم  برنامه  به  اشاره  با 
همکاری  با  توسعه  هفتم  برنامه   ۷۵ ماده 
و  برنامه  سازمان  و  دولت  در  دوستانمان 
بودجه و مجلس شورای اسلامی براساس بند 
)ب( پیش بینی شده تا به منظور احصای 
نیاز  مورد  آماری  داده های  برخط  و  دقیق 
دقیق  تحلیل  پردازش،  تسهیل  جهت  به 
آینده پژوهی  برای  مناسب  بستر  ایجاد  و 
ایرانی،  جامعه  زندگی  سبک  روندهای 
و  ارتباطی   - فرهنگی  تحولات  شناخت 
همچنین انتشار آنها، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی مکلف شود با همکاری سازمان صدا 
مرکز  و  ایران  اسلامی  سیمای جمهوری  و 
رصد  مرکز  نظارت  و  راهبری  و  ایران  آمار 
شورای- دبیرخانه  ارزیابی  و  برنامه ریزی  و 

اصل  رعایت  با  و  فرهنگی  انقلاب  عالی 
بیست و پنجم )۲۵( قانون اساسی و قانون 
مدیریت داده ها و اطلاعات ملی نسبت به 
سنجش  و  پایش  رصد،  سامانه  اندازی  راه 

مستمر شاخص های فرهنگ عمومی، سبک 
زندگی مردم، مرجعیت رسانه ای و وضعیت 

ارتباطات کشور اقدام نماید.
وی در عین حال تصریح کرد: دستگاه های 
اجرائی و دارندگان پایگاه های داده موضوع 
ارائه مستمر و  به  بند، موظفند نسبت  این 
جامع داده ها به این سامانه به صورت برخط 

اقدام کنند.
ستاد تدوین احکام برنامه هفتم توسعه را در 

وزارت فرهنگ راه اندازی کردیم
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین 
تاکید کرد: این اتفاق بسیار مهم است و در 
و  توصیف  رصد،  برای  هوشمندانه  جایگاه 
برنامه ریزی فرهنگی می توانیم اقدام کنیم و 
در وزارت فرهنگ ستاد تدوین احکام برنامه 

هفتم توسعه را راه اندازی کردیم.
وی گفت: در دیداری که روزهای گذشته با 
اعضای کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
صورت  به  که  شد  عنوان  داشتیم  اسلامی 
تقدیم  را  احکام  پیشرفت  گزارش  فصلی 
زودتر  را  قوانین  انشاالله  ولی  کنیم  مجلس 
تقدیم  شده  ذکر  احکام  در  که  مواعدی  از 

خواهیم کرد.
با  کشور  عمومی  فرهنگ  شورای  رئیس 
می  موظف  را  خود  دولت  اینکه  بر  تاکید 
فرهنگی  یارانه  به  جدی  شکلی  به  داند 
بپردازد، اظهار داشت: این کار را از نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران آغاز و با وزیر کار و 

نفت اقداماتی را هماهنگ کردیم.
انشاالله  که  است  این  اول  گام  افزود:  وی 
خوبی  بسیار  عدد  رو  پیش  نمایشگاه  برای 
را تخصیص دهیم و بن کتاب علاوه بر گروه 
های سنتی )دانشجویان و طلاب( به سایر 
گروه ها نیز داده شود و انشاالله در روزهای 

آینده این اتفاق خواهد افتاد.
وزیر فرهنگ گفت: در کتاب و پوشاک نیز 
نیاز به حمایت داریم. در موضوع پوشش هم 
پوشاک  که  می کنند  مطرح  متدین  بانوان 
از  و  پیدا کنیم  بازار  مناسب نمی توانیم در 
این جهت تحت فشار قرار داریم که درست 

هم هست.
راه اندازی سکوی دائمی عرضه لباس عفیفانه 

در میدان هفتم تیر
وی افزود: انشاالله به زودی در میدان هفتم 
تیر مجموعه یاس در اختیار کارگروه مد و 
لباس قرار می گیرد و سکوی دائمی عرضه 
لباس عفیفانه را تأسیس می کنیم که اتفاق 

مهمی است.
با  کشور  عمومی  فرهنگ  شورای  رئیس 
سکوهای  کشور  همه  در  اینکه  بر  تاکید 
عرضه لباس و یارانه خرید ایجاد خواهد شد، 
ستاد  مجموعه  که  چادرهایی  کرد:  تصریح 
تولید  کرد  شهر  حجاب  کارخانه  و  اجرایی 
می کند قواره ای پانصد تا هفتصد هزار تومان 
است البته باید توجه داشت چادری که شاید 
یک و نیم تا دو میلیون تومان باشد را به این 

عدد رسانده ایم.
در  چادر  تولید  درصدی  چهارصد  افزایش 

دولت مردمی
وی با اشاره بر افزایش تولید چادر در دولت 
دولت  پایان  تا  چادر  تولید  افزود:  سیزدهم 
ده  از  و  می یابد  افزایش  درصد  چهارصد 
میلیون متر مربع به سی و نه میلیون متر 

مربع خواهد رسید.
حوزه  در  کاربردی  طرح های  از  حمایت 

حکمرانی فرهنگی با عددهای مناسب
در  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
و  هنر  فرهنگ،  پژوهشگاه  در  گفت:  ادامه 
ارتباطات کار مهمی انجام دادیم و از طرح 
های کاربردی در حوزه حکمرانی فرهنگی با 
عددهای مناسب حمایت می کنیم در همین 
پنجاه  )از  نامه های دکتری  پایان  از  راستا 
تا صد میلیون تومان( در اولویت هایی که 

اعلام شده، حمایت می کنیم.
تدوین و انتشار پیوست فرهنگی شعار سال

اسماعیلی تصریح کرد: همزمان با نمایشگاه 
برای  خوبی  اقدام  کریم  قرآن  المللی  بین 
فرهنگی شعار سال سامان  پیوست  تدوین 
داده شد که بحث ها تدوین شده و انشاالله 

در قالب کتابی منتشر می شود.

شدن  اجرایی  برای  استاندارها  درخواست 
طرح شهر جهانی صنایع خلاق فرهنگ

شهر  تاسیس  ابلاغ  گفت:  فرهنگ  وزیر 
بسیار  اتفاق  فرهنگی  جهانی صنایع خلاق 
ابلاغ  که  در همین مدت کمی  بود  مهمی 
درخواست  استاندارها  از  بسیاری  شده 
طرح  این  هایشان  استان  در  که  داشته اند 
اجرایی شود، در قشم این زمینه فراهم شده 
است، اصفهان را در اولویت قرار دادیم و این 
طرح در تهران، مشهد و پرند نیز ایجاد می 
شود که تحولی بسیار مهم در اعتلای اقتصاد 

فرهنگ به شمار می رود.
خود  عملکرد  و  سخنان  در  باید  مسئولان 

نگاه فرهنگی بیشتری داشته باشند
افزود:  نیز  فرهنگی  پیوست  درباره  وی 
انشاالله در  از تدوین  پیوست فرهنگی پس 
دولت ارائه خواهد شد؛ گفتمان عمومی ما 
تحت تاثیر مسائل اقتصادی قرار گرفته است 
و کمتر در سخنان مسئولان، نگاه فرهنگی 

وجود دارد و این نقص باید برطرف شود.
رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور تصریح 
مستمر  کارگروهی  در  موضوع  این  کرد: 
می  داده  ادامه  عمومی  فرهنگ  شورای  در 
شود و به صورت امری پیوسته جلو می رود 
تا انشاالله بتوانیم به زودی این تغییر را در 

فضای عمومی کشور شاهد باشیم.
گفت:  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
سال  فرهنگی  های  اولویت  نهایی  جلسه 
برگزار می شود و در اختیار همه شوراهای 

فرهنگ عمومی قرار می گیرد.
کشور  عمومی  فرهنگ  شورای  رئیس 
تصریح کرد: سال گذشته درخواست کردیم 
امید،  اگر  و  شود  اندازه گیری  تغییرات 
جمعیت، عفاف و حجاب را به عنوان اولویتی 
برای طرح هایمان مطرح کردیم تحقق آن را 

نیز اندازه گیری کنیم.
»پیمایش ارزش ها و نگرش های ایرانیان« و 
»سبک زندگی ایرانیان« دو پیمایش صورت 

گرفته در سال گذشته
مهم  بسیار  کار  دو  گفت:  فرهنگ  وزیر 
پیمایش عمومی را سال گذشته انجام دادیم؛ 
اولین اقدام »پیمایش ارزش ها و نگرش های 
ایرانیان« بود که بعد از هشت سال انجام شد 
و توسط مرکز تحقیقات صداوسیما صورت 

گرفت.
وی افزود: جامعه آماری این پیمایش شامل 
بود  بزرگ  و  کوچک  شهرهای  و  روستاها 
داشت،  تایی  هزار   ۱۵ آمارگیری  نمونه  و 
زندگی  »سبک  درباره  سنجی  نظر  دومین 
ایرانیان« بود که اسفند ماه در همین مقیاس 
انجام شد؛ البته نتایج آن منتشر نشده است.

تصریح  فرهنگی  انقلاب  عالی  عضو شورای 
یافته  دو  پیمایش ها  این  دوی  هر  کرد: 
در  خانواده  جایگاه  اینکه  اول  دارد؛  مهم 
که  کسانی  و  بالاست  بسیار  ایرانی  جامعه 
ایران تضعیف  این موضوع در  القا می کنند 
اشتباهی  تحلیل  شده،  فرسودگی  دچار  یا 

دارند.
جامعه ایرانی خانواده محور است

رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور ادامه 
داد: هنوز جامعه ایرانی کاملا خانواده محور 
است و اعتقادات عمومی مردم نه تنها دچار 
موارد درحال  در خیلی  بلکه  نشده  کاهش 
در  شرکت  بحث  در  را  این  است،  افزایش 
آیین های مذهبی به وضوح می بینیم، البته 
زندگی، پوشش مطلوب دختران  در سبک 
تغییرات  پوشش  نوع  و همچنین  پسران  و 

محسوس است.
وزیر فرهنگ گفت: درباره اصل آرمان های 
نظام اسلامی همگرایی بسیار بالای اجتماعی 
وجود دارد؛ مثلا در موضوع غزه و فلسطین 
دچار  اوقات  گاهی  است؛  مشهود  امر  این 
مشهورات می شویم یعنی زمانی که عده ای 
رویکرد  این  برخی  لبنان  نه  غزه  نه  گفتند 
دهند  می  تعمیم  ایرانی  جامعه  تمام  به  را 
در حالی که اینچنین نیست، این پیمایش 
شهریور پارسال برگزار شد؛ سه چهارم مردم 
طرفدار آرمان فلسطین هستند که این اعداد 

روبه رشد است.
با حمله  اسلامی همزمان  اقتدار جمهوری 

پهپادی و موشکی به رژیم صهیونیستی
ایران  به پاسخ موشکی  اشاره  با  اسماعیلی 
به رژیم صهیونسیتی نیز گفت: اتفاقی که 
بالای  اقتدار  داد،  رخ  گذشته  روز  دو  در 
جمهوری اسلامی را نشان داد؛ عبور پهپادها 
المقدس  بیت  و  کربلا  عراق،  آسمان  از 
نشان  را  ایرانیان  از قدرت  با عزتی  تصاویر 
داد؛ حتما تغییرات در افکار عمومی جهان 
ایران  اسلامی  جمهوری  نفع  به  را  اسلام 

مشاهده خواهیم کرد.
وی افزود: اتفاقاتی که تلاش کردند با تشدید 
جنگ های مذهبی رقم  بزنند و مرجعیت 
جمهوری اسلامی در جهان اسلام تضعیف 
شود به یاری خداوند متعال به ضد خودش 
تبدیل شد، اقتدار جمهوری اسلامی و نظام 
تثبیت شد و محبوبیت جمهوری  اسلامی 

اسلامی افزایش یافت.
تلاش  کرد:  تصریح  حال  عین  در  وی 
را  سنجی ای  نظر  چنین  کرد  خواهیم 
تا  دهیم  انجام  هم  فعلی  سال  پایان  در 
چه  ما  فرهنگی  اقدامات  کنیم  بررسی 
میزان تغییراتی ایجاد کرده است، البته کار 
فرهنگی دراز مدت است و در عین حال می 
توانیم امیدوار باشیم در برخی حوزه ها به 

نتایج اولیه ای دست یابیم.
رونمایی از گزارش مصرف فرهنگی خانوار 

در سال ۱۴۰۱
رونمایی از گزارش مصرف فرهنگی خانوار 
ابعاد برنامه هفتم توسعه،  در سال ۱۴۰۱، 
عفاف و حجاب، نمایشگاه بین المللی قرآن 
کریم، برنامه های قرآنی ماه مبارک رمضان 
با  تولید  جهش  تحقق  فرهنگی  لوازم  و 
جلسه  این  کار  دستور  در  مردم  مشرکت 

شورای فرهنگ عمومی کشور بود.
وزیر فرهنگ بر گسترش روابط پژوهشی و 

دانشگاهی ایران و لبنان تاکید کرد
اشاره  با  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
و  پژوهشی  حوزه  در  روابط  گسترش  به 
در  تعامل  آماده  گفت:  لبنان  با  دانشگاهی 
با  امیدواریم  حوزه های پژوهشی هستیم و 
گفت وگوهای خوب شما با مقامات ایران و 
است  روابط حاکم  در  واحدی که  گفتمان 

شکاف های ایجاد شده را ترمیم کنیم.
 محمدمهدی اسماعیلی  در دیدار با نایب 
رئیس مجلس اعلای اسلامی شیعیان لبنان 
انقلاب اسلامی افزود: مبارزه با صهیونیسم 
امت  شدن  همگرا  راستای  در  فرصتی  را 

اسلامی می دانیم.
اسلامی  بیداری  موضوع  در  داد:  ادامه  وی 
منظور  که  فرمودند  انقلاب  معظم  رهبر 
تشکیل ولایت فقیه در این کشورها نیست 
مذهب  مطابق  مذهبش  کشوری  هر  بلکه 
اکثریت این کشور تعیین می شود؛ این یک 
نگاه و مشی متعالی است که در جمهوری 
پیگیری  مختلف  حوزه های  در  و  اسلامی 

می شود.
عضو شورایعالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: 
اساسا راهبرد اساسی ما این است که با به 
رسمیت شناختن تنوع قومی و مذهبی به 

اتحاد و همگرایی برسیم.
اسماعیلی تصریح کرد: بسیاری از مفاهیم 
انقلاب  سیاسی  اندیشه  در  مدرن  دولت 
و  ملت  دولت  مثل  پذیرفتیم؛  را  اسلامی 

احترام به عقاید اکثریت در یک منطقه.
اسلامی  اندیشه  در  گفت:  فرهنگ  وزیر 
انقلاب اسلامی است؛ مفاهیمی مثل حضور 
و مشارکت مردم و یا اکثریت آرا از جمله 
مفاهیم پذیرفته شده است. زمانی که این 
تفاوت ها مورد  باشد  مفاهیم پذیرفته شده 

احترام واقع می شود.
اسماعیلی در ادامه با اشاره به گسترش روابط 
در حوزه پژوهشی و دانشگاهی نیز تصریح 
پژوهشی  حوزه های  در  تعامل  آماده  کرد: 
هستیم و امیدواریم با گفت وگوهای خوب 
شما با مقامات ایران و گفتمان واحدی که 
در روابط حاکم است شکاف های ایجاد شده 

را ترمیم کنیم.
القاعده و تکفیر و  ادامه داد: معتقدیم  وی 
داعش مستقیم و غیرمستقیم به عنوان پیاده 
نظام دشمن آمریکایی و اسرائیلی هستند و 
اسلام حضور  ایجاد شکاف در جهان  برای 

دارند.
موضوع  به  اشاره  با  ادامه  در  فرهنگ  وزیر 
هفت  که  سردلبران  کتاب های  مجموعه 
شد،  رونمایی  قرآن  نمایشگاه  در  آن  جلد 
آقای  توسط  کتابی  مجموعه  اخیرا  گفت: 
ارادت  و  محبت  جلوه های  درباره  خامه یار 
بیت  اهل  به  مسلمان  غیر  اندیشمندان 
به  اثر  این  است  قرار  و  است  شده  منتشر 
صد جلد برسد و ما برای انتشار آن حمایت 
مودت  نمایش  معتقدیم  که  چرا  می کنیم 
به اهل بیت در لبنان حتی بین اقوام غیر 

مسلمان اتفاق خوبی است.
اهمیت  بر  تاکید  ضمن  همچنین  وی 
خانواده  گفت:  ایران  در  خانواده  موضوع 
محوری دغدغه ما است و ریاست جمهوری 
معتقدیم  و  دارند  تاکید  موضوع  این  بر 
منجلابی که غرب در آن گرفتار شده ناشی 
از بی بندوباری اخلاقی است و ما معتقد به 

حفاظت از خانواده هستیم.

وزیر فرهنگ: از طرح های کاربردی در حوزه 
حکمرانی فرهنگی حمایت می شود

گزارش

ضرغامی: ایران از ایکوم و ایکوموس 
خارج نشده است 

 وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: اخبار کذبی مبنی 
بر خروج ایران از شورای بین المللی موزه ها )ایکوم( و محوطه ها و بناهای 

تاریخی )ایکوموس( منتشر شده که صحت ندارد.
 عزت الله ضرغامی در حاشیه جلسه هیأت دولت و در جمع خبرنگاران 
تاریخی  بناها و محوطه های  اظهار داشت: سی ام فروردین روز جهانی 
است که این روز را به فعالان فرهنگی تبریک می گویم. روز گذشته جلسه 
و  نخبگان  هنرمندان،  از  و  برگزار شد  زمینه  این  در  کارشناسی خوبی 

فعالان این حوزه تقدیر صورت گرفت.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری صنابع دستی در ادامه بیان  کرد: اخبار 
کذبی منتشر شد مبنی بر خروج ایران از ایکوم) شورای بین المللی موزه ها 
(  و ایکوموس )شورای بین المللی محوطه ها و بناهای تاریخی( صحت 

ندارد.
به  فرهنگی  میراث  حوزه  در  بین المللی  فعالیتهای  داد:  ادامه  ضرغامی 
مراتب گسترده تر از گذشته ادامه دارد. این دو حوزه ماهیت غیردولتی 
پرداخت حق عضویت  غیردولتی  ماهیت  دلیل  به  قبل  از سالها  و  دارد 
آن ها از طریق افراد حقیقی صورت می گیرد. بنابراین تنقیح جدیدی که 
در قوانین صورت گرفت، هیچ ربطی به ادامه یا عدم همکاری ما با این دو 

مجموعه وجود ندارد.
وزیر گردشگری گفت: برخی اصلا نمی دانند که ایکوم و ایکوموس چیست 
از  این  من  خواهش  است.  خارج شده  ایکوموس  از  ایران  می گویند  اما 

رسانه ها این است که به این اخبار دقت کنند.
حوزه  در  بین المللی  فعالیت های  مردمی  دولت  در  یادآورشد:  ضرغامی 
میراث فرهنگی گسترده تر از قبل ادامه دارد و این حوزه ماهیتی غیر 
پرداخت حق  غیردولتی  ماهیت  دلیل  به  قبل  سال ها  از  و  دارد  دولتی 

عضویت آن ها توسط افراد حقیقی صورت گرفته است.
افزایش  از ۵۰ درصد  بیش  میزان گردشگران خارجی در سال گذشته 

یافت
به  مردم  فرهنگی هدایت  میراث  وزارت  اینکه سیاست  به  اشاره  با  وی 
سمت گردشگاه های رسمی است، اظهار داشت: خراسان رضوی، مازندران، 
اقامت  بیشترین  ترتیب  به  تهران  و  فارس  اصفهان،  گیلان،  هرمزگان، 

رسمی را در سال گذشته داشته اند.
ضرغامی تصریح کرد: از نظر اقامت در اقامتگاه های غیر رسمی استان های 
مازندران، گیلان، خراسان رضوی، هرمزگان و بوشهر در رتبه های بعدی 

قرار دارند.
 ۷۶۴ اینکه  بیان  با  دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
چادر عشایری داشتیم که بیش از ۳۰ درصد افزایش یافته است، گفت: 
چادرهای عشایری هم سوغات و خوراکی های سنتی را ارائه کردند و هم 

فرهنگ ناملموس را ارائه می کنند.
نظر  از  فارس  و  بویراحمد  و  اضافه کرد: خوزستان، کهگیلویه  ضرغامی 
اقامت در چادرهای عشایری در رتبه بالاتر قرار داشتند. روستای سهیلی 
در قشم اولین مقام در اقامت مردم داشته است همچنین جواهرده رامسر 

در جایگاه بعدی قرار دارد.
۶۳ میلیون و ۶۴۷ هزار نفر اقامت شب در سفرهای نوروزی ثبت شده 

است
وی خاطرنشان کرد: برخی رسانه ها اعلام کردند که میزان گردشگران 
ورود  هنوز  که  حالیست  در  این  است  یافته  کاهش  امسال  خارجی 
گردشگران خارجی آغاز نشده است؛ در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ 
میزان گردشگران خارجی به ۶ میلیون و ۳۸۰ هزار نفر یعنی بیش از 

۵۰.۸ درصد افزایش یافته است.
ضرغامی با اشاره به آمار سفرهای نوروزی سال ۱۴۰۳ تصریح کرد: امسال 
به دلیل تقارن ایام گردشگری و تعطیلات نوروز با ایام ماه مبارک، باید 
تغییراتی در آمار مورد توجه قرار بگیرد. بر اساس آخرین آمار که ۲۴ 
اسفند ۱۴۰۲ تا ۲۴ فروردین امسال  را در برمی گیرد، برآورد ما این است 
که ۶۳ میلیون و ۶۴۷ هزار نفر اقامت شب در سفرهای نوروزی ثبت شده 

است که نسبت به سال گذشته بیش از ۵.۱۹ درصد رشد داشته است.
وی افزود: به دلیل ایام خاص ماه مبارک، توقع رشد منفی داشتیم. اما 
در  وقت هایشان  تنظیم  و  گردشگری  مساله  به  مردم  علاقه  هرحال  به 
هفته های اول سال جدید باعث شد این رشد را داشته باشیم. البته این 

رشد نسبت به اقامت های رسمی ۲.۵۸ درصد است.
۳.۵ میلیارد نفر امکان سفر بدون روادید به ایران را دارند

 وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: با لغو روادید ایران 
با ده ها کشور دنیا، در حال حاضر امکان سفر بدون روادید نیمی از مردم 

دنیا به ایران وجود دارد.
 سید عزت الله ضرغامی  در نشست با رئیس و اعضای کمیسیون فرهنگی 
مجلس شورای اسلامی که در محل موزه ملی ایران برگزار شد، با بیان این 
مطلب اظهارداشت: خوشبختانه دولت سیزدهم به حوزه گردشگری توجه 
ویژه ای دارد و در جدیدترین اقدام، دولت با لغو روادید ۳۳ کشور دنیا 
موافقت کرد که یک گام بزرگ برای حوزه گردشگری به حساب می آید.

وی گفت: البته پیشنهاد ما لغو روادید با ۶۰ کشور بود که در دولت با 
انجام شده  این لغو روادیدهای  با  با ۳۳ کشور موافقت شد.  لغو روادید 
در حقیقت امکان سفر نیمی از مردم دنیا به ایران بدون دریافت روادید 

فراهم شده است.
کردن  دنبال  با  خارجی  رسانه های  از  برخی  متاسفانه  افزود:  ضرغامی 
پروژه ایران هراسی به دنبال جلوگیری از رشد و توسعه و رونق گردشگری 
هستند. ما با مسئله ای به نام ایران هراسی روبه رو هستیم و گردشگری 

می تواند با این پدیده مقابله کند.
۱۰ هزار هنرمند صنایع دستی بیمه شدند

حوزه  در  کرد:  بیان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر 
صنایع دستی در دولت سیزدهم کارهای بسیار خوبی انجام شده است. 
با موافقت دولت خوشبختانه بیمه ۱۰ هزار هنرمند صنایع دستی پیگیری 

شد.
وی گفت: همچنین با دستور رئیس جمهوری مقرر شد در ورودی تمامی 
شهرهای کشور بازارچه صنایع دستی ایجاد شود. این در حالی است که 
برنامه ریزی کرده ایم تا در مراکز فرهنگی تحت اختیار این وزارتخانه و نیز 

پایگاه های ملی و جهانی فروش صنایع دستی انجام شود.
ارتباط ما با کمیسیون فرهنگی از جنس همفکری است

ضرغامی با اشاره به برپایی نشست با اعضای کمیسیون فرهنگی مجلس 
و همکاری  ارتباط  این کمیسیون گفت:  اعضای  و  رئیس  از  قدردانی  و 
ما با کمیسیون فرهنگی مجلس از جنس همفکری است  و خوشبختانه 

همکاری های خوبی باهم داریم.
نیز رئیس و  این نشست همچنین معاونان وزارت میراث فرهنگی و  در 
اعضای کمیسیون فرهنگی مجلس به بیان نظر و ارائه گزارش پرداختند.
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اتمام  از  پرند  عمران  مدیرعامل شرکت   
واحدی   ۳۰۴ طرح  عمرانی  عملیات 
خبر  پرند   ۶ فاز  در  مسکن  ملی  نهضت 

داد.
 آرش صیادی در جمع متقاضیان نهضت 
عملیات  اتمام  به  اشاره  با  مسکن  ملی 
سازه  ایلیا  واحدی   ۳۰۴ طرح  عمرانی 
اظهار  پرند،   ۶ فاز  در  بلوک  با ۱۹  پارت 
واحد   ۵۰۰ هزار   ۳۳ مجموع  از  داشت: 
طرح  قالب  در  که  پرند  شهر  مسکونی 
نهضت ملی مسکن شروع شده بنابر تاریخ 
نهضت  های  پروژه  نسل  اولین  قرارداد 
ملی پرند در دولت جدید به شرط تامین 
با  زیرساخت ها آماده بهره برداری است و 
آینده  ماه   ۲ ظرف  ها  زیرساخت  تامین 

تحویل مردم خواهد شد.
وی با اشاره به پیگیری شرکت عمران و 
استانداری برای تامین زیرساخت ها افزود: 
این طرح هم اکنون پیشرفت فیزیکی ۹۵ 
درصد دارد و پس از نصب انشعابات ) آب 
و برق و گاز(، محوطه سازی پروژه انجام 
و مرحله تحویل واحدهای مسکونی آغاز 

خواهد شد.

و  هزار   ۳۳ احداث  به  اشاره  با  صیادی 
پرند  در  مسکن  ملی  نهضت  واحد   ۵۰۰
گفت: چهار هزار واحد مسکونی به شرط 
آینده  ماه های  طی  ها  زیرساخت  تامین 

تحویل متقاضیان خواهد شد.
خاطر  پرند  عمران  شرکت  مدیرعامل 
حساب  خوش  متقاضیان  کرد:  نشان 
تکمیل  واحدهای  از  مسکن  ملی  نهضت 
سایر  بازدید  و  کردند  بازدید  خود  شده 
کار  دستور  در  حساب  خوش  متقاضیان 
روند  از  نیز  متقاضیان  سایر  و  دارد  قرار 
احداث واحد مسکونی خود مطلع خواهند 

شد.
غربی  جنوب  در  کریم  رباط  شهرستان 
استان تهران با سه شهر رباط کریم، پرند 
با جمعیت نزدیک به ۵۵۰  و نصیر شهر 

هزار نفر قرار دارد.
شهر جدید پرند در ۳۰ کیلومتری جنوب  
تهران  آزادراه  مسیر  در  و  تهران  غربی 
بین المللی  فرودگاه  مجاورت  در  و  ساوه 
امام خمینی )ره( واقع شده است و روزانه 
پرند  و  تهران  بین  نفر  هزار  از ۳۰  بیش 

تردد می کنند.

طرح ۳۰۴ واحدی نهضت ملی مسکن 
فاز ۶ پرند در ایستگاه پایانی گزارش

جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید شهرستان 
تولید  گستر  برودت  تولیدی  واحد  در  که  ملارد 
ریاست  به  یخچال  ساز  یخ  قطعات  کننده 
سرپرست فرمانداری برگزار شد، مشکلات ۲ واحد 
بررسی  مورد  جلسه  این  در  دعوت شده  تولیدی 
دستگاه های  برای  مصوبه  قالب  در  و  گرفت  قرار 

ذیربط ابلاغ گردید.
با  تولید  ) جهش  سال  شعار  تحقق  راستای  در   
و  وضعیت  بررسی  منظور  به  و  مردم(  مشارکت 

مواد  کننده  تولید  رافونه  تولیدی  واحدهای  مشکلات 
قطعات  کننده  تولید  گستر  برودت  شرکت  و  شوینده 
یخ ساز یخچال، امین اسدی سرپرست فرمانداری ملارد 
روز پنجشنبه از ۲ واحد صنعتی در لکه صنعتی قبچاق 

بازدید کرد.
ستاد  جلسات  سایر  همانند  گزارش،  این  براساس 
بخش  ملارد،  شهرستان  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل 
عمده ای از زمان این جلسه به طرح مسائل و خواسته 
ادارات  روسای  پاسخ  شده،  دعوت  تولیدکنندگان  های 
دولتی و اتخاذ تصمیم برای برون رفت از این مشکلات 

اختصاص داشت.
این درخواست ها شامل تامین آب آشامیدنی و صنعتی، 
دسترسی  معابر  سازی  مناسب  و  برق  ظرفیت  افزایش 
کارگران به شرکت ها بود که تک تک آنها مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.
بازدید سرپرست فرمانداری شهرستان ملارد از ۲ واحد 

تولیدی
در بازدید سرپرست فرمانداری ملارد از ۲ واحد تولیدی 
این  مشکلات  و  مسائل  قبچاق،  صنعتی  شهرک  در 
واحدها مورد بررسی قرار گرفته و تصمیمات لازم اتخاذ 

شد.
معاونت  سرپرست  امینی  که  بازدیدها  این  ادامه  در 
برنامه ریزی و توسعه فرمانداری، بهمنی شهردار ملارد، 
مدیرعامل  و  فاضلاب  و  آب  و  صمت  ادارات  روسای 
شهرک صنعتی قبچاق نیز حضورداشتند، طی نشستی با 
مدیران این واحدها مسائل و مشکلات آنان مورد بررسی 
دستگاه  به  مصوبه  قالب  در  و  اتخاذ  لازم  تصمیمات  و 

های مربوطه ابلاغ شد.
ضمن  بازدیدها  این  در  ملارد  فرمانداری  سرپرست 
این  در  اشتغالزایی  و  تولید  میزان  فعالیت،  با  آشنایی 
مطرح  مشکلات  رفع  برای  را  لازم  دستورات  واحدها، 

شده صادر کرد.
با  بهداشتی  شوینده  انواع  کننده  تولید  رافونه  شرکت 
ظرفیت تولید ۱۲ هزار تن، توانسته است برای ۵۰۰ نفر 

به صورت مستقیم شغل ایجاد کند.
کننده  تولید  گستر  برودت  تولیدی  واحد  همچنین 
میلیون   ۲ تولید  ظرفیت  با  یخچال  ساز  یخ  قطعات 
صورت  به  نفر   ۴۲۰ برای  است  توانسته  قطعه   ۴۰۰ و 

مستقیم اشتغال زایی کند.
معابر  به  رسیدگی  و  آشامیدنی  و  صنعتی  آب  تامین 
از  تولیدی  واحد   ۲ این  مدیران  از درخواست  دسترسی 

سرپرست فرمانداری بود.
و  تولیدی  واحد   ۷۰ از  بیش  با  قبچاق  صنعتی  لکه 
ایجاد کرده  صنعتی هم اکنون برای ۱۰ هزار نفر شغل 
که با توجه به موقعیت مکانی حدفاصل ۲ بخش مرکزی 
قبیل  از  موجود  های  ظرفیت  همچنین  و  صفادشت  و 
می  صنعتی  کاربری  با  اراضی  و  فعال  نیمه  واحدهای 
تهران  استان  غرب  تولیدی  و  اقتصادی  قطب  به  تواند 

تبدیل شود.
و صنعتی  تولیدی  واحد  از ۵۰۰  بیش  شهرستان ملارد 
لکه  و  صفادشت  صنعتی  شهرک  در  عمدتا  که  دارد 

صنعتی قبچاق مستقر هستند.
از  جمعیت  نفر  هزار   ۵۰۰ حدود  با  ملارد  شهرستان 
شمال با فردیس، از جنوب با دهستان جوقین، از شرق 
با شهریار و از غرب با ماهدشت و اشتهارد هم جوار است.

 بررسی مشکلات ۲ واحد تولیدی 
در ستاد تسهیل ملارد

نوشتار

سخنگوی دولت در یادداشتی با تأکید بر اینکه کشورمان در دفاع مشروع، از هیچ 
اقدامی فروگذار نخواهد کرد، عملیات وعده صادق را مستظهر به قوانین بین الملل از 

جمله ماده ۵۱ منشور ملل متحد دانست.
علی بهادری جهرمی سخنگو و دبیر هیأت دولت طی یادداشتی در خصوص عملیات 
اقدامی  هیچ  از  مشروع  دفاع  در  ایران  اسلامی  جمهوری  کرد:  اعلام  صادق،  وعده 

فروگذار نخواهد کرد.
حقوق  مختلف،  جهات  از  که  است  کرده  تأکید  یادداشت  این  در  همچنین  وی 

بین الملل پشتوانه عملیات مقتدرانه وعده صادق بوده است.
متن کامل یادداشت سخنگوی دولت به شرح زیر است:

اقدامات نظامی در حقوق بین الملل چهارچوب هایی دارد؛ عملیات »وعده صادق« هم 
در همین چهارچوب صورت پذیرفت. اکنون دیگر بر همه ثابت شده است که رژیم 
صهیونیستی کوچک ترین پایبندی به بدیهیات حقوقی، حقوق بین المللی و حقوق 
بشری ندارد؛ اوج این عملکرد ضدحقوقی و عبور از همه خط قرمزهای حقوقی را 
هم می توان در ۱۹۲ روز گذشته در غزه و حمله به ساختمان کنسولگری ایران در 

سوریه دید.
با این همه اما فارغ از سلسله رخدادهایی که منجر به اقدامات بامداد یکشنبه ایران 
علیه رژیم صهیونیستی شد و البته پیرامون این عقبه هم می توان تحلیل های حقوقی 
متعددی نوشت، حقوق بین الملل بر آغاز و انجام عملیات »وعده صادق« از سوی 

ایران صحه می گذارد.
»پاسخ« ایران به حمله ابتدایی رژیم صهیونیستی، منطبق بر ماده ۵۱ منشور ملل 
متحد است. این ماده »حق طبیعی دفاع مشروع« را برای کشوری که مورد حمله 
کنونی  ساختار  بر  بسیاری  ایرادات  اگرچه  است.  شناخته  رسمیت  به  شده،  واقع 
سازمان ملل وارد است و حقوقدانانی از سراسر جهان سال هاست به این اشکالات 
اذعان دارند، اما به هر حال و به اذعان بانیان سازمان ملل، حفظ صلح و امنیت بر 

عهده شورای امنیت سازمان ملل گذاشته شده است.
به  را  اجازه  این  متحد  ملل  منشور   ۵۱ ماده  هم  نیست؛  مطلق  البته  وظیفه  این 
کشوری که مورد حمله واقع شده )ایران( داده تا زمانی که »شورای امنیت اقدام 
لازم برای حفظ صلح و امنیت« به عمل نیاورده است، در چهارچوب دفاع مشروع از 
خود دفاع کند، هم قطعنامه »اتحاد برای صلح« مصوب مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد به وظیفه شورای امنیت برای تأمین صلح و امنیت، قید و شرط زده است. 
در کنار همه اینها، جمهوری اسلامی ایران از سر حسن نیت، پیش از آغاز »وعده 
صادق«، وظیفه شورای امنیت را به سازمان ملل گوشزد کرد، ۱۰ روز هم گذشت، 
اما این شورا عاجز از برقراری صلح و امنیت ادعایی و ناتوان از لگام زدن به اقدامات 
رژیم  علیه  درخور  قطعنامه  یک  تصویب  از  حتی  صهیونیستی،  رژیم  حقوقی  ضد 

صهیونیستی هم امتناع کرد.
»ضرورت«  اصول  رعایت  دارد:  ثغوری  و  حدود  بین الملل  حقوق  در  مشروع  دفاع 
از  جلوگیری  هدف  با  صادق«  »وعده  است.  مشروع ضروری  دفاع  در  »تناسب«  و 
استمرار اقدامات جنگ طلبانه رژیم صهیونیستی علیه ایران، تعیین اهداف نظامی و 
اجتناب از حمله به منازل مسکونی، مراکز درمانی و... ۲ اصل »ضرورت« و »تناسب« 
کامل  توجه  هم  نظامی  مداخلات  در  بشردوستانه  ملاحظات  به  و  کرده  رعایت  را 

داشته است.
با »وعده صادق« مطرح شده  برخی توجیهات به ظاهر حقوقی دیگر هم در رابطه 
است که البته خالی بودن دست طرح کنندگان آن را از استدلال و منطق حقوقی 
آشکار می کند! از ظالمانه بودن قطعنامه های سازمان ملل که به تحریم مشروعیت 
می بخشند بگذریم، این عده برای طرح توجیهات خود به قطعنامه ۲۲۳۱ متشبث 
رژیم  سوی  از  جنگ  آغازگری  علیه  ایران  بازدارنده  اقدامات  شده  گفته  شده اند! 
صهیونیستی، برخلاف قطعنامه ۲۲۳۱ سازمان ملل است که برجام را در زمره یکی 

از اسناد سازمان ملل درآورده است.
ایران  برنامه موشکی  علیه  آنکه در قطعنامه ۲۲۳۱ محدودیت هایی  بیشتر  توضیح 
وضع گردیده است و بنا بر ادعاهای مطرح شده استفاده ایران از موشک علیه رژیم 
صهیونیستی ناقض این قطعنامه بوده است. صرف نظر از اینکه قطعنامه ۲۲۳۱ هیچ 
ارتباطی به »وعده صادق« ندارد، در طنز ماجرا همین بس که محدودیت های این 

قطعنامه در ۲۶ مهر ۱۴۰۲ )۱۸ اکتبر ۲۰۲۳( پایان پذیرفته است!
 ۷ اقدامات  خصوصاً  صهیونیستی،  غاصب  رژیم  خفت بار  عملکرد  دهه   ۸ به  قریب 

ماه گذشته این رژیم، عیان کرده است که نمی توان با منطق حقوقی، ولو با همین 
ضمانت اجراهای کم وبیشِ حقوقِ نوپای بین الملل، بر شرارت های این رژیم لگام زد.

از طرف دیگر، جمهوری اسلامی ایران هم تعرض به تمامیت ارضی و منافع ملی را 
در هیچ شرایطی برنمی تابد؛ هم ۸ سال جنگ تحمیلی علیه ایران این موضوع را 
ثابت کرده و هم سایر واکنش هایی که دلاورمردان ایرانی در میدان طی ۴۴ سال 

گذشته داشته اند.
است  رسیده  اقتدار  از  درجه ای  به  ایران  دفاعی  بازدارندگی  اوصاف،  این  تمام  با 
الزامات حقوقی، رژیم کودک کش صهیونیستی و گنبد  که می تواند ضمن مراعات 
آهنینش و نیز حامیان غربی اش را که در آمادگی کامل بودند، این گونه ضربه پذیر 

کند؛ آنگونه که »وعده صادق« کرد.
رعایت حقوق بین الملل در عملیات موفق »وعده صادق«، در عین نشان دادن توان 
و دقت بالای نظامی، پیام های آشکاری برای رژیم صهیونیستی و حامیان غربی اش 

هم داشت.
مشارکت مردمی شاه کلید احیای دریاچه ارومیه در فاز نرم افزاری است

 سخنگوی دولت با اشاره به تاکید دولت سیزدهم بر مشارکت مردمی در احیای دریاچه 
ارومیه گفت: دولت با رویکرد مردمی سازی و مدیریت منابع آبی، کارگروه ملی نجات 
دریاچه ارومیه را در منطقه احیا کرده و مدیریت بسیاری از امور به استاندار آذربایجان 

غربی محول شد.
علی بهادری جهرمی افزود: دولت سیزدهم بر توجه به اولویت های مردمی و حفاظت از 
کشاورزی منطقه تاکید داشته و این امر با تغییر الگوی کشت و استفاده از سیستم های 

نوین کشاورزی و آبیاری جهت افزایش بهره وری، محقق خواهد شد.
افزاری احیای دریاچه ارومیه افزود: جشنواره فرهنگی،  با اشاره به آغاز فاز نرم  وی 
ورزشی و تفریحی دریاچه ارومیه با رویکرد اجرای برنامه های نرم افزاری و مردمی 

سازی احیای دریاچه برگزار شده و این برنامه ها تداوم می یابد.
وی اضافه کرد: در راستای مردمی کردن احیای دریاچه، اداره امور و دبیری کارگروه 
ملی نجات دریاچه به استاندار آذربایجان غربی سپرده شد و وزارتخانه ها و دستگاه 

های متولی عضو این کارگروه همراهی کامل را تا به امروز در این زمینه داشته اند.
سخنگوی دولت به اجرای طرح بهره برداری از یک پروژه عمرانی احیای دریاچه ارومیه 
در هر سه ماه یک بار اشاره کرد و ادامه داد: زیرساخت های سخت افزاری احیای 
دریاچه ارومیه در ۲ سال گذشته آماده شده و زمینه را برای بهره مندی درست از 

بارندگی ها فراهم کرده است.
بهادری جهرمی با بیان اینکه وقتی مدیران کار را درست انجام دهند، مردم نیز همراهی 
می کنند، اظهار کرد: وقتی حال دریاچه ارومیه خوب باشد، حال مردم نیز خوب خواهد 

بود و حضور و شادی جمعی در جشنواره روز جمعه، بسیار امیدبخش بود.
وی از اختصاص ۳۰ هزار میلیارد ریال در دولت سیزدهم برای احیای دریاچه ارومیه 
خبر داد و گفت: رییس جمهور در ۲.۵ سال گذشته سه بار به آذربایجان غربی سفر 
کرده و با توجه به اهمیت این استان برای دولت سیزدهم، ۵۰۰ هزار میلیارد ریال برای 

عمران و آبادانی این منطقه مصوب شده است.

حقوق بین الملل پشتوانه عملیات مقتدرانه 
»وعده صادق« بود گزارش

به تلاش دو ساله دولت  اشاره  با  معاون رییس جمهور و رییس سازمان محیط زیست 
سیزدهم در خصوص مساله حل معضل گرد و غبار و ریزگردها گفت: با توجه به اهمیت 

مساله ریزگردها و گرد و غبار؛ دولت با تمام توان پیگیر حل این مساله مهم است.
 علی سلاجقه در حاشیه نخستین همایش ملی" دانش سنتی محیط زیست در ایران " در 
گفت وگو با خبرنگاران افزود: براساس نشست های منطقه ای و تکلیف سازمان ملل، قرار 
بر این است که سازمان منطقه ای محیط زیست در کشور جمهوری اسلامی ایران تشکیل 

شود که در زمان حاضر دبیرخانه آن مستقر شده است.
وی یادآور شد: در نشست آخر در سازمان ملل، قطعنامه پیشنهادی دولت جمهوری 
اسلامی ایران جزو ۲۲ قطعنامه ای بود که به اتفاق آرا تصویب رسید و الزام آور و تعهدآور 

شد.
به گفته سلاجقه، براساس این قطعنامه برای کشورهایی که در منشاء، مسیر و محل تاثیر 
هستند تکالیفی دیده شد که رایزنی دوجانبه با کشورها به خصوص کشور عراق با توجه 

به تغییر و تحولات این کشور ادامه دارد.
تفکیک حقابه محیط زیست از معاهدات؛ مهمترین رویکرد جمهوری اسلامی

وی در پاسخ به سوال ایرنا درباره پیگیری حقابه زیست محیطی رودخانه های مرزی با 
اشاره به رایزنی های متعدد انجام شده در شرق کشور گفت: تفکیک حقابه محیط زیست از 
عهدنامه های موجود ، مهمترین رویکرد جمهوری اسلامی در شرق کشور است که طرف 

افغانستان نیز رویکرد مناسبی در این خصوص دارد.
معاون رییس جمهور و رییس سازمان حفاظت محیط زیست اضافه کرد: در این ارتباط با 
توجه به رویکرد مناسب کشور افغانستان؛ رهاسازی آب در یک بازه زمانی کوتاه انجام شد.

سلاجقه اظهار داشت: بحث این بود که آیا میزان آب موجود در سدهای دو طرف طوری 
است که رها سازی انجام شود یا نه که امید می رود این روند ادامه پیدا کند.

رییس سازمان محیط زیست گفت: در این خصوص قرار است یک هیات افغانستانی به 
ایران برای پیگیری این بحث سفر کند.

وی اضافه کرد: در خصوص ترکیه نیز آخرین نشستی که در سازمان ملل برگزار شد با 
تفاهم نامه ها و ارتباطات انجام شده بین ایران و ترکیه رویکرد نسبت به قبل خیلی بهتر 

شده است و بر این اساس قرار است هیات های کارشناسی بین دو کشور رد و بدل شود.
سلاجقه یادآور شد: مدیریت این بخش از سوی جمهوری اسلامی به وزارت نیرو سپرده 

شده و در این ارتباط تبادل هیات های کارشناسی به صورت جامع انجام می شود.
وی ادامه داد: تلاش می شود به این صورت این مساله در پروژه داپ که بیشتر مربوط به 

سرشاخه های ارس است حل شود.
رییس سازمان محیط زیست تاکید کرد: همچنین در مساله گاپ نیز رایزنی های لازم با 

سه کشور ترکیه، عراق و سوریه ادامه دارد.
وی با اشاره به برقراری ارتباط با کشور ارمنستان پس از ۱۸ سال گفت: وزارت نیرو به 
عنوان نماینده جمهوری اسلامی با ارمنستان ارتباطاتی برقرار کرده است و در نخستین 

نشست معاونان همتای دو طرف در ایروان توافق نامه خوبی به امضا رسید.
سلاجقه ادامه داد: نتیجه این توافق نامه برگزاری نشستی )یک ماه قبل از عید امسال( در 
نقطه مرزی در جمهوری اسلامی ایران بود که دولت ارمنستان طبق تفاهم نامه مسائل را 

مطرح نکرد.
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی در تلاش است مسائل از طریق رایزنی وزارت امور 
خارجه با ارمنستان حل شود گفت: جمهوری اسلامی مساله آلایندگی ارس که را قابل 
حل می داند و در این خصوص قبول کرده اند که از ظرفیت های علمی و دستگاه اجرایی به 

خصوص وزارت صمت ایران استفاده کنند.
رییس سازمان محیط زیست اظهار داشت: تلاش می شود موضوع آلودگی ارس به نحو 

مطلوبی حل شود.
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی از سال ها قبل نسبت به مدیریت منابع آب دقت لازم 
نداشته است گفت: به طور تقریبی میانگین سالانه ۱۰ میلیارد مترمکعب از کشور خارج و 

به همین میزان نیز آب وارد کشور می شود.
به گفته سلاجقه، تلاش شده براساس قوانین بین المللی، ارتباطات و تفاهم نامه های فی 
مابین کار انجام شود با این وجود کشورهایی هستند که نمی خواهند این ارتباطات به 

خصوص در بین کشورهای همسایه به نحو مطلوب برقرار شود.
وی ادامه داد: در این ارتباط موضوع آب را دستاویزی قرار می دهند برای اینکه اختلافاتی 
بین کشورها ایجاد شود؛ با این وجود جمهوری اسلامی با تدبیر و با استفاده از ظرفیت 

قانونی تلاش می کند این مسائل را تعدیل و حقابه ها را دریافت کند.
رییس سازمان محیط زیست در خصوص انتقال بین حوضه ای آب در کشور گفت: در 
جاهایی که آب شرب اولویت اول است با توجه به مجوزهای داده شده کار انتقال انجام 
می شود اما اگر قرار باشد درخواستی برای انتقال آب صورت بگیرد باید مبتنی بر مبدا، 

انتقال و مقصد و در قالب یک برنامه و بسته کامل باید انجام شود.
به گفته سلاجقه، فقط آب شرب قابل انتقال است و اگر قرار است آب برای مصارف 
دیگری انتقال داده شود باید براساس مزیت های سرزمینی و بحث های توسعه ای این 

کار انجام شود.
سلاجقه: استفاده کنگو از تجربه ایران در مدیریت منابع آب

 رئیس سازمان محیط زیست از کمک ایران در حوزه محیط زیست به کشور کنگو در 
مواردی همچون مدیریت منابع آب، جنگل تراشی و... خبر داد.

علی سلاجقه در جمع خبرنگاران در حاشیه نشست هیأت دولت گفت: دریاچه ارومیه 
امروز وضعیت بسیار خوبی دارد و روز جمعه شاهد شادی و خوشحالی مردم نسبت به 
این بهبود وضعیت بودیم و امیدواریم این روند رو به بهبود با کارهایی که انجام می شود، 

ادامه داشته باشد.
رئیس سازمان محیط زیست اظهار داشت: تالاب های اقماری ما از گذشته وضعیت خیلی 
خوبی داشت، در دریاچه ارومیه مشکلاتی وجود داشت که با توجه به بارش هایی که 
داشتیم و تخصیص حق آبه و رهاسازی آب که انجام شد و رهاسازی آب در مواردی از 

سدها این مشکل تا حدودی حل شد.
وی افزود: تأکید اساسی ما امروز بر موضوع پساب تسویه شده شهر تبریز است تا چرخه 

در این بخش کامل شود.
سلاجقه خاطرنشان کرد: ما همکاریهایی را در حوزه محیط زیست با کشور کنگو آغاز کرده 

ایم و نشستی را در این باره با معاون نخست وزیر این کشور داشته ایم.
رئیس سازمان محیط زیست اظهار داشت: با توجه به طبیعت بکر کنگو ما از تجربیات 
این کشور در حوزه حیات وحش بهره مند می شویم و کنگو نیز از تجربیات ما در حوزه 

پسماند، جنگل تراشی، مدیریت منابع آب و... استفاده می کند.
وی افزود: در بحث مشکلات پیش آمده در مدیریت پسماند در جزایر جنوب کشور، بنا 
شده تا این مسأله با نظارت محیط زیست استان برطرف شود و شهرداری ها مکلف به 

رفع این مشکل شده اند.
سلاجقه خاطرنشان کرد: تأکید ما در سازمان محیط زیست بر تفکیک زباله و فرهنگسازی 

در این زمینه است و در اولین مرحله باید این مسأله مورد نظر قرار گیرد.

 رییس سازمان محیط زیست: دولت 
با تمام توان پیگیر حل مساله ریزگردها است نوشتار

 فرماندار شهرستان شهریار گفت : نحوه 
غذایی  سلامت  و  امنیت  در  آرد  تولید 

مردم تاثیر گذار است.
محل  در  با حضور  نژاد  فاتحی  علیرضا   
بازدید  ضمن  شهریار،  آرد  کارخانه 
میدانی با مدیر و پرسنل کارخانه دیدار 

و گفتگو کرد.
در این بازدید فرماندار شهرستان شهریار 
از  آرد،  تولید  مراحل  بررسی  ضمن 
انبار آرد دیدن  خطوط تولید کارخانه و 
امنیت  آرد در  تولید  نحوه  کرد و گفت: 
تاثیر گذار است  و سلامت غذایی مردم 
لذا لازم است با تولید آرد با کیفیت در 
جهت کسب رضایت عمومی مردم اقدام 

شود.
تقدیر  فرماندار شهرستان شهریار ضمن 
بر  کارخانه  کارکنان  و  مدیر  زحمات  از 
بالابردن کیفیت و مرغوبیت آرد تولیدی 
و تحویل به موقع آرد به خبازان تأکید 

نمود.

ارائه  با  بازدید مدیر کارخانه نیز  در این 
گزارشی از عملکرد کارخانه، خرید گندم 

، تأمین آرد مطالبی را بیان نمود.
هدف  با  بازدیدها  این  است  ذکر  شایان 
بررسی  و  مسئولین  میدانی  حضور 
صورت  به  تولید  موانع  رفع  و  مشکلات 
واحدهای   ، کارخانجات  از  مستمر 
محوریت  با  مختلف  اصناف  و  تولیدی 

تحقق شعار سال انجام می یابد.
فرمانده  با  شهریار  شهرستان  فرماندار 

ستاد مرکز آموزش تکاور دیدار کرد
در  آرد  تولید  نحوه   : شهریار  فرماندار 
امنیت و سلامت غذایی مردم تاثیر گذار 

است
ستاد  و  فرماندهی  محل  از  نژاد  فاتحی 
مرکز آموزش تکاور بازدید و با سرهنگ 
مرکز  فرمانده  آبادی  منوچهر  داود 
و  شبان  ابوالفضل  شهید  تکاور  آموزش 
و  دیدار  ستاد  این  فرماندهان  از  جمعی 

گفتگو کرد.

فرماندار شهریار : نحوه تولید آرد در امنیت 
و سلامت غذایی مردم تاثیر گذار است خبر
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